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TISKOVINA POŠTNINA PLAČANA PRI POŠTI 6251 ILIRSKA BISTRICA - TRNOVO

Pizze, ki so v naši ponudbi:

Vrbovo 22 
6250 Ilirska Bistrica

710-0-710

te®*

MARGERITA, MEŠANA, MORNARSKA, KUD RA, 
KRAŠKA, KMEČKA, GORENJKA, 4 SIRI, PICANTE, 
ZELENJAVNA, KALCONE, GOZDNA, TUNA, TRŽAŠKA, 
GRAJSKA, MORJE, KUS, IJO, IBRD, DOLINA LJUBAVI 
in DRUŽINSKA (v dveh različicah)

Po novem pa vas lahko pogostimo tudi z
RAZLIČNIMI JEDMI Z ŽARA:

ZREZEK NA ŽARU..................................................  1000
(svinjsko meso, pomfri, čebula, ajvar)

ČEVAPČIČI................................................................ 950
(mleto meso, pomfri, čebula, ajvar)

RAŽNIČI..................................................................... 950
(svinjsko meso, pomfri, čebula, ajvar)

DUNAJSKI ZREZEK................................................ 1000
(svinjsko meso, pomfri, majoneza, limona)

PLESKAVICA............................................................. 950
(mleto meso, pomfri, čebula, ajvar)

POHAN SIR......................................
(trapist, pomfri, majoneza, limona)

POMFRI.............
SOLATA.............

950

300
300

Vljudno vabljeni!

Odprto vsak dan od 10 do 24 ure.
Urnik dostave od 12 do 22 ure.

BOMO SLI NA 
REFERENDUM?

Skladno z napovedmi je skupina občinskih svetnikov - Rok Jenko (Mladi 
forum Šajeta), Igor Štemberger (AS), Jride Mršnik (AS), Vladimir Jeršinovič 
(SDS), Drago Kerma (SD), Stanislav Prosen (neodvisna kmečka lista Brkini), 
Stjepan Miše (Alternativa) ter Janko Čeligoj (Mladinada) -16. februarja 
vložila pobudo za razpis občinskega referenduma, s katerim naj bi volivci 
potrdili ali zavrgli odločitev Občinskega sveta, da občina v naslednjem 
petletnem obdobju pristopi k razvojnemu programu Notranjsko-kraške 
razvojne regije.

Na zadnji seji občinskega sveta, 2. februarja, so svetniki s 15 glasovi za in 
štirimi proti izglasovali omenjeno priključitev, kar pa ne pomeni vključitve v 
samo regijo. Kot je v obrazložitvi dejal župan Anton Šenkinc, ki je točko na 
dnevni red uvrstil na sami seji, bi občina več sredstev (60 milijonov) pridobila v 
manj razviti Notranjsko-kraški regiji kot v Južnoprimorski. Omenjene svetnike 
je zlasti zmotilo, da točka dnevnega reda ni bila predhodno posredovana in delovna 
telesa niso obravnavala gradiva pred samo sejo. Način sprejemanja tako 
pomembne odločitve naj bi bil skrajno neprimeren, zlasti zato, ker so razvojne 
regije temelj za oblikovanje pokrajin na Slovenskem, so zapisali v sporočilu za 
javnost. Taka odločitev je po mnenju pobudnikov referenduma tudi »v nasprotju 
z dosedanjimi strateškimi usmeritvami Občine Ilirska Bistrica in v nasprotju z 
večinsko voljo prebivalcev občine Ilirska Bistrica ali celo njim v posmeh«.

Občinskemu svetu Občine Ilirska Bistrica predlagajo, da o omenjeni 
problematiki razpiše občinski referendum na območju celotne občine, volivci pa 
naj bi odgovarjali na vprašanje, »Alisteza to, da stopi v veljavo sklep Občinskega 
sveta Ilirska Bistrica, da se Občina Ilirska Bistrica v obdobju 2007- 20013 vključi 
v regionalni razvojni program za Notranjsko-kraško regijo?«

Občinski svet naj bi se prihodnjič sestal predvidoma 9. marca in takrat bo 
jasno, ali bo moral župan Anton Šenkinc, ki sicer meni, da gre pri referendumski 
pobudi za zavajanje javnosti, odločati o načinu dajanja podpore pobudi oziroma 
določiti obrazec za podporo in določiti rok za zbiranje podpisov. Slednje je v 
njegovi pristojnosti, če občinski svet predloga ne bi podprl in referenduma na 
predlog osmerice poslancev ne bi razpisal. Podpisniki so namreč za ta primer 
priložili tudi pobudo volivcem za vložitev zahteve za razpis referenduma.
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Prijava glede 
Volovje rebri 

na
mednarodno
institucijo

Po potezi ministrstva za okolje in 
prostor, ki je iz postopka izdaje 
okoljevarstvenega soglasja za 
postavitev vetrne elektrarne na Volovji 
rebri dokončno izločilo Društvo za 
opazovanje in proučevanje ptic 
Slovenije (DOPPS), in tako zdaj 
civilna družba nima več stranke v 
postopku, je Koalicija za Volovjo reber 
pred nekaj dnevi na sekretariat Bernske 
konvencije pri Svetu Evrope v 
Strasbourgu poslala prijavo. V njej 
sekretariat seznanja s pričakovanim 
negativnim vplivom načrtovanih 
vetrnih elektrarn na Volovji rebri na 
velike zveri, posebej risa, in ga poziva 
za posredovanje pri slovenski vladi.

Slovenija je omenjeno konvencijo 
o varstvu prosto živečega evropskega 
rastlinstva in živalstva ter njunih 
naravnih življenjskih prostorov 
ratificirala leta 1999. Z ratifikacijo se 
je med drugim zavezala, da bo sprejela 
vse potrebne ukrepe, da se verjetnost 
preživetja risa in drugih velikih zveri v 
Sloveniji ne bo zmanjšala.

Mednarodni sekretariat se zaenkrat 
še ni izrekel o zadevi. mr
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debile! Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169

O PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV 
♦ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
O SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

FOTOKOPIRANJE

‘Možna vezava družinskega bonusa na 
Penzion paket -5 naročniških razmerij 

‘Naročniško razmerje Penzion paket lahko 
sklenejo tudi invalidski upokojenci 

‘Zaposleni v Policijiin Slovenski vojski lahko 
sklenejo naročniško razmerje SOS ali SOS plus

PONEDELJEK-PETEK 
8” -12™ in 15™ -19” 

SOBOTA 
8™- 12”

VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV

MvM/7

Računovodski servis
JErilk: MdTiiAMrfr-

iKa/focn? rfevonerZ 2, «5250 Ilir.stka Bistrice* 
Td/Focc.: 05-210 14 5*$», GSM4: 040 838 520

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske družbe in društva.

KOREN JOŽKO
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
HMM URNIK 

8.00 - 18.00 
sobota 8.00 -13.00 

nedelja zaprto
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beseda urednika
Pustni čas, ki se, ko to berete, pravkar zaključuje oziroma je ravno mimo, 

je hkrati idealni čas za razmislek o maskah. Pa ne le tistih, ki jih številni 
izmed vas vsako leto znova oblečete in tako ohranjate tradicijo svojega kraja. 
In niti tistih, ki jih leto za letom naredite ali kupite za svoje otroke ali zase. 
Tistih, ki z etnološkimi običaji, razen same pustne tradicije, nimajo veliko 
skupnega. V mislih imam maske, kijih nosimo pred drugimi, maske, kijih 
večina ne prepozna. Še tisti, ki jo nosi, včasih pozabi, da pred ljudmi nastavlja 
drug obraz, ne tistega pristnega, resničnega.

Eni z obleko skušajo prepričati, da so taki kot prevladujoča večina. Drugi 
to počnejo z vedenjem, morda ponižnim, morda vzvišenim. Tretji se 
pretvaijajo, da jim je kaka oseba pri srcu. Prijazen nasmeh namenijo tako 
pravemu prijatelju kot nesimpatičnemu znancu. In čeravno s slednjim ni nič 
narobe - nasmeh je pač vedno dobrodošel -, je z vidika iskrenosti tako ravnanje 
dvolično. Morda bi bilo vendarle bolje, če bi bili do soljudi iskreni, odprti in 
brez mask.

A kaj, ko nas včasih življenje ali družba silita prav v nasprotno smer. Ali 
pa si vsaj mislimo, da nimamo druge izbire. Številne situacije od nas zahtevajo 
obnašanje, ki ne pomeni za vse naravnega vedenja, takega, ki je skladno z 
nami samimi. V mislih imam denimo ljudi na raznih vodilnih položajih, 
politike, ljudi z estrade. Številni pred javnostjo kažejo neko podobo sebe, za 
katero sami ali pa njihovi svetovalci menijo, da bo ljudem všeč. Če je seveda 
narava njihove službe (in zaslužka) odvisna od priljubljenosti pri ljudeh. Prav 
zanimivi so politiki, svetniki in podobni, ki se pred kamerami in na zasedanjih 
obmetavajo z raznimi žaljivkami, ko pa se luči ugasnejo, sklepajo številne 
kupčije. Če so v narodov blagor, pa je tako in tako vsem prav. Tako pač 
deluje ta svet.

Prav tako denimo čutijo otroci, najstniki ali pa tudi tisti starejši, da se 
morajo vesti v skladu z ‘kdo-ve-čigavimi’ pravili, izgledati privlačni, hoditi 
na določene kraje ali pa se ukvarjati z določenimi hobiji in športi, če hočejo 
biti uspešni v življenju. Ali se vsaj počutiti del neke želene skupine, razreda.

Morda se lahko maske spremenijo v tisti ‘pravi’ obraz ali je pač maska 
tisti pripomoček, ki za nekoga pomeni pravo pot. In tisti, ki ne marate mask, 
ste prav tako na za vas pravi poti. Še posebej tisti, ki se upirate raznim 
pritiskom, tisti, ki se zavedate, da imate izbiro in da na potrebujete mask, da 
bi prispeli tja, kamor ste namenjeni.

In če se vrnemo k pustu, upam da ste izživeli morebitne želje po 
preobrazbi, da so vam maske pomagale, da ste bili vsaj za en da to ali taki, 
kar oziroma kakršni bi želeli biti. In seveda, da ste si privoščili pustne norčije. 
In ne pozabite, da ste lahko pustno norčavi in dobre volje tudi ostali del leta. 
Pa čeprav brez mask. mr
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Knjižnica Makse Samsa

Ilirska Bistrica

VABILO

Knjižnica Makse Samsa vabi v četrtek, 2. marca, vse osnovnošolce 
razredne stopnje da se nam pridružijo v knjižnici od 10. do 12. ure. 

Obiskal nas bo ilustrator in karikaturist MIRAN KOHEK in skupaj z 
otroki ustvarjal karikature.

V četrtek, 16.marca, bo v Knjižnici Makse Samsa v sodelovanju z 
lokalno akcijsko skupino LAS predstavitev knjige Kodrlajsastipiton.

Vulkanizerska delavnica na podjetju TIB Transport, mm 
Šercerjeva 17, Ilirska Bistrica

za vse vrste vozil 
za osebni in tovorni program:

vsakdan 7.-17. ure 
v soboto 7.-15. ure

Informacije dobite na tel.: 05 / 70 40116 

KDOR VARČUJE, NA TIBu GUME ZAMENJUJE! ™

CESTE, ZDRAVSTVO, 
ŠOLSTVO, ...

Februarja so se svetniki vrnili v svoje delovno okolje, ki jim ga še vedno nudi Knjižnica Makse Samsa. Na 29. 
redni seji so se sestali najprej 2. in nato še 9. februarja, saj je bil dnevni red preobsežen, da bi ga končali v enem 
popoldnevu. Sicer pa so bile tokrat v ospredju lokalne ceste, koncesije v zdravstvu ter strategija razvoja osnovnega 
in glasbenega šolstva ter otroškega varstva. Svetniki so tako potrdili predlagani osnutek razpisa za štiri koncesije, 
po eno na področju splošne medicine, zobozdravstva, pediatrije in fizioterapije. Prav tako so podprli ohranitev 
vseh sedmih osnovnih šol v občini ter dvanajstletni plan vzdrževanja, ki predvideva okrog 1,6 milijarde tolarjev. 
Veliko prahu je dvignil tudi sklep o priključitvi k razvojnemu programu za Notranjsko- kraško regijo, o čemer 
priča tudi nekaj prispevkov v tej številki.

Svetniki so podprli predlog prioritet bi bile težave že z dvema dosedanjima, 
obnove občinskih cest in objektov, ki naj Mihelj je izpostavil pozitivne in 
bi služil tudi za pripravo proračuna negativne vidike privatizacije, ob čemer 
občine v letih 2007-2014. Analizo stanja je poudaril, daje potrebno ljudi bolje

informirati, saj nekateri ne vedo, da 
obiskujejo zdravnika zasebnika.

cest je opravilo podjetje Projekt iz Nove 
Gorice, po ocenah pa naj bi investicije 
presegle štiri milijarde tolarjev. Med 
cestami, ki so v naj slabšem stanju (ocena 
izdelovalca analize), naj bi prioritetno 
obnovili odseke Rečica - Zarečje, 
Zarečje - odcep Brce, odcep železniška 
postaja Kilovče - Kilovče, Koritnice - 
Mašun (drugi od štirih odsekov) ter cesto 
proti Brcam od odcepa Bubec. Predlog 
predvideva obnovo 73 odsekov 
asfaltiranih cest ter 16 odsekov 
makadamskih cest.

Omeniti velja še razpravo o novem 
predlogu državne uprava glede ureditve 
statusa Doma na Vidmu. Ta po novem 
predlaga, da bi občina pridobila polovico 
objekta, in sicer tisti del, ki vključuje 
veliko dvorano. Drugo polovico naj bi 
uredili za potrebe državnih služb, saj je 
cilj države združitev vseh uradov pod 
isto streho. Občinski svet je tako za 
izdelavo prostorsko programske zasnove 
kulturnega dela objekta (idejno 
zasnovo), ki zajema vsebine s prostorsko 
opredelitvijo in finančnim predračunom 
namenil 1,7 milijona tolarjev.

Nadaljuje se privatizacija osnovnega 
zdravstva

Za nadaljevanje sta svetnikom ostali 
dve točki. Občinska uprava seje lotila 
postopne (in premišljene?) privatizacije 
zdravstva, tudi zaradi izkazanega 
interesa za pridobitev koncesij. Lani so 
namreč prejeli sedem vlog, tudi za 
področja, ki so zajeta v razpisu. 
Občinska uprava je kot pogoj zapisala, 
da mora biti bodoči koncesionar 
najemnik prostorov, ki so v upravljanju 
Zdravstvenega doma (ZD), zlasti zato, 
ker ne bi bilo smotrno, da bi morali iz 
občinskih sredstev vzdrževati prazen 
ZD. Letos naj bi tako podelili štiri 
koncesije, čeprav je bilo med svetniki 
slišati tudi pomisleke o dejanskem 
izboljšanju nivoja uslug za paciente, kar 
naj bi bil, poleg racionalizacije porabe 
sredstev, cilj privatizacije. Batista in R. 
Jenko sta delila bojazen, da bi 
koncesionarji po realizaciji predpisanih 
kvot pred koncem leta zaprli svoja vrata 
pacientom, ki niso samoplačniki. 
Gombač in R. Jenko sta opozorila na 
neizpolnjevanje pogojev že sedanjih 
koncesionarjev, češ da nimajo (vsi) 
urejenega dostopa za invalide. V isto 
kategorijo pa sodi tudi ZD, saj nima 
dvigala za dostop do ordinacij v 
nadstropju. Tomšič in Jeršinovič se nista 
strinjala z oceno OU, ki ni razpisala 
koncesije za lekarniško dejavnost, saj 
naj ne bi noben od interesentov 
izpolnjeval pogojev. Po oceni uprave bo 
moral biti prosilec farmacevt, kar sta 
omenjena svetnika spodbijala s trditvijo, 
da lahko koncesijo pridobi ‘kdorkoli’, 
zaposli pa šolan kader. Tomšič je ob tem 
dodal, da občina sploh ni pristojna za 
podeljevanje koncesij na tem področju 
in daje sam (kot interesent) že dal vlogo 
na Ministrstvo za zdravje. Veliko 
negativnih kritik je bilo slišati tudi na 
račun koncesije za fizoterapijo, saj naj

Šole ostajajo
Potem ko so pred dobrim letom in 

pol v OU izdelali analizo stanja 
osnovnih šol v občini, zlasti z vidika 
obiskanosti in potrebnih investicij v 
objekte, in so bile v igri številne 
različice, od obstanka vseh sedanjih šol 
do ohranitve le obeh mestnih šol, kamor 
bi se vozili otroci iz vseh krajev občine, 
temeljijo nove strateške usmeritve na 
najbolj zaželenem scenariju. Ohranitvi 
vseh sedmih sedanjih osnovnih šol v 
občini. Kljub neoptimističnim 
demografskim kazateljem in velikim 
vložkom, ki bodo potrebni za 
vzdrževanje objektov, so svetniki 
podprli omenjeno strategijo, ki vključuje 
tudi prioritetni plan obnovitvenih del, 
predvidenih v naslednjih 12 letih. Glavni 
razlog za tako odločitev pa je zlasti 
sociološki vidik. Šola v posameznem 
kraju namreč, po besedah OU, večine 
svetnikov in prisotnih ravnateljev, 
pomeni življenje, prinaša kulturno, 
športno in drugo za življenje kraja 
pomembno dogajanje.

Trenutno naj bi bilo v občini otrok 
za štiri oddelke, dejansko pa jih je devet. 
Klub lanskemu 30-odstotnemu 
povečanju števila rojstev je trend 
vprašljiv, in šole bodo imele, tako je 
prepričan župan Anton Šenkinc in 
večina svetnikov, težave pri 
zapolnjevanju kapacitet. Strategija je 
kljub optimistični naravnanosti 
zasnovana fleksibilno, in tako naj bi 
sprotno prilagajali posamezne 
investicije. Kot je pojasnil Zdravko Kirn, 
vodja oddelka za družbene dejavnosti, 
ostaja status nespremenjen tudi na 
področju prehrane, saj alternativne 
rešitve (denimo ena centralna kuhinja)

ne prinašajo zmanjšanja stroškov. 
Obenem je poudaril, da naj bi pred vsako 
investicijo preverili njeno upravičenost, 
zlasti ob velikem številu montažnih 
objektov, v katerih domujejo šole. Izrazil 
je tudi presenečenje OU zaradi slabega 
odziva strokovne javnosti ob pripravi 
strategije, tako s strani šol kot 
pristojnega ministrstva.

Večina svetnikov se je strinjala, da 
je šola duša kraja, in podprla ohranjanje 
vseh šol, vsaj trenutno. Na drugi strani 
je Jeršinovič dejal, da je skrajni čas, 
glede na razmere, za razmišljanje o 
ukinitvi nekaterih šol. Šircelj je poudaril, 
da je obravnavani dokument prej 
analiza, strateška naj bi bila le odločitev, 
da nič ne spremenijo. Tomšič je opozoril 
na kvaliteto pouka, zlasti v tistih vaških 
šolah, kjer je pouk kombiniran, tak 
očitek pa so zavrnili prisotni ravnatelji. 
Ob dejstvu, da narašča število otrok, ki 
jih starši mimo vaških šol vozijo v katero 
od obeh mestnih, je R. Jenko predlagal 
spremembo šolskih okolišev, kar bi 
nekaterim šolam zagotovilo večje 
število otrok (na primer, iz Prema naj bi 
hodili v pregarsko šolo, ki jim je tudi 
bliže). Mršnikova je izpostavila še 
delovni čas vrtcev, ki naj ne bi ponujali 
potrebnih uslug v popoldanskem času, 
zlasti za starše, ki se vozijo na delo v 
druge kraje oziroma delajo v dveh 
izmenah. Ob tem je Karmen Šepec, 
ravnateljica OŠ Antona Žnideršiča 
dejala, da bodo ob letošnjem vpisu 
opravili anketo med starši glede take 
potrebe, saj razmišljajo o enem 
popoldanskem oddelku.

Ob zadovoljstvu ravnateljev, ki tako 
odločitev podpirajo, zlasti dokler država 
plačuje kader, kot je dejala Ester 
Juriševič, ravnateljica OŠ Dragotina 
Ketteja in predsednica aktiva 
ravnateljev, so svetniki s 15 glasovi za 
in nobenim proti podprli strategijo. Kako 
jo bodo uresničevali (tudi naslednji 
občinski sveti) pa bo pokazal čas.
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« AGAVE
DRUŽBA ZA NOTRANJO IN ZUNANJO TRGOVINO, D.0.0. 
POT K SEJMIŠČU 30,1000 LJUBLJANA
PE TEHNIČNO TRGOVSKI IN GRADBENI CENTER 
VOJKOV DREVORED 28, 6250 ILIRSKA BISTRICA

UGODNI VIKEND NAKUPI V TEHNIČNO TRGOVSKEM CENTRU 
PODJETJA AGAVE D.O.O. LJUBLJANA.

V MESECU MARCU VAM NUDIMO POPUST ZA BLAGO NA ZALOGI IN SICER:
V PETEK 3.3.2006 IN SOBOTO 4.3. 2006

10% POPUST NA ODDELKU POSODE IN DROGERIJE.
V PETEK 10.3.2006 IN SOBOT011.3.2006

10% POPUST NA ODDELKU VODVODA IN ŽELENINE.
V PETEK 17.3. 2006 IN SOBOT0 18. 3. 2006

10% POPUST NA ODDELKU AKUSTIKE, ELEKTROMATERIJALA IN 
5% POPUST NA BELO TEHNIKO IN PEČI ZA OGREVANJE.

V PETEK 24.3.2006 IN SOBOTO 25.3.2006
10% POPUST NA ODDELKU LOVA IN RIBOLOVA.

POPUST NE VELJA ZA ARTIKLE V AKCIJI IN SE OBRAČUNAVA 
PRI PLAČILU Z GOTOVINO PRI BLAGAJNI.

NOVO!!!!!
VELIKA PONUDBA SVEDROV ZA BETON, STEKLO, 
LES IN KOVINO ZNAMKE DIAGER

PRIJAZNO VABLJENI.
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PTIČJA GRIPA NA NAŠEM PRAGU
Potem ko so tudi v Sloveniji odkrili ptice s ptičjo gripo, seje začel val ukrepov, katerih glavni cilj je preprečiti, da bi se 

ptičja gripa prenesla z divjih ptic na gojeno perutnino, kar seje že zgodilo v nekaterih državah Evropske unije. Kot žarišča 
(s trikilometrskim okuženim in desetkilometrskim ogroženim pasom s pripadajočimi preventivnimi ukrepi) so -do zaključka 
redakcije- pri državnem središču za nadzor bolezni poleg Maribora in Mute (ter Spodnjega Dupleka) zadnji februarski 
petek določili še kraj Starše. Pri nas je bilo tako do zdaj z virusom aviame influence okuženih 13 labodov in ena čaplja. Od 
tega sta bili dve ptici okuženi s človeku najnevarnejšo obliko virusa NI.

Državno središče za nadzor bolezni 
je celotno Slovenijo razglasilo za 
območje z visokim tveganjem, 
Veterinarska uprava RS (VURS) pa je 
pozvala lastnike perutnine, okrasnih 
ptic in ptic iz ljubiteljskih rej, da v 
skladu s pravilnikom krmijo in 
vzdržujejo te živali v zaprtih prostorih.

Medtem pa po vsej državi, in naši 
kraji niso izjema, številni ljudje 
prestrašeni vrtijo telefonske številke 
veterinarjev in drugih pristojnih, ker so 
našli poginjene ptice. V zadnjem 
februarskem tednu so tako med drugim 
našli mrtve ptice pri jezeru Mola ter v 
samem mestu Ilirska Bistrica. Vsaj 
zaenkrat pa ni podatkov, da bi bili priči 
okuženi z nevarnim virusom. Opozoriti 
velja, da ptice poginjajo tudi zaradi 
drugih razlogov.

Tako ministrstvo za zdravje kot 
inštitut za varovanje zdravja sta 
poudarila, da potrditev virusa aviame 
influence H5N1 pri divjih pticah 
trenutno ne pomeni dodatne 
ogroženosti za zdravje prebivalcev. 
Navkljub vsemu pa prebivalcem 
svetujejo, da preprečijo dostop prosto 
živečim pticam v bivalne prostore, o 
najdbi poginjenih ptic obvestijo 
pristojno veterinarsko službo oziroma 
center za obveščanje na številki 112. 
Prav tako naj se izogibajo ptičjim 
iztrebkom, opozorijo otroke, naj se ne 
igrajo s prosto živečimi pticami, in 
vzdržujejo osebno higieno, zlasti je 
priporočeno redno umivanje rok.

Sicer bo ob pomladanski selitvi ptic 
vse bolj ogroženo tudi področje naše 
države. Kljub prizadevanjem za 
omejitev širjenja ptičje gripe, j e narava

tista, ki narekuje tak potek dogodkov. 
Pričakovana selitev ptic iz Afrike v 
Evropo naj bi se začela v marcu, ko gre 
pričakovati še večje število okužb. Če 
bo vreme dobro, naj bi nekatere ptice 
Slovenijo le preletele, ne da bi se 
ustavile, v slabem vremenu pa se lahko 
ustavijo za kratek čas in razširijo 
bolezen. Vendar pa pomladanska 
selitev ptic, ko se tem mudi na 
gnezdišča, pomeni manjšo nevarnost 
od jesenske.

Inštitut za varovanje zdravja je za 
morebitna vprašanja o varovanju 
zdravja prebivalcev vzpostavil odprto 
telefonsko linijo (01) 2441 433, vsak 
dan od 8. do 20. ure. VURS pa ima 
odprto brezplačno telefonsko linijo za 
morebitna vprašanja v zvezi s pojavom 
ptičje gripe (080 5052), in sicer vsak 
dan med 8. in 20. uro. mr

9
MINISTRSTVO ZA KMETIJSTVO,

Gozdarstvo in prehrano 

Direktorat za Varno Hrano

Varno uživanje
PERUTNINSKEGA MESA IN 

IZDELKOV TER JAJC

PrlPoročlLA
Potrošnikom

Za dodatne informacije lahko med 8. in 
20. uro pokličete Veterinarsko upravo RS 
na tel. št. 080 5052

ali

Inštitut za varovanje zdravja RS med 8. 
in 20. uro na tel. št. 01 2441 433

Direktorat za varno hrano MKGP priporoča 
upoštevanje naslednjih nasvetov za 
preprečitev morebitnega prenosa virusa 
ptičje gripe na ljudi:

PERUTNINSKO MESO IN IZDELKI, KI 
PRIHAJAJO NA TRG IZ ODOBRENIH 
OBRATOV, KI SO POD VETERINARSKIM 
NADZOROM, JE VARNO ZA POTROŠNIKE.

Pri pripravi hrane iz perutninskega mesa in 
jajc je potrebno vedno upoštevati naslednje 
nasvete

• Meso perutnine naj bo pred uživanjem 
dobro pečeno oziroma kuhano. 
Temperatura 70° C uniči virus.

• Dobro kuhana ali pečena jajca so varna 
za uživanje.

• Potrebno je poskrbeti, da ne pride do 
stika med surovim in kuhanim ali 
pečenim perutninskim mesom.

• Pomembna je higiena rok, delovnih 
pripomočkov (noži, deske za rezanje, 
posoda...) in delovnih površin v 
kuhinji.

Nasveti za preprečevanje okužbe z virusom 
ptičje gripe iz okolja

• Izogibati se je treba tesnemu stiku s 
prosto živečimi pticami in trupli 
poginulih ptic.
Domača perutnina ali ptice ne smejo 
priti v stik z divjimi pticami, ki so 
lahko prenašalke virusa.
Skrbite za primerno osebno higieno, 
posebno za pogosto umivanje rok.

OSNOVNI PODATKI O BOLEZNI
Ptičja gripa ali aviama influenca je nalezljiva virusna bolezen živali. Virusi se 

običajno prenašajo med ptiči, redkeje pa se z njo okužijo tudi prašiči. Potek bolezni 
pri ptičih je lahko različen, in sicer se lahko kaže le z blagimi znaki, na primer z 
namrščenim petjem in manjšo proizvodnjo jajc, lahko pa se razvije huda oblika, 
ki jo poznamo kot “visoko patogeno ptičjo gripo”, zaradi katere ptica pogine.

Širjenje ptičje gripe poteka prek perutninskih iztrebkov, v katerih se virus 
nahaja v visokih koncentracijah in iz njih prehaja v zemljo. Med pticami se širi 
tudi po zraku z vdihovanjem, prenos s kmetije na kmetijo pa je mogoč tudi preko 
okuženega kmetijskega orodja in mehanizacije, krme in obleke, predvsem pa 
obutve. Virus lahko na telesu prenašajo tudi živali, ki sicer ne zbolevajo, na primer 
glodalci, medtem ko so dokazi za takšen mehanski prenos virusa pri muhah omejeni.

Iztrebki divjih ptic lahko vnesejo virus v jate perutnine na večjih farmah ali 
manjših kmetijah, možnosti za takšen prenos bolezni z divjih ptic na domačo 
perutnino pa je večji v primerih, ko je domača perutnina veliko na prostem in so 
zaloge vode za domačo perutnino dostopne divjim pticam. Na tržnicah, kjer se v 
veliki gneči in v slabih sanitarnih razmerah prodaja živa perutnina, lahko prav 
tako prihaja do prenosa okužbe.

Pri preprečevanju širjenja bolezni med pticami je najpomembnejši ukrep hitro 
pokončanje okuženih in okužbi izpostavljenih ptic, ustrezno odstranjevanje 
mrhovine ter razglasitev karantene in opravljanje razkuževanja na kmetijah, kjer 
seje bolezen pojavila. Virus je mogoče uničiti z visoko temperaturo (pri 56°C v 
treh urah ali pri 60°C v 30 minutah) in običajnimi razkuževalnimi sredstvi. Virus 
lahko v ptičjih iztrebkih pri nizkih temperaturah preživi tudi tri mesece ali več. V 
vodi lahko preživi do štiri dni pri temperaturi 22°C in več kot 30 dni pri temperaturi 
0°C.

Virus H5N1, ki je v zadnjem času povzročil večino izbruhov ptičje gripe, je 
visoko patogen in so ga doslej potrdili že v vrsti držav, tudi v Sloveniji. Vse večje 
dokazov, da ima ta vrsta virusa enkratno sposobnost za preskok med vrstami in 
pri ljudeh povzroča hudo obliko bolezni z visoko stopnjo smrtnosti. Obstaja sicer 
15 podtipov virusa H in devet podtipov virusa N. Glede na kombinacijo teh podtipov 
nastane ime, kot je denimo H5N1.

Zaenkrat ne obstajajo dokazi za prenos ptičje gripe s človeka na človeka. V 
okviru Svetovne zdravstvene organizacije sicer potekajo raziskave o morebitnem 
prenosu virusa s človeka na človeka, nov virus, ki bi se prilagodil za prenos s 
človeka na človeka, pa bi se širil z veliko hitrostjo in strokovnjaki bi takoj vedeli, 
da gre za novo obliko bolezni.

Cepiva za zaščito ljudi pred različico H5N1 zaenkrat ni. Cepiva proti gripi, ki 
so trenutno na voljo, ljudi ne zaščitijo pred boleznijo, ki jo povzroča virus H5N1.

Za preprečevanje in zdravljenje gripe sta na voljo dve vrsti ZDRAVIL. In 
sicer inhibitorji M2 (amantadine in rimantadine) in inhibitorji neuraminidase 
(oseltamivir in zanimivir), ki so v nekaterih državah registrirani za preprečevanje 
in zdravljenje človeške oblike gripe in za katere predvidevajo, da bi bili učinkoviti 
pri katerikoli različici bolezni.

Virusi ptičje gripe naj bi bili znani že več kot 100 let in naj bi razsajali tudi v 
Italiji in na Nizozemskem, a izbruha tako velike razsežnosti doslej še niso zabeležili.

Vir: STA, Finance, 24ur.com

Suma inženiring d.o.o. 
PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 

IZDELAVA OGRAJ, REŠETK IN VRAT PO NAROČILU 
tel.: +386(0)5/71-10-244
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OIC Trnovo
Vilharjeva cesta 47, 6250 Ilirska Bistrica 

: tel./fax: 05/71-10-242
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od ponedeljka d

Dom na Vidmu
i O ) Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica 

tel.: 05/71-41-344
ODPRTO:

od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00
■ VIDEO TOP 3.0
■ 1. GOSPOD IN GOSPA SMITH - akcija
■ 2. STEALTH - NEVIDNI BOJEVNIK - akcija
■ 3.4 BRATJE-triler
■ 4.40-LETNI DEVIČNIK -komedija
■ 5. HIŠA VOŠČENIH FIGUR - grozljivka
■ 6. EDISON-triler
■ 7. TAŠČA DA TE KAP-komedija
■ 8. SERENITV: BITKA ZA PRIHODNOST - zf
■ 9. NOČNI LET-triler
■ 10. ZAPORNIŠKO DVORIŠČE - komedija
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Dvojna dioptrija Iliriade

HUBERTOVE MASE
Slovenci imamo v krvi nek mesijanski gen, ki nas sili k temu, 

da se neprenehoma čutimo odgovorni za ves svet. Skoraj vsak 
drugi ima svoj skriti, do potankosti izdelan načrt, kako recimo 
odpraviti vojne in revščino na našem planetu. Tega seje nalezel 
celo naš zmeraj zadržani predsednik, ki je kar na lepem prišel 
na zamisel, da mora rešiti kosovsko vprašanje in darfursko 
humanitarno krizo, a je presenečen ugotovil, da vpletene strani 

niso tako navdušene nad njegovimi predlogi, kot je pričakoval...
V enem od decembrskih TV tednikov se je nek podobno mesijansko 

razsvetljeni slovenski okoljevarstvenik zelo zgražal nad tako imenovanimi 
"hubertovimi” lovskimi mašami, pri katerih naj bi duhovniki blagoslavljali 
uplenjeno divjad (!?). Svojo sveto jezo je stresel seveda na Katoliško cerkev, ki 
dovoljuje tako neetično početje. Zagovarjal je tezo (svojo seveda), da naj bi se 
peta božja zapoved oziroma prepoved ubijanja nedvoumno nanašala tudi na živali, 
kar bi morali duhovniki vtepsti v zavest ne samo lovcem, ampak vsem svojim 
vernikom, ne pa jim dajati potuho in blagoslavljati meso ob praznikih! Ob tem se 
je možakar odločno zavzel ne samo za popolno prepoved lova, ampak tudi gojenja 
živali za zakol.

Prava ognjena ploha obtoževanj pa seje šele usula na Cerkev s spletne strani 
Društva za osvoboditev živali in njihove pravice iz Ostrožnega pri Ponikvi, kjer 
trdijo, “da Cerkev s svojim naukom iz Biblije kot tudi iz Katekizma Katoliške 
cerkve moralno-etično opravičuje lov, živinorejo, klavnice, laboratorijske poskuse 
na živalih, skratka vse barbarsko ravnanje z živalmi. Postavi se celo vprašanje, 
ali ni Cerkev soodgovorna tudi za mnoge civilizacijske bolezni, ki pestijo človeštvo, 
saj opravičuje uživanje mesa, ki v veliki meri povzroča navedene bolezni. Cerkev 
pa ne vodi vojne samo proti živalim, temveč je skozi zgodovino preganjala 
vegetarijance”. Vse skupaj pa naj bi po njihovem prepričanju spočela židovska 
velikoduhovniška kasta, ki naj bi Mojzesu in prerokom s prirejanjem biblijskih 
besedil podtaknila naročila, kijih Bog nikoli ne bi izrekel. Kot primer navajajo 
Mojzesova določila iz knjige Postave o opravljanju klavnih daritev, ki naj bi bila 
po njihovem v nasprotju z božjo etiko. Zanimivo, da so se zapičili zgolj v žrtveno 
klanje in najbrž namerno preskočili še ostale navedbe, ki jih je tam in tudi na 
drugih mestih Svetega pisma najti na to temo, ker jim enostavno niso "šmekale”, 
kot pravimo po domače. A črno na belem piše in to že v Genezi, ko še ni bilo ne 
Židov in ne njihovih velikih duhovnikov: "Bog je blagoslovil Noeta in njegove 
sinove in jim rekel: »Bodite rodovitni in se množite ter napolnite zemljo! Tudi 
vse, kar se giblje po zemlji, in vse ribe morja, vse to bodi v vaši oblasti. Vse, kar 
se giblje in živi, naj vam bo za živež, tudi vse zelene rastline vam dajem. Le mesa 
skupaj z življenjem, to je s krvjo, ne smete jesti.. ”(1 MZ)

Mojzes v knjigi Postave Židom samo bolj podrobno utemeljuje prvotno božje 
navodilo o svetosti krvi: “...Nihče izmed vas naj ne uživa krvi, tudi tujec, ki biva 
med vami, naj je ne uživa. Kajti življenje mesa je v krvi in dal sem vam jo za 
oltar, da opravite spravo za svoje življenje, kajti kri opravi spravo za življenje. 
Če kdo od Izraelovih sinov in izmed tujcev, ki bivajo med njimi, ulovi divjad ali 
ptico, ki se sme jesti, naj ji spusti kri in to pokrije s prstjo... ”(3MZ)

Iz tega je torej razvidno, zakaj ni Cerkev nikoli svojim vernikom prepovedovala 
gojenja, klanja, lova ter uživanja mesa živali ali pa jim ukazovala jesti samo 
zelenjavo, ker za to ni nobene svetopisemske utemeljitve. Niti v Jezusovih govorih 
ni najti kakšnih vegetarijanskih navodil za prehrano Kristjanov ali njihovo 
obnašanja do živali, ampak samo do ljudi! Pisci omenjene spletne strani so v 
Svetem pismu namreč "pozabili” prebrati še eno pomembno božje naročilo v 
zvezi z uživanjem mesa, in sicer o postu, ki seje danes žal čisto razvodenel ter 
povsem izgubil svoj prvotni pomen in namen. Bi pa zelo koristil, če bi se ga 
držali. Seveda na prostovoljni osnovi. To bi bila bolj sprejemljiva rešitev za 
miselnost slovenskega človeka kot pa vegetarijanstvo, ki ga omenjeno društvo za 
osvoboditev živali hoče na silo uzakoniti. Kdo jim daje sploh pravico sočloveku 
ukazovati, kaj mora jesti? Na božje naročilo se ne morejo sklicevati, ker ga ni 
nikjer prebrati. Bog je dobro vedel, da se ne bi obneslo, če bi človeku kar povprek 
prepovedal meso, ker j e prvič po svoji naravi plenilec in mesojedec in drugič, ker 
je v določenih predelih sveta (puščava, mrzla območja) meso skoraj edina 
dosegljiva hrana (recimo ribe), ki je v naravi na voljo čez vse leto. Sploh pa 
vemo, da človeštvo kot celota kljub vsej napredni kmetijski tehnologiji pridelave 
in predelave, ki jo premore, ni zmožno pokriti svojih prehranskih potreb zgolj s 
hrano rastlinskega izvora. Kaj šele čez deset let, ko naj bi se prebivalstvo zelo 
povečalo. Brez mesa je torej človeštvo dolgoročno gledano obsojeno na propad 
in ne samo na lakoto. Tu ni kaj fdozofirati in še manj moralizirati o upravičenosti 
klanja živali. Se pa strinjam, da jim je treba v domači reji zagotoviti primerne 
bivanjske pogoje in to tudi nadzirati. Po pojavu ptičje gripe lahko perutnina žal 
samo sanja o gibanju na prostem... Kar se pa tiče pravic divjih živali na našem 
območju, so sijih že same vzele. Lovci s prizadetimi živinorejci vred lahko samo 
nemočno opazujejo, kako zaščiteni medvedi mrcvarijo črede drobnice ter 
razmetavajo čebelnjake v neposredni bližini naselij. Po novem zakonu divjadi ne 
bi smeli niti motiti pri njenem početju, ker ima zakonsko imuniteto. Če bomo 
tako nadaljevali, bomo res kmalu jedli travo, ker nam bo divjad požrla ali 
pomendrala vso zelenjavo, ki ne bo visoko ograjena. Tu pa človeka vse mine, ko 
enkrat doživlja nasilje divjadi na svoji koži oziroma vrtu in njivah. Osebno takoj 
podpišem peticijo za uvedbo smrtne kazni, se pravi odstrela škodljive divjadi na 
območjih, ki so namenjena ožji kmetijski dejavnosti. Obstaja še druga možnost - 
da člani takšnih bratovščin, kot je že omenjeno društvo za pravice živali, skozi 
vso sezono vsako noč stražijo naše vrtove in skušajo prepričati jelenjad, da je 
jesti vrtno zelenjavo nemoralno početje. Če jim bo uspelo trajno odgnati to nadlogo, 
podpišem peticijo o prepovedi lova in se včlanim med vegetarijance!

Pa boh do prihodnjič...
Jožko Stegu

SPOŠTOVANE NOTRANJKE 
IN NOTRANJCI!

Dovolite mi, da vam čestitam ob spremembi vaše regionalne pripadnosti. Vsekakor se bo mesec februar 
2006 zapisal v zgodovino Bistriškega. Potem, ko ste dolgo časa vztrajali v zmotnem prepričanju, da ste 
nekakšni “Primorci”, in vas ni uspel prepričati niti trud geografov z Notranjsko Reko in Notranjskim 
Snežnikom, so vaši voditelji končno vzeli stvari v svoje roke in se modro odločili za objem matere 
Notranjske. A za to boste pridobili možnost črpanja 60 milijonov tolarjev! Kdo bolj požrešen bi zahteval 
vsaj sedež regije in visokošolske programe v zameno za to, da se bo Postojna še naprej lahko igrala 

regionalno središče, kar bi bila težka brez Bistrice. A vi ste se zadovoljili z ogromnimi 3 % občinskega proračuna.
Sedaj vemo, tudi odgovor na vprašanje po čem je identiteta. Regionalna gre za četrt milijona evrov. Prepričan sem, da 

je na občini že pripravljen kup projektov, da bo ta denar tudi res prišel. A pustimo skepso, zdaj je čas za praznovanje. 
Razumeti seveda morate, da vam vaši voditelji ne morejo kar tako naravnost povedati, da ste postali Notranjci. Predolgo 
časa ste bili zavedeni s “primorskostjo”. Zato je treba to storiti postopno. Najprej bomo v dveh razvojnih regijah, 
južnoprimorski in notranjski. To seveda ne bo imelo nobenega smisla, zato bomo iz tiste prve šli. Ne sicer takoj formalno, 
le ničesar ne bomo počeli tam. In potem, ko bo država enkrat končno delala regije in nas bo dala v Notranjsko, bomo rekli, 
vidite jih, grde packe ljubljanske, kam so nas dali, a mi ne moremo nič zato.

In bo volk sit in Bistrica na Notranjskem.
Mogoče mislite, ah kaj, saj se lahko počutimo Primorce in smo v notranjski regiji. Ma kako da ne! Nihče vam ne more 

ukazati, kaj se počutite. Ampak vsem okoli se boste zdeli rahlo čudni. In lepega dne bo tudi vam tega zadosti in boste videli, 
daje vreme še vedno isto, da še vedno govorite z istim narečjem (tudi če bo čedalje več mladih mlatilo neko podeželsko 
različico ljubljanščine, pojdite malo do Postojne), da ste skratka lahko tudi Notranjci. Saj itak nimate morja, za razliko od 
Bovca in Tolmina.

Konec koncev je teh nekaj desetletij, odkar smo v notranjsko-kraški regiji, prav lepo pokazalo, da je to za bistriško 
občino več kot odlična povezava. Zakaj bi torej menjali konja, ki zmaguje? Saj je tako, ne?!

Čeprav bi, glede na dejstvo, da so tukaj menda glavni faktor neka bajna sredstva, ki da letijo nerazvitim z neba, veljalo 
razmisliti o vključitvi v pomursko regijo. Prekmurci tudi niso slabi ljudje, Mura in murje zveni podobno, in najbolj so revni 
v Sloveniji (jep, še bolj kot Bistrica). Tako bi ubili dve muhi na en mah. Postali bi najbolj razvit del regije in hkrati bili tam, 
kjer se delijo največji denarci. Saj za to gre, mar ne?

No, toliko v premislek naslednjemu občinskemu svetu. Ta se je odločil za notranjsko-kraško regijo. Pri čemer so vsi 
drugi deli regije pretežno kraški, kar pomeni, daje verjetno bistriški del notranjski. Zatorej bi bilo res čudno, če nas ne bi 
bilo zraven.

Sicer je pa res tudi to, da se nam v notranjski regiji ne bo treba primerjati s Sežano ali pa, bognedaj, Obalo, ampak se 
bomo primerjali s kraji, ki so nam bolj podobni in so bolj po našem okusu. Tukaj seveda ne mislim na Postojno, saj je ta 
regijski center in je zato povsem normalno, da ima pač vse pritikline, ki gredo zraven. Mislim seveda na Cerknico in 
predvsem Pivko. Pustimo ob strani, da sta tako Cerknica kot Pivka trikrat manjši od mesta Ilirska Bistrica. Logika, daje 
mesto Bistrica samo malo večja vas, prav dobro znana vsakemu, ki je kdajkoli pomolil nožni palec v bistriške politične 
vode, pač tukaj dobi svoj logičen zaključek. Pri čemer bo treba trdo delati, ker nas Pivka že prehiteva.

Tako bomo torej pristali en nivo nižje, kot bi nam po vseh kazalcih šlo. A če nič drugega, bo vsaj statistika lepše 
zgledala. Boljše majhna riba v majhnem ribniku kot majhna riba v velikem ribniku, gre ta logika. Pobudnike nekakšnega 
referenduma pa dobrohotno opozarjam, fantje in dekleta, tudi regije (in notranjska še posebej, kajneda) bodo prinesle 
službe, zato ne bodite packi!

No, šalo na stran. Referendum morda ni tako slaba ideja.
Ves čas (in madona gaje že dosti preteklo!), odkar vneto zagovarjam usmeritev na Primorsko, počnem to ob predpostavki, 

daje takšna večinska ljudska volja, daje torej Notranjska nekakšen od zunaj vsiljen tujek. Pa je temu res tako?
Dejstvo, daje krepka večina občinskih svetnikov, in pa seveda presvitli župan, dobrega pol leta pred volitvami postavila 

Bistrico na Notranjsko in pri tem ni niti z očesom trenila, je zelo zgovorno. Pomeni namreč lahko samo dvoje. Ali imajo 
volivce za osle, v kar pa niti za trenutek ne verjamem, ker bi sicer ne zdržali toliko časa, kot so, ali pa v resnici to za volivce 
niti ni tako pomembna tema. Morda je Bistričanom popolnoma vseeno, v kateri regiji so.

A vendarle ostaja dejstvo, da imamo čez tisoč podpisov za južnoprimorsko regijo. Čeprav so ti podpisi stari čez deset 
let. Čas bi morda bil, da volivce enkrat za vselej in na prav način povprašamo, kje želijo biti. Verjamem, daje to ravno tako 
v interesu zagovornikov vključitve v Notranjsko, kot je tistim, ki smo za Primorsko. Menda seja ne bojijo ljudske volje?

Argument o “dragem” referendumu je sicer privlačen, pa tudi za to obstaja rešitev. Dodajmo še vprašanje, ali smo za to, 
da si, denimo, svetniki izplačujejo maksimalne sejnine, ali pa bi jim denimo zadoščal tudi manjši znesek. Pa bomo hitro 
prinesli notri stroške referenduma.

In glede argumenta, da pristop k regionalnemu programu Notranjsko-kraške regije pravzaprav ne pomeni pristopa v to 
regijo, pa samo tole. Če hodi kot raca in če gaga kot raca, potem je raca. Z drugimi besedami, če delate razvojne programe 
z Notranjsko, če ste v vseh institucijah Notranjske, potem ste Notranjska. Verjemite, da država ne bo razmišljala nič drugače, 
ko bo risala meje regij. In to bo kar kmalu. Kar vidim, kako bodo nekateri pokazali s prstom na prestolnico, češ nič ne 
moremo.

Sicer pa imam še en predlog. V duhu časa predlagam, da Bazoviško ulico preimenujemo v Starotrško.
Še enkrat čestitke k novi regionalni identiteti. Upam, da se boste kot Notranjci dobro počutili. Sčasoma se boste privadili. 

Marsičemu ste se že. Dejan Ujčič

INSTALACIJE
Kovačič Stojan S.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTAŽA STROJNIH INSTALACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus clC vie|mann

Vsak dan 
NEKAJ DOBREGA

PIVKA D.D.
PRENAVLJA 

TRGOVINI NA KALU
Obveščamo Vas,

da Pivka perutninarstvo d.d. prenavlja trgovini na Kalu. 
Obnovitvena dela Delikatese in Agrotrgovine 

se začenjajo 25.02.2006 in bodo potekala 
predvidoma do 10. marca 2006.

Kupcem se zaradi začasnega zaprtja trgovin opravičujemo 
in upamo, da se boste v obnovljenih prostorih dobro počutili 

ter nas po zaključenih delih še rajši in večkrat obiskali.
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RAVNANJE S 
KOMUNALNIMI 

ODPADKI V 
BODOČE

»Da bodo takšna odlagališča odpadkov, 
kot jih poznamo danes, stvar preteklosti«

Že mnogokrat je bilo povedano, da moramo vsi, ki proizvajamo odpadke 
tudi prevzeti del odgovornosti za njihovo končno odlaganje. To odgovornost 
lahko najprej izkazujemo že doma s skrbnim ločevanjem odpadkov in nadalje 
tako, da ločeno zbrane odpadke odložimo v tiste zaboje, kamor sodijo. Z 
odložitvijo v zaboje pa se skrb za naše odpadke pri večini nas ponavadi konča. 
Ne zanima nas več pot naših odpadkov, kaj se bo z njimi dogajalo, kam jih bomo 
odložili. Zanima nas samo, da bodo trajno odloženi čim dlje od nas... O tem ali 
je tako razmišljanje v času, ko mora vsak posameznik izkazovati svojo ekološko 
odgovornost, še sprejemljivo, smo se pogovarjali z mag. Vlasto Kukanja, vodjo 
Projektnega sveta Konzorcija GOJUP.

Zakaj je bil ustanovljen 
Konzorcij GOJUP in kakšna je 
njegova vloga?

Konzorcij GOJUP sestavljajo 
občine: Divača, Hrpelje-Kozina, Ilirska 
Bistrica, Izola, Komen, Piran, Sežana 
in Mestna občina Koper. Ustanovile so 
ga z namenom, da s skupnim pristopom 
k ravnanju z odpadki dosežemo 
zmanjševanje obremenitev na okolje 
zaradi odpadkov na najmanjšo možno 
raven. To pa lahko dosežemo samo z 
doslednim uveljavljanjem ločenega 
zbiranja odpadkov v vsaki občini in z 
dvema sodobnima regijskima centroma 
za ravnanje z ločeno zbranimi odpadki. 
Na področju ravnanja z odpadki je 
združevanje občin v tako imenovane 
odpadkovne regije nujno, med drugim 
tudi zaradi tega, ker so investicije v 
sodobne centre za ravnanje z odpadki 
tako visoke, da posamezna občina te 
investicije ne bi zmogla.

Kako bo potekalo ravnanje z 
odpadki v regiji GOJUP?

Občine članice konzorcija GOJUP 
urejajo ravnanje z odpadki na dveh 
nivojih in sicer na lokalni in regionalni 
ravni. Lokalna raven zajema zbiranje 
in ločevanje odpadkov na izvoru, 
postavitev zbiralnic in zbirnih centrov, 
vključuje tudi zbiranje kosovnih in 
nevarnih odpadkov. Na regijski ravni 
pa poteka naknadno sortiranje, 
obdelava in predelava odpadkov, 
recikliranje in predelava ločenih frakcij 
odpadkov, kompostiranje biološko 
razgradljivih odpadkov ter obdelava 
in odlaganje preostanka odpadkov. Vse 
to naj bi potekalo v dveh regijskih 
centrih. In sicer bo v regijskem centru 
CERO KOPER potekala obdelava 
ločeno zbranih frakcij z naslednjimi 
objekti: sortirnica, kompostarna, 
demontaža kosovnih odpadkov in bele 
tehnike ter zbirni center in pretovoma 
postaja. V drugem regijskem centru pa 
bo potekala mehanska biološka 
obdelava preostanka odpadkov in 
odlaganje odpadkov po mehansko 
biološki obdelavi. Ostanek odpadkov 
se zdrobi in preseje. Odstrani se 
kovinske dele, inertni material ter 
visokokalorične frakcije. Kar ostane se 
biološko stabilizira. Stabiliziran 
ostanek odpadka se nato izsuši in 
odloži.

Ali že veste, kje naj bi se nahajal

ta drugi regijski center CERO?
Lokacijo za ta drugi regijski center 

še iščemo. Postopek iskanja te lokacije 
temelji na študiji naravnih danosti 
območij v vseh občinah članicah 
konzorcija GOJUP, primernih za 
izgradnjo takšnega centra, ki jo je 
izdelal Geološki zavod Slovenije in 
vzporedno na oceni družbene 
sprejemljivosti predlaganih območij. 
Povedano drugače, to pomeni, da je 
pred nami serija razgovorov s krajani, 
kjer se nahajajo ta predlagana območja. 
Srečanja s prebivalci, nekatera so že za 
nami, v vaši občini pa naj bi se odvijala 
v mesecu februarju in marcu, potekajo 
v obliki delavnic, kjer imajo vsi 
možnost povedati svoje mnenje, 
stališča in predloge. Zavedamo se, da 
lahko center zgradimo samo ob 
aktivnem vključevanju prebivalcev v 
vse postopke njegove izgradnje. Krajni 
imajo pravico soodločati o vseh vidikih 
njegove umestitve. Mi pa jim moramo 
to soodločanje omogočiti oziroma 
predvideti načine njihovega 
vključevanja. Izgradnja lokalnega 
partnerstva s krajni je ena izmed oblik, 
ki seje pri podobnih projektih v tujini 
izkazala kot najprimernejša. Seveda pa 
tak pristop terja tudi večjo okoljsko 
zavest vseh prebivalcev. To pomeni, da 
se zavedajo svoje odgovornosti za 
ravnanje z odpadki, kijih povzročajo, 
da pa imajo hkrati zaradi te 
odgovornosti vso pravico soodločanja.

Kako boste vključevali v te 
razgovore občane Ilirske Bistrice?

Občina Ilirska Bistrica je seveda 
tako velika, da ne moremo naenkrat 
vključiti vse prebivalce v te razgovore. 
Zato smo se odločili za postopno 
vključevanje. Najprej bomo imeli 
srečanja in razgovore s tistimi 
prebivalci, ki živijo v pasu 1000 metrov 
od predvidenih območij. Zdi se nam 
pomembno, da najprej pridobimo 
mnenja tistih, ki so najbližje. Ti 
razgovori bodo potekali približno dva 
meseca in potem bomo razpravo širili 
v celotne krajevne skupnosti, kjer se ta 
območja nahajajo in nenazadnje bomo 
v razpravo povabili še tiste prebivalce 
občine Ilirska Bistrica, ki bi želeli pri 
oceni družbene sprejemljivosti 
predlaganih območij aktivno 
sodelovati.

Darinka Pek-Rapal

ODGOVOR ŽUPANA NA POBUDO 
VOLIVCEM ZA VLOŽITEV ZAHTEVE 

ZA RAZPIS REFERENDUMA
Zaradi različnih interpretacij in razlaganja sklepov občinskega sveta na 29. redni seji, dne 2.2.2006, tako v posameznih 

medijih kot s strani posameznih članov občinskega sveta, glede vključitve izdelave regionalnega razvojnega programa za 
obdobje 2007-2013, sem primoran odgovoriti na te neresnice in prikrojevanje podatkov.

Pobuda volilcem za vložitev zahteve za razpis referenduma z vprašanjem: «Ali ste za to, da stopi v veljavo sklep 
Občinskega sveta Ilirska Bistrica, da se Občina Ilirska Bistrica v obdobju 2007-2013 vključi v regionalni razvojni 
program za Notranjsko-kraško regijo?«, je zavajajoča,saj je Občinski svet sprejel naslednji sklep

1. Občina Ilirska Bistrica pristopi poleg izdelave Regionalnega razvojnega programa 2007-2013 za Južno 
Primorsko tudi k izdelavi Regionalnega razvojnega programa 2007-2013 za Notranjsko-kraško regijo.

2. Občina Ilirska Bistrica se poleg vključitve v organe Južno Primorske regije po potrebi vključi oziroma pristopi 
tudi v organe Notranjsko-kraške regije.

3. Sredstva za sofinanciranje izdelave Regionalnega razvojnega programa 2007-2013 za Južno Primorsko in 
Regionalnega razvojnega programa 2007-2013 za Notranjsko-kraško regijo se zagotovi z rebalansom proračuna 
Občine Ilirska Bistrica za leto 2006.

4. Ta sklep stopi v veljavo takoj.

Sklep Občinskega sveta jasno kaže namen, da bi se ob izdelavi RRP za Južno Primorsko, Občina vključila tudi v 
izdelavo RRP za Notranjsko-Kraško regijo, ne pa, da bo izstopila iz Južno-Primorske razvojne regije.

Občina Ilirska Bistrica je statistično vključena v Notranjsko-kraško regijo, kar j e osnova za delitev neposrednih regionalnih 
spodbud s strani države, prav tako, pa je pridobivanje različnih spodbud in finančnih sredstev gospodarstva in občine 
vezano na regionalni razvojni program, saj so projekti iz manj razvitih regij višje rangirani in ocenjeni, kot pa projekti iz 
razvitih regij, kar pomeni, da pridejo hitreje do kvalitetnih sredstev. Občina bo v letu 2006 tako izgubila 60-70 mio SIT 
nepovratnih regionalnih spodbud države, kiji glede na statistične podatke pripadajo, kar bi se dogajalo tudi v bodoče. Tako 
bo v letu 2006 Regionalna razvojna agencija Južna Primorska skupaj z Ilirsko Bistrico dobila 96.128.000 SIT neposrednih 
regionalnih spodbud na 119.000 prebivalcev skupaj z Il.Bistrico, Notranjsko-kraška pa 243.147.000,00 SIT na 37.000 
prebivalcev brez Ilirske Bistrice, kar pomeni, da si to področje deli tudi denar občine Ilirska Bistrica ali pa delež naše 
občine razdeli država, kar moramo še ugotoviti in v bodočnosti spremeniti, vendar je podlaga za to Regionalni razvojni 
program.

Kot župan nasprotujem, da bi se občina na podlagi trenutnih političnih smernic in interesov posameznih skupin enostransko 
opredeljevala in povezovala v škodo občini in njenim občanom. Moje stališče je, kar j e potrdil tudi sklep Občinskega sveta, 
da se mora občina povezovati z vsemi in v vse smeri, ne glede na geografsko območje, če je to v njeno korist in v korist 
njenih občanov.

Kako smo s sosedi iz Notranjsko-kraške regije vpeti v ta prostor, nam kaže potek občinske meje, saj z njimi mejimo na 
več kot s 40 % celotne dolžine in skupnimi projekti na tem prostoru, ki so:

- Projekt hitre ceste Postojna-Jelšane, ki ga lahko rešimo samo v povezavi z občino Pivka in Postojna.
- Kaj se bo turizem končal ob meji na vrhu Snežnika, ali ga bomo razvijali skupaj z vsemi sosedi, kjer imamo zato 

možnost?
- Projekt odvodnjavanja odpadnih vod v porečju reke Pivke in Ljubljanice ter projekt odvodnjavanja odpadnih vod reke 

Reke, saj pol občine Pivka gravitira nanjo.
- Kaj bi se morali odpovedati dislociranim oddelkom gimnazije v Il.Bistrici, ker se matična šola nahaja v Kraško- 

notranjski regiji?
- Kaj bi se morali naši ljudje odpovedati službam, kar lepo nazorno kažejo spodnji statistični podatki iz leta 2002?

ZAPOSLENI IN DVEVNI MIGRANTI S STALNIM PREBIVALIŠČEM V OBČINI IL. BISTRICA
Iz pobude in obrazložitve pobudnikov referenduma glede nesodelovanja občine pri projektih Notranjsko-Kraške regije 

izhaja, da bi se morali odpovedati vsem zgoraj navedenim projektom in projektom, ki niso navedeni samo zato, da bo
zadoščeno interesom posameznih skupin, pa čeprav na plečih naših 
občanov, saj je iz udobnih služb lahko govoriti o pamfletih, občani 
pa naj se znajdejo.

Sam kot župan sem proti takšnemu načinu dela, da se namesto 
s problemi občine in njenim razvojem ukvarjamo s problemi, kaj 
smo. Če bi se ukvarjali s temi problemi, potem bi bila zgornja slika 
obrnjena in bi dnevni migranti iz drugih občin hodili k nam, ne pa 
naši v Notranjsko-kraško regijo. Upam, da se bo kdo od podpisanih 
lotil tega problema, vendar ne tako kot je že bilo v preteklosti, ko 
pri posameznikih ni bilo skoraj nobenega prehoda od besed k 
dejanjem. Občanom pa želim veliko dobre volje, da bodo tako 
stanje sposobni še naprej prenašati in živeli od teritorialne 
opredelitve in ne od razvoja.

Piran r-Drugo

Divača--------- ---- - -----------Logatec

Sežana-'

Ljubljana- Ilirska Bistrica

Postojna-

Občina dela Št. Zap.
Ajdovščina 67
Celje 3
Cerknica 6
Divača 50
Hrpelje-Kozina 249
Ilirska Bistrica 1833
Izola 23
Koper 143
Kranj 3
Ljubljana 192
Logatec 14
Maribor 6
Nova Gorica 17
Piran 16
Pivka 313
Postojna 494
Sežana 160
Trzin 7
Vipava 6
Vrhnika 4
Skupaj 3628

Lep pozdrav.
Dnevni migranti s stalnim prebivališčem v Občini 
Ilirska Bistrica; Vir: Statistični urad RS, Popis 2002

Župan
Anton Ae/iA/nc,univ.dipl.ekon.
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Vaš komentar________________________________________________

MODERNI ČAROVNIKI 
IZ OZA...

Čarovništvo in magija je že od nekdaj skrivnostna stvar, katera ni dana 
vsakomur. Tudi mi imamo mnogo čudodelnikov. Za mnoge se sploh ne ve. 
Obstajajo taki, ki človeka ozdravijo na daljavo in le kasirajo na blizu. Mnogo jih 
je tudi od Boga izbranih, da nas razsvetlijo; nas, neuke smrtnike...

Če seje v srednjem veku kdo spomnil, daje Božji poslanec, so mu najprej na 
natezalnici izbijali grešne misli iz buče, potem mu pa še osmodili podplate, da se 
nesreča ne bi še kdaj slučajno spomnil kaj takega oznanjati. In lahko je bil vesel, 
če ni končal na grmadi kot odojek...

Danes, ko imamo demokracijo in stvari niso več tako stroge, pa se lahko 
vsakdo spomni, kar se hoče in vedno se jih najde, ki nasedejo. ..o sveta preproščina.

Pa tudi dva moška bosta kmalu po novem lahko imela otroka. Samo malo 
težko se bo zmenit, kdo bo ata in kdo mama... magija na kvadrat.

In ko smo že pri čaranju, imamo mi tudi veliko čarovnic. Še več kot pa sojih 
imeli v srednjem veku. Tiste blazno modeme iz Cerknice, ki po novem jezdijo 
vodne globinske sesalnike, in tiste bolj običajne, ki morajo mesec uštukat z 
mesecem (pa ne tistim na nočnem nebu) z eno plačo, ki pride, ali pa ne...

Pa tudi veliko čarovnikov premore naš narod. In to takih vrhunskih, proti 
katerim j e David Koperfild pravi amater. Pa recite, če to ni vrhunsko čarovništvo. 
Ob 10 h dopoldan možak seje v parlamentu, sedi na občini na županskem stolčku, 
doma ureja knjigovodstvo svoje firme in v cvetličarni kupuje rože za svojo ženo, 
ker ga peče vest, ker ga je en mal zasral s svojo tajnico. In to vse počne 
ISTOČASNO! In to brez čarobne palčke. Ma kakšen Harry Potter, ljudje božji... 
J.K.Rowling naj pride malo pogledat k nam, kaj se pravi čarati...

Tudi dohtarji so postali pravi čarovniki. Na televizji je blo, da delajo lahko 
16 ur na dan in še 16 ur dežurajo. Če to ni čista magija. Tu matematika čisto 
odpove. Presajajo modeli vse možne organe in čarajo... kmalu se bo dalo še 
možgane presajat; to bo še hec...

Kljub vsemu čarovništvu pri nas, pa je z enim Prešernom v žepu vedno težje 
čarati. Če dam na primer na črpalki jurja in bi rad imel poln tank... ej Marička, tu 
pa zmanjka magije in možakar čudno gleda. Pa saj sem že na začetku povedal... 
čarovništvo pač ni za vse... Matjaž Vrh

IRBIS d.o.o.

Koseze 32 c 
6250 Ilirska Bistrica 

tel.: 05/71-00-280 
05/71-00-281 

fax: 05/71-00-285

www.irbis.si
info@irbis.si

5IB inštalacije d.o.o.
Jablanica I2, 6250 Ilirska Bistrica
tel.; 05 7I4 85 I5
fax: 05 7I4 85 I6
GSM: 041 714 394
e-mail: sibist@siol.net
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KOTU NA POLENA IN PELETE
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Gostilna
“VRI SOTLARJEVIH” 

PODGRAD
I

j V našem lokalu, ki ima 2 prostora (30 oseb in 45 oseb), Vam lahko
f pripravimo nepozabno druženje z Vašimi najdražjimi, prijatelji ali 

poslovnimi partnerji. Pogostili Vas bomo z izbranimi jedmi domače 
kuhinje, jedmi z žara, divjačino ali s pizzami.

Ljubiteljem pizz sporočamo, da pečemo 18 vrst pizz različnih 
velikosti, med drugim tudi pizzo velikanko (0 60 cm).

|
Za vse informacije smo dosegljivi na 

. JMM Tel: 05/783 56 30.

iMlji “ Če Vas lahkota in žeja prime,
(£fiO (Ul) f&n smo mi tu, da Vas mine !

Iz naših krajev 28. 2. 2006

V FEBRUARJU - 
MESECU KULTURE 

Z GOSTI IN STANOVALCI DOMA
Izteka se mesec kulture, mesec v katerem so se 

zvrstili pomembni dogodki, ki so nas spomnili na to, 
daje vsak od nas na nek način del te kulture.

Na predvečer kulturnega praznika je kot slutnja 
časa in prerokba slovenskemu narodu v našem Domu 
odmevala poezija Franceta Prešerna. Zato sta na 
literarnem srečanju z našimi stanovalci poskrbeli 
Dušanka Zlosel in Darinka Žbogar (slika desno).

Člani kulturno-umetniškega Društva AHEC iz 
Jasena so nas s svojim nastopom v zapeti in govorjeni 
besedi medgeneracijsko povezali. Nastopajoči so 
dogodke sedanjosti povezali s preteklostjo, ki jo kot 
neizčrpno zakladnico navdihov hrani prav generacija 
naših stanovalcev (spodaj).

Narodne plese ob zvokih harmonike in v družbi

članic folklorne skupine 
GRADINA iz Ilirske Bistrice 
smo oživili v našem Domu prav 
v mesecu kulture.

Obljubili smo si, da bo 
odslej tudi ples del našega 
druženja, in sicer vsak zadnji 
četrtek v mesecu. Plesali bomo 
v novi dvorani Doma od 10. do

Mira Lenarčič

12.ure.
Povabljeni vsi, ki vam je 

taka oblika druženja pri srcu.

BISTRIČANI NA 
‘PARTIZANSKIH SMUČINAH’

Ekipa Združenja borcev Ilirska 
Bistrica se v konkurenci članov že 
sedmo leto zapored udeležuje 
tekmovanj »Partizanske smučine - 
Cerkno 45« v spomin na prva in edina 
smučarska tekmovanja v okupirani 
Evropi, ki so jih v organizaciji IX. 
Korpusa NOV izvedli v takrat 
osvobojenem Cerknu ter okolici 20. in 
21. januarja 1945. Obkroženi z 
nemškimi postojankami so naši 
partizani zmogli organizirati in izvesti 
tekmovanja v patruljnih tekih s 
streljanjem, veleslalomu in smučarskih 
skokih. Tekmovali so številni borci, od 
katerih so mnogi tudi po vojni dosegali 
pomembne športne dosežke, med njimi 
Finžgar in Štefe.

Tokratnih, že 29. spominskih 
tekmovanj, ki so potekala 28. januarja, 
se je uspešno udeležilo sedem naših 
tekmovalcev, pet pa jih na tekme ni 
moglo zaradi bolezni. V kategoriji 
članov ZZB smo osvojili dve zlati 
medalji (Ivanka Mikuletič in Ivan 
Prosen) ter zasedli dve nehvaležni četrti 
mesti (Mija Šircelj in Avgust 
Mikuletič). Lahko trdimo, da smo v 
zadnjih letih najuspešnejša ekipa, saj 
smo na sedmih tekmovanjih zbrali že 
15 medalj (šest zlatih, pet srebrnih in 
štiri bronaste), iz prejšnjih let pa imajo 
naši člani še pet medalj, torej jih je na 
bistriškem že 20.

Letošnje tekme so še toliko 
pomembnejše, ker seje v to prireditev 
s svojim tekmovanjem vključila tudi

Slovenska vojska (SV) in organizacija 
Veteranov vojne za Slovenijo, ki naj bi 
naprej negovali spomin in pomembno 
izročilo teh enkratnih smučarskih 
tekmovanj sredi vojne vihre. Ravno 
zato je bilo tudi število tekmovalcev 
reprezentativno, nad 400. Tekmovalo 
se je v različnih kategorijah na treh 
različnih progah.

Tekmovanja so s svojim obiskom 
počastili minister za obrambo Karl 
Erjavec, minister za okolje in prostor 
Janez Podobnik in predsednik odbora 
31. divizije NOV tov. Matevž Jekler- 
Iztok ter predstavniki SV, Društva 
častnikov in podčastnikov, društva 
veteranov vojne za Slovenijo in drugi. 
Za odlično organizacijo je poskrbel

smučarski center Cerkno. Družabno 
srečanje po končanih tekmah se je s 
kulturnim programom in razglasitvijo 
rezultatov nadaljevalo tudi v 
tamkajšnjem hotelu.

Mogoče je prav, da na koncu 
omenim tudi najzaslužnejše za uspehe 
naše ekipe in nosilce medalj: Danica 
Poročnik - 1 ZL, 1 SR, 1 BR; Mirjam 
Zadel - 1 ZL, 1 SR, 1 BR; Ivanka 
Mikuletič - 1 ZL, 1 SR; Mija Šircelj - 
1 SR, 1 BR; Dušan Prosen - 3 ZL, 1 
SR, 1 BR; in iz prejšnjih obdobij Josip 
Ljubič - 1 SR in 4 BR. Kot vidimo, je 
za naše uspehe najzaslužnejši nežni 
spol, ki pa na športnem prizorišču ne 
pozna usmiljenja.

Josip Ljubič
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ROD SNEŽNIŠKIH 
RUŠEVCEV

Taborniki Roda Snežniških Ruševcev so se od starega leta poslovili na najboljši 
način, kot znajo samo oni. Kako bi pa izgledal zaključek koledarskega leta brez 
tradicionalne Čajanke? Kot puščava brez peska!

Na isti dan, in sicer po čajanki za 
najmlaj še, je sledila čajanka za GG in 
PR Pred taborniškim domom se je 
zbralo veliko naših članov z zelenimi 
in modrimi rutkami, v želji, da bi se 
pomerili v bitki s časom malo drugače. 
Vodja posamezne skupine je izžrebal 
list z nalogo, ki jo je skupina morala 
opraviti v najkrajšem času. Naloge s 
bile podobne tistim iz oddaje Spet 
doma. Skupine so iskale naslednje 
predmete: sedem različnih vrst 
topljenih sirčkov, deset različnih 
bonbonjer, pet razglednic iz držav 
članic EU, pet različnih denarnih enot 
(lira, dinar, frank, funt, 
marka).Tekmovalci so se v boj podali 
ob 17.00 izpred taborniškega doma, 
zaključek in podelitev nagrad 
najboljšim pa je potekala na gimnaziji 
Ilirska Bistrica.

Dolgo niso počivali nadobudni in 
energični Ruševci. Že 6. januarja so se 
odpravili na orientacijsko tekmovanje 
Glas Jelovice. Sama pot do Rateč, kjer 
seje odvijalo tekmovanje, je bila polna 
avantur. Do Pivke z avtom, ker so vlak 
do Pivke zamudili. V Ljubljani pa seje 
cela ekipa končno zbrala. Sestavljali so 
jo Erik Samsa-Erče, Marko Prelec- 
Mare, Luka Rolih-Lučo in Mitja 
Pugelj-Mitko. V Rateče so prispeli dan 
prej, saj je bil zbor ekip že ob 9. uri 
zjutraj. Po neprespani noči so vsi »bi 
šwhni« čakali na 10:06, ko so končno 
prišli na vrsto za topografske teste. Po 
dokaj uspešnem reševanju so se podali 
na progo. Iskanje kontrolnih točk jim 
je šlo kot podmazano in na cilj so 
prispeli v zastavljeni časovnici. Po tri 
in pol umi hoji so se palačinke lepo 
podale njihovim izčrpanim želodcem. 
Ruševska ekipa je zasedla drugo mesto 
na tekmovanju Glas Jelovice, s čimer 
so znova dokazali, da je nekje v 
majhnem mestu na Primorskem rod, ki 
bo zmeraj poseben po svojih dosežkih 
in aktivnostih.

s---------------------------------------------------- :---------------------------------------------------
Društvo tabornikov Rod Snežniških Ruševcev od Dnevu Zemlje, kije
22. aprila, pripravlja veliko akcijo zbiranja starega papirja. Vsi, ki 
vam ni vseeno za naravo, ki nam je je še preostal, ste vabljeni, da z nami 
zbirate stari papir. O podrobnostih boste obveščeni preko različnih 
medijev.____________________________________________________________

VABILO

KULTURNO - TURISTIČNO - ŠPORTNO DRUŠTVO PREM 

vabi na prireditev z naslovom:

“ŽENSKA SEM, ZMOREM”,
)

kjer se bo društvo predstavilo.

Prireditev bo potekala na OŠ Podgora Kuteževo 
v nedeljo, 5. marca 2006 ob 17. uri.

Vljubno vabljeni!

KTŠD PREM

Pridni vodniki naših najmlajših 
dmžin so tudi letos dali vse od sebe, da 
se od starega leta poslovijo na najbolj 
rajalen način - s Čajanko. Letos so jo 
po dolgem času pripravili v dmgem 
okolju, in sicer v prostorih Gimnazije. 
Potekala je v soboto, 17. decembra v 
popoldanskem času. Norenja ni 
manjkalo, ustvarjanja pa tudi ne. Ker 
je bila udeležba velika, so se nadobudni 
taborniki razdelili v štiri skupine in se 
odpravili na štiri aktivnosti, ki so zajele 
taborniške igre, rajalne igre, 
izdelovanje okrasov za jelko in 
izdelovanje gosenic iz nogavic. V 
pričakovanju dedka mraza so se 
osvežili s toplim čajem in energijo 
obnovili s piškoti. In so

sr'sn%\
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čakali.. .čakali.. .čakali.. .Pa je prišel. S 
sivo kučmo in belo brado. Kljub 
pomanjkanju snega, se je dedek mraz 
opogumil in nas obiskal! Tako kot 
zmeraj je razveselil otroke, jih pohvalil 
in vsakemu dal bonbon. Skupaj so še 
peli in mu pripovedovali taborniške 
prigode. Prekmalu je moral dedek 
mraz oditi. Z njegovim odhodom se je 
Čajanka zaključila. Naslednje leto se 
bodo naši Murni ter medvedki in 
čebelice morali za njegov obisk 
potruditi.

JANUARSKO SREČANJE 
PLANINCEV

Pred tremi leti nas je zapustila Ada Rolih, planinska prijateljica in sopotnica na številnih poteh po prelepih slovenskih 
gorah in hribih. Vedno veselo, optimistična in aktivna žal ni bila kos težki bolezni.

Na predlog Jožice Knafelc in drugih 
prijateljev smo se prvič zbrali njej v 
spomin. Zdaj lahko rečemo, da je 
postalo januarsko srečanje planincev 
PD Snežnik tradicionalno. Planinci, po 
večini tisti, ki smo vstopili v tretje 
življenjsko obdobje in ne zmoremo 
daljših, težjih tur, obujamo spomine na 
skupne pohode, lepe dogodke in tudi 
na težavne poti, ki smo jih s skupnimi 
močmi premagali. Ob ubrani pesmi 
večer hitro mine. Poslovimo se z 
besedami bilo nam je lepo. Še se bomo 
dobili!

Marica Gaberšnik

OBČNI ZBOR 
DRUŠTVA INVALIDOV

Člani bistriškega Društva invalidov (ob 
koncu leta je društvo štelo 547 rednih, 
predvsem delovnih ter 11 podpornih

članov), so se v soboto, 19. januarja, 
zbrali v jedilnici TIB na rednem, letnem 
občnem zboru. Iz podanih poročil je 
bilo razvidno, daje društvo v letu 2005 
uspešno realiziralo vse svoje programe, 
tako redne, športno-rekreativne in 
predvsem posebne socialne programe. 
Velik del aktivnosti j e bil v lanskem letu 
namenjen obeležju 20-letnice 
delovanja društva, ki sojo invalidi maja 
meseca praznovali s svečano 
prireditvijo Naših dvajset let skozi 
besedo in glasbo, v Domu na Vidmu.

V sodelovanju z OŠ Dragotina Ketteja 
in knjižnico Makse Samsa je društvo 
na izviren način obeležilo 3. december,

mednarodni dan invalidov. Otroci 
Ketejeve šole so v knjižnici predstavili 
literarne in likovne izdelke, s katerimi 
so izrazili svoje videnje invalidnosti. 
Pomembna novost v delovanju je tudi 
ustanovitev aktiva delovnih invalidov. 
Za uspešno delovanje na humanem 
področju je bilo društvo ob občinskem 
prazniku nagrajeno s spominsko 
plaketo Občine Ilirska Bistrica.
Tudi v letošnjem letu si bodo 
prizadevali za izpeljavo vseh 
zastavljenih programov, ki so jim

dodali nekaj novih aktivnosti, med 
njimi, formalno-pravno ureditev 
delovanja aktiva delovnih invalidov . 

Za boljšo povezanost in 
približevanje društva članu- 
invalidu uvajajo klepetalnice 
na terenu, v dogovoru z 
osnovnimi šolami bodo 
nadaljevali s pedagoškimi 
akcijami, v jesenskem času pa 
organizirali kolektivno 
letovanje v zdravilišču, če bo 
med člani zanimanje za to 
obliko ohranjanja zdravja.
V vodstvu društva se 
zavzemajo za pridobitev 
ustreznih prostorov, ki bi bili 
prilagojeni za vse vrste 
invalidov, tudi težkih, 
polpokretnih in nepokretnih. 
S tem si bodo ustvarili pogoje 
za oblikovanje društva kot 
invalidske organizacije s čisto 
določenim poslanstvom na 
področju prostovoljnega 

socialnega dela in nadaljevali pot, ki 
seje začela pred dvajsetimi leti.

ak

POTREBUJETE DENAR
IZPLAČILO TAKOJ! 

05/64010 90
Žnider's Izola 

Cankarjev drevored 5
Žnider's d.o.o.

Ul. Vila Kraigherja 5, Maribor

* REZANA POLIURETANSKA PENA

Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net
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Bistriške gasilske novice Kultura

VARSTVO NARAVE IN
KRVODAJALSKA AKCIJA
PGD Ilirska 

Bistrica se je 1. februarja prijavilo na 
pobudo skupnosti INTERREGIIIA, in 
sicer na 2. javni razpis v okviru 
Sosedskega programa Slovenija - 
Madžarska - Hrvaška 2004 - 2006, ki 
ga je razpisala Agencija RS za 
regionalni razvoj. Financiranje iz dveh

ovrednoten, preiti na projekt 
sodelovanja, ki pa mora prav tako imeti 
razpoznaven čezmejni vpliv.

V javnem razpisu smo si izbrali 2. 
prednostno nalogo - Trajnostni razvoj 
z ukrepom “Varstvo narave”. Naslov 
projekta smo imenovali “Varstvo 
narave pred požari v naravnem okolju

skupine projekta so gasilci, prebivalci 
ter turisti.

Tako obširnega projekta smo se 
gasilci našega društva lotili prvič. 
Predstavljal nam je izziv, povzročal 
precej preglavic zaradi neizkušenosti 
pri tovrstnem delu, obiskovati smo 
morali delavnice, kjer smo pridobivali 
nove informacije in znanja. Izgubili 
smo veliko večerov in noči, na koncu 
nam je uspelo dokončati zelo obširen 
projekt, na katerega smo ponosni. Ali 
bomo izbrani ali ne, bomo videli v 
naslednjih mesecih. Na prvem razpisu 
je bilo 280 prijaviteljev, od tega le nekaj 
izbranih. Če bomo izbrani, nam bo to 
prineslo nadaljnje 17 mesečno aktivno 
delo na izvedbi ciljev projekta, ki smo 
ga ovrednotili na 63 MIO SIT. Če ne 
bomo izbrani, smo dobili dobro 
izkušnjo, ki nam je pokazala, da je 
potrebno precej truda, izgube prostega 
časa, tudi določenih finančnih sredstev 
in še marsičesa drugega, da se 
kvalitetno izpelje tako široko zastavljen 
projekt.

Poklicni gasilec, član našega 
društva, Cvetko Rojc je imel hudo 
delovno nesrečo, pri kateri je utrpel 
težje notranje poškodbe in izgubil večjo 
količino krvi. V našem društvu smo s 
pomočjo ga. Čeligoj iz Območnega 
združenja Rdečega križa Ilirska 
Bistrica organizirali krvodajalsko 
akcijo, na katero seje odzvalo 21 naših 
članic in članov. Prepotrebno 
življenjsko tekočino smo darovali v 
transfuzijski postaji v Izoli.

Veseli nas zadnja novica, da se 
zdravstveno stanje našega člana, ki se 
zdravi na intenzivnem oddelku 
kliničnega centra v Ljubljani,

izboljšuje. Veselimo se, da se nam bo 
Cveto čimprej pridružil v naše gasilske 
vrste, kjer bomo spet skupaj gasili in 
reševali.

Janko Slavec 
PGD Ilirska Bistrica

finančnih instrumentov EU: iz ES SR 
v Sloveniji in na Madžarskem, kjer je 
naj višji odstotek sofinanciranja lahko 
do 100 % upravičenih izdatkov 
projekta ter iz sredstev GARD S na 
Hrvaškem, ki je financiran do 75 %. 
Predmet javnega razpisa je financiranje 
projektov, ki ustrezajo naslednjim 
ukrepom v okviru prednostnih nalog 
sosedskega programa Slovenija - 
Madžarska - Hrvaška 2004 - 2006:

1. prednostna naloga: Gospodarska 
in socialna kohezija ter razvoj 
človeških virov s tremi ukrepi; skupni 
gospodarski prostor, skupni razvoj 
človeških virov, skupni turistični in 
kulturni prostor.

2. prednostna naloga: Trajnostni 
razvoj s tremi ukrepi; trajnost rabe 
naravnih virov in varstvo okolja, 
varstvo narave in dostopnost.

Višina razpoložljivih sredstev v tem 
razpisu je 1.160.000,00 SIT, na razpis 
pa so se lahko v Sloveniji prijavili: 
Pomurje, Podravje, Savinjska, 
Spodnjeposavska, JV Slovenija, 
Notranj sko-kraška in Obalno-kraška 
statistična regija. V projektu mora 
poleg prijavitelja sodelovati najmanj 1 
čezmejni partner iz upravičenega 
območja Madžarske ali Hrvaške. 
Projekt je lahko skupni, zrcalni ali 
projekt sodelovanja. V navodilih za 
pripravo in predložitev projektnih 
predlogov so bila izdana obširna 
navodila.

Da smo se prijavili na ta razpis, gre 
zahvala direktorici Razvojnega centra 
Mileni Urh, ki nam je že v začetku leta 
2005 predložila in nas seznanila z 
možnostjo, da se naše društvo prijavi 
na omenjeni razpis. Zahvaljujemo seji 
tudi za spodbudo in pomoč pri izpeljavi 
tega projekta.

Skupina članov našega društva je 
več mesecev pripravljala projekt. 
Čezmejni partner v projektu je bilo 
naše pobrateno gasilsko društvo iz 
Opatije, ki pa na žalost ni uspelo 
zagotoviti 25% skupnih sredstev, ki so 
jih planirali za realizacijo izvedbe 
projekta. Tako smo morali naše načrte 
precej spremeniti in iz skupnega 
projekta, ki je tudi najboljše

na področju Notranjsko-kraške regije 
s čezmejnim vplivom na Primorsko- 
goranjsko županijo. Naš splošni cilj v 
tem projektu je ohranitev visoke 
naravne vrednosti programskega 
območja z izboljšanim upravljanjem 
zavarovanih območij ter varstva pred 
požari v naravnem okolju in tako 
prispevati k uresničevanju ciljev 
varstva narave. Specifični cilj projekta 
pa je izboljšati strokovno 
usposobljenost gasilcev in povečanje 
učinkovitosti gašenja v naravnem 
okolju na čezmejnem območju ter dvig 
ozaveščenosti prebivalcev in turistov 
glede varstva pred požari v naravnem 
okolju. Rezultat projekta bo

vzpostavljeno čezmejno sodelovanje 
pri izobraževanju gasilcev ter 
zmanjšanje tveganja rizičnih dejanj 
ljudi, izboljšana čezmejna 
komunikacija ter zagotovitev ustreznih 
gasilnih sredstev pri intervencijah na 
upravičenem območju. Glavne ciljne

AVTOSOLA
d.o.o.

Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714 15 84, GSM: 031/644 242, 041/457 125

Z našo pomočjo boste uspešno opravili vozniški izpit. 
Želimo da postanete dober, predvsem pa varen voznik.

KOŠČEK KULTURE 
ZA OTROKE

Na predvečer slovenskega kulturnega praznika so si naši naj mlajši in 
tudi tisti malo večji otroci v spremstvu svojih staršev lahko ogledali gledališko 
predstavo Palček in sedem Sneguljčic v izvedbi otroške gledališke skupine 
Kokolo iz Postojne.

Kako bi se odvijala znana zgodba 
-pravljica o Sneguljčici, če bi postavili 
dogajanje na glavo in ga za povrh 
prestavili v današnji čas? Če imaš nekaj 
domišljije in obvladaš gledališke 
veščine, se ti utrne kar nekaj idej in 
možnih scenarijev.

Nenad Muždeka, avtor besedila in 
režiser hkrati, si je dogajanje zamislil 
takole: Glavna oseba je fant, najstnik; 
sanjari o svoji simpatiji, ki jo 
poimenuje Sneguljčica, sam pa bi 
seveda rad postal njen princ na belem 
konju. Ko zaspi, se v sanjah »dejansko« 
znajde v pravljičnem svetu, pa ne kot 
princ, ampak kot palček, okrog njega 
pa zapleše in zapoje kar sedem 
Sneguljčic. Navihane deklice ga seveda 
dražijo, vendar fanta to ne potre; 
nasprotno, kar dobro se vživi v svojo 
novo vlogo in se še sam zabava. Za 
zaplet poskrbi princ, ki se nenadoma 
pojavi in išče svojo Sneguljčico; vendar 
se izkaže, da je nečimrn in domišljav. 
K palčku pride tudi v Rdečo kapico 
preoblečena hudobna čarovnica; 
ponudi mu zastrupljeno jabolko, tako 
da »umre«. Sneguljčice ga objokujejo, 
saj ga imajo raje kot oholega princa. 
Tu smo gledalci seveda pričakovali še 
kak izviren, na glavo obrnjen dogodek, 
vendar se zgodbica kar zaključi - 
budilka zazvoni in »palček« se zbudi v 
resničnem svetu.

Zanimiva, prisrčna igrica, 
začinjena z dobrodušnim, preprostim 
humorjem, ki nasmeje najmlajše, pa 
tudi tiste »večje«, ki smo še toliko 
otroški, da se zmoremo vživeti vanje. 
Igralci, tudi sami najstniki, so svoje 
vloge odigrali v glavnem prepričljivo, 
sproščeno; zmogli so tudi nagovarjati 
občinstvo in ga skušali animirati, da bi 
zraven zapelo (na žalost smo bili preveč 
zapeti ali pa tudi premalo segreti, da bi 
se odzvali). Zlasti bi pohvalila njihovo 
petje v živo - celo nekaj brenkanja na 
kitaro se je slišalo - kar zmorejo le 
samozavestni in res sproščeni 
amaterski igralci. Scena je bila 
preprosta, a domiselna; zlasti 
učinkovita sta bila uporaba odrskih 
zastorov za prehod v svet sanj ter 
»sprehod« princa po dvorani.

Čestitke torej mladi postojnski 
gledališki skupini in režiserju ter vsem 
»skritim« pomočnikom!

Za konec pa Hvala bistriškemu 
Društvu prijateljev mladine z 
Darinko Dekleva na čelu, ne le za to 
prireditev (Brez vstopnine! Polna 
dvorana!), ampak tudi za številne dmge 
akcije in dejavnosti, ki se jih loti in 
uspešno izpelje! Upam, da se bo našlo 
za te dejavnosti tudi dovolj materialne 
podpore, tako da pregovor »Otroci so 
naša prihodnost.« ne bo le prazna fraza.

Helena Pirih Rosa

SRČNI ODMEVI 
IZ TUJINE

Nesrečne so moje minute, 
osamljenost močno teži, 
smejijo se vsi veselijo 

moja duša pa sama trpi.

To je ena od pesmic Vislave 
Logar, ki je svojo nesrečo, tegobe 
in osamljenost prelivala v čustvene 
pesmi in tako vsaj malo 
razbremenila svojo dušo in srce.

Vislava Logar, po domače 
Mršanova , je bila rojena v 
Vrbovem, leta 1936. Osnovno šolo 
je obiskovala v rojstni vasi, nižjo 
gimnazijo pa v trnovskem 
samostanu. Po končanem šolanju 
se je zaposlila v predelovalnici 
mesnih izdelkov v Postojni. Ker za 
lirično dušo, kakršna je bila Vislava, 
to ni bilo najbolj vzpodbudno 
okolje, je v želji po lepšem življenju 
odšla v Nemčijo. Kmalu j e spoznala, 
daje tujina daleč od njenih sanj. Samoodpovedi, delo, neprestani pritiski 
delodajalca., so postali njen vsakdan. Misli so ji neprestano plavale proti 
domovini in svoje hrepenenje po njej je izrazila v mnogih pesmih. Ustvarila 
si je družino, vendar jo je v spletu nesrečnih okoliščin tudi izgubila. Po 
hudi prometni nesreči ni zmogla več skrbeti zase, zato se je preselila v 
Dom za starostnike, vendar tudi tam ni našla primerne družbe. Umrla je 
25. septembra 2005 v Hadmarju v Nemčiji, osamljena in pozabljena, brez 
svojcev, brez žive duše, ki bi ji stisnila roko.

Darinka Žbogar
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KAM GREŠ, BISTRIŠKA KULTURA
»... In gnale bodo nov cvet bolj veselo.« Z verzom iz Prešernovega Sonetnega venca je Franc Gombač, slavnostni 

govornik na osrednji prireditvi v počastitev dneva kulture, 8. februarja, v Domu na Vidmu zaključil svoje razmišljanje 
o stanju bistriške kulture.

Med drugim je dejal: »... Nekdo 
mi je pred časom dejal, da smo v naši 
občini dovzetni za kulturo, da smo 
veliko naredili in da bi bilo lepo, če bi 
na vseh področjih dosegali take 
rezultate. Nisem mu nasprotoval, ker 
mi je njegova ugotovitev godila. Mije 
pa dala povod za razmišljanje.Res je, 
marsikaj je bilo doseženo. Nihče ne 
more trditi, da je upadla zagnanost 
pevcev, delujejo igralske skupine,

ponovno j e zaživela likovna dejavnost, 
društvo snuje in načrtuje in rezultat je 
tu - razstava. Pomembna je literarna 
dejavnost, pa zgodovinsko-kultumo 
raziskovanje. Prireditve 
obogatijo naj mlajši, tisti iz 
osnovnih šol, tako v mestu kot 
po vaseh. Ne gre pozabiti 
Pihalnega orkestra, Zgbljene 
legije, TV Galeje in njihove 
Rijove note, zlasti pa ne 
poslanstva in pomena 
knjižnice ter glasbene šole....
Nekako se mi je, in mnogim 
drugim tudi, odvalil kamen od 
srca, ko so občinski svetniki 
sprejeli sklep o odobritvi 
sredstev za izdelavo prostorske 
programske zasnove 
kulturnega Doma na Vidmu, ki 
bi nam, če bi mogla, 
pripovedovala petnajstletno 
razpredanje o njeni potrebnosti 
za kulturo. Čeprav le polovico doma, 
tisti del za kulturo, bi morali dobiti. 
Nam bo uspelo? Poklicani, rotim vas, 
storite vse, da se bo to zgodilo. Upamo 
na rešitev doma, s skrbjo pa se oziramo 
na drugi konec našega mesta. Zgradba 
nosi ponosno ime, Sokolski dom. 
Gostoljuben je ta dom, v njem je našlo 
zatočišče več dejavnosti, med njimi 
tudi kultura in šport. Kakšni so prostori,

raje ne govorim, utesnjenost in 
nevarnost se dopolnjujeta. Odgovorni! 
Pomagajmo jim, zagotovimo jim 
normalno delo in preprečimo nesrečo. 
Naj dodam, da kljub utesnjenosti in 
prostorski stiski tu najde prostor, pa 
čeprav le naslov, več društev vseh 
dejavnosti. Naj naštejem le nekatere: 
Folklorna skupina, Škuorke, Literarno 
društvo, Likovno društvo, Društvo za 
krajevno zgodovino in kulturo, Vox 
Ilirica, Primorsko numizmatično 
društvo, Ribiško in Čebelarsko društvo, 
Rdeči križ, Društvo prijateljev 
mladine... Kar ptički brez gnezda bi j im 
lahko rekli... Smo v letu 2006. Začetek 
v kulturi ni nič kaj obetaven. V lanskem 
letu zapažene težave, vezane na način 
in možnosti financiranja in organizacijo 
vodstva kulture (kadrovske težave) na 
nivoju občine se nadaljujejo. Veliko je 
bilo govora, še več administracije, a 
pičli rezultati. Ne krivim nikogar, pač 
pa prosim odgovorne, da najdejo 
skupen jezik. Imamo eno samo 
občinsko kulturo, pa naj se ta oblikuje 
v javno ali društveno. Pripravljeni smo 
kulturniki, imamo zagotovila občinske 
oblasti, le dogovoriti seje treba.«

Aplavz, ki tokrat ni bil zgolj 
vljudnosten, saj se ni polegel še nekaj 
dolgih minut po koncu govora, je 
pokazal, da se je poslušalcev

Gombačevo razmišljanje še kako 
dotaknilo.

Z dolgim in toplim aplavzom j e bilo 
nagrajeno tudi petje MePZ Tabor Kalc 
1869 iz Knežaka. Dobitnika bronaste 
plakete mesta Maribor na tekmovanju 
Naša pesem v Bistrici nismo slišali že 
skoraj dve leti. Občinstvo je lepo 
sprejelo tudi mlado violončelistko 
Polono Ivančič - zaigrala je Metzovo

Sonato v starem stilu in Webstrov 
Scherzo, na klavirju jo je spremljal 
prof. Martin Lenarčič - ter flavtistko 
Matejo Prunk, kije ob spremljavi na 
klavir prof. Aleksandre Češnjevar 
Glavina zaigrala Mozartov Menuet.

Priireditev sta pripravila ZKD in 
JSKD Ilirska Bistrica, povezovala jo 
je Maja Turkovič, študentka 
kulturologije, ki jo je kot pripravnica 
na Zvezi kulturnih društev pomagala 
oblikovati.

Oživljanje kulturnih stikov
Nekoč bogati in pogosti stiki med, 

že skoraj 30 let pobratenima občinama

Ilirska Bistrica in Nabrežina, so 
ponovno zaživeli ob praznovanju 
slovenskega kulturnega praznika. V 
prenovljenih prostorih nabrežinskega 
KD Igo Gruden so v uro in pol 
trajajočem programu zapeli pevci 
MoPZ Dragotin Kette, pod vodstvom 
prof. Mirka Slosarja, ženska PS Resa, 
ki jo vodi Damjana Kinkela, 
družinski trio Volk Folk ter člana
igralske skupine KD Alojzij Mihelčič 
iz Harij, Alenka Penko in Dušan Vrh. 
Skozi video projekcijo - pripravila sta 
jo Miloš Valenčič in Borut Kaluža , 
večino fotografij je prispeval Tomo 
Šajn - je Franc Gombač, avtor 
scenarija celotne prireditve, popeljal 
Nabrežince med lepote, zanimivosti, 
običaje ter kulturni utrip naše občine. 
Zamejci so prireditev toplo sprejeli. Z 
željo, da bi se kulturni stiki nadaljevali, 
sta prisotne pozdravili Vera Tuta Ban, 
aktivna članica društva Igo Gruden ter 
Mariza Škerk Kosmina, društvena 
predsednica. Srečanje sta organiziral 
ZKD in JSKD Ilirska Bistrica.

ak

Na predvečer slovenskega kulturnega praznika je OŠ Dragotina Ketteja v knjižnici 
Makse Samsa pripravila literarni večer - projekt - s katerim so obeležili 130- 
letnico rojstva Dragotina Ketteja. Ob recitiranju njegove poezije, otroških pesmi, 
pripovedovanju pravljic in basni, so otroci Kettejeve šole predstavili tudi delček 
lastne ustvarjalnosti. Preizkusili so se v pesnikovanju, pisanju basni ter prevajanju 
Ketteja v italijanščino in angleščino.

Vsakoletno praznovanje slovenskega kulturnega praznika KD Bazovica na Reki, 
z delčkom programa popestrijo tudi bistriški kulturniki. Letos je med reške 
Slovence odpotovala folklorna skupina Gradina, ki se je predstavila s spletom 
slovenskih ljudskih plesov. Vesele Kettejeve je recitiral Franc Gombač, gost, ki 
ga v KD Bazovica še posebno radi vidijo.

Dobro razpoloženi kulturniki in ljubitelji kulture se veselijo ponovnih stikov
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HRANILNICA IN 
POSOJILNICA VIPAVA 
PRAZNUJE LETOS ŽE 

110-LETNICO DELOVANJA
Današnja Hranilnica in posojilnica Vipava d.d.je naslednica Hranilno kreditne 

službe Vipava, kije nastala leta 1971 z združitvijo hranilno kreditnih odsekov pri 
Kmetijsko vinarski zadrugi Vipava in Kmetijski zadrugi Nova Gorica, prve korenine 
hranilnice pa izhajajo iz daljnega leta 1896, ko je bila ustanovljena Hranilnica in 
posojilnica v Vipavi.

Sedaj je to še edina delujoča hranilnica v državi, ki nepretrgoma deluje že 110 
let. V skladu z zakonom o bančništvu je v letu 2005 tudi pridobila dovoljenje Banke 
Slovenije za poslovanje.

Hranilnica Vipava je danes organizirana kot delniška družba. Kljub temu pa 
namerava hranilnica še vedno poslovati v duhu prvotnega hranilništva, obdržati v 
največji možni meri zadružna načela in razširiti poslovanje na vsa področja lokalnih 
skupnosti, servisirati predvsem malo gospodarstvo in posameznike. Vsekakor bomo 
ostali v slovenski lasti. Menimo, da v prihodnjih letih potreba po takih hranilnicah 
ne bo nič manjša, kot je bila v preteklosti.

Hranilnica Vipava ima svoje poslovalnice oz.agencije na 14 lokacijah v Vipavski 
dolini in njenem obrobju, ena od teh pa je tudi v Ilirski Bistrici.

Hranilnica posluje na naslednjih lokacijah: Vipavi, Ajdovščini, Selu, Braniku, 
Dornberku, Novi Gorici, Šempetru pri Gorici, Biljah, Čepovanu, Levpi, Kanalu, 
Banjščiah, Kostanjevici na Krasu, Ilirski Bistrici.

Bilančna vsota na dan 31.12.2005 je zanašala 4,8 miljarde SIT, kar v primerjavi 
z letom 2004 pomeni 17% rast. Svoje poslovanje nam je zaupalo okrog 4000 
komitentov. Hranilnica Vipava ima svoje naložbe razpršene, skladno z zakonodajo, 
velik del sredstev je plasiranih v državne vrednostne papirje, kar pomeni tudi veliko 
varnost naložb varčevalcev.

Cilj Hranilnice Vipava je nadaljevati 110- letno tradicijo hranilništva. Velika 
vlaganja v posodobitev in razvoj opreme, ki jih je izvedla v zadnjih dveh letih, ji 
omogočajo daje s svojo ponudbo konkurenčna tudi velikim bančnim sistemom.

Svoje poslovanje bo še bolj približala potrebam svojih komitentov v duhu 
modeme bančne inštitucije, s kvalitetno, sodobno bančno storitvijo. Svojo majhnost, 
v primerjavi z ostalimi bankami, bo skušala izkoristiti v prožnejšem opravljanju 
storitev, zlasti manjšim podjetjem, obrtnikom, kmetom ter tudi ostalim občanom na 
območju, kjer posluje.

Hranilnica Vipava bo tako v marcu kompletirala svojo ponudbo za mala podjetja 
in samostojne podjetnike tudi s sodobnim elektronskim poslovanjem, kar bo 
omogočalo komitentom hitro, zanesljivo in cenovno konkurenčno storitev plačilnega 
prometa. Tako bodo podjetniki že konec marca lahko koristili sodobno elektronsko 
bančništvo.

V okvim svoje ponudbe pa poleg plačilnega prometa za mala podjetja in 
samostojne podjetnike opravlja Hranilnica Vipava plačilni promet (plačila vseh vrst 
položnic) tudi za občane in društva z zelo ugodno provizijo (ena najnižjih v Sloveniji).

V letošnjem letu bo Hranilnica Vipava stopila tudi v sistem Mastercarda in 
Activa Maestro, s tem bo kompletirala svojo ponudbo do občanov.

Za vse svoje varčevalce nudi izredno ugodne obrestne mere, različne so po 
dobi varčevanja in višini varčevanja. Varnosti vlog Hranilnica Vipava v skladu s 
dovoljenjem Banke Slovenije zajamčena v skladu s jamstveno shemo vseh bank v 
Sloveniji do višine 5,1 mio SIT.

Zelo pomembna dejavnost hranilnice je kreditiranje občanov, kmetov in mali 
podjetnikov na teritoriju kjer posluje, pa tudi širše. V svoji ponudbi ima različne 
vrste kreditov, od kratkoročnih do dolgoročnih, lahko so namenski ali pa potrošniški. 
Politika hranilnice je, da se skuša vsakemu komitentu čim bolj približati s svojo 
ponudbo, tako z ročnostjo kredita, kot tudi višino obrestne mere ter ostalih stroškov 
zavarovanja.

Zlasti namenski kmetijski krediti so za komitente zelo ugodni, kjer so ob ugodnih 
obrestnih merah tudi stroški zavarovanja in stroški vodenja kredita minimalni.

Ob letošnji 110-letnici ustanovitve je Hranilnica Vipava s sodelovanjem in 
pomočjo Pokrajinskega arhiva v Novi Gorici pripravila zanimivo razstavo prikaza 
delovanja hranilnice od začetka do današnjih dni, kjer numizmatik g. Cerovšek 
Franc predstavlja tudi bankovce, ki so bili v prometu v tem obdobju. Razstava bo 
odprta vsak dan do 24.03.2006, po predhodni najavi na tel.štev. 041-780-195.

Ob tej priliki bo v mesecu marcu Hranilnica Vipava za svoje komitente imela 
še dodatno posebno ugodno ponudbo kreditov, zlasti za:

- kmetijske namene - krediti do 
enega leta in dolgoročne kredite, (za 
nabava repromaterila, strojev opreme,
...)

- gotovinske potrošniške kredite
- gotovinske kratkoročne kredite za 

pravne osebe,
- dolgoročne investicijske kredite za 

pravne osebe
V času te posebne ponudbe bodo 

obresti za navedene kredite na nivoju 
5-6% letno odvisno od namena in obsega 
kredita.

Hranilnica Vipava je lastnica družbe 
H-konto d.o.o., katere dejavnost je 
vodenje poslovnih knjig. Kmetje in 
podjetniki tako lahko svoje poslovanje 
urejajo preko te družbe, ter s tem 
dosežejo še dodatne bonuse pri 
sklepanju drugih poslov s Hranilnico 
Vipava.

tPOCSdOSOD^
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Dobre reči stanejo manj — veliko manj

O kvaliteti strešne kritine — 

sinter - pojem kakovosti
Kaj je sinter strešna keramika? zagotovilo za kakovost izdelka, ki je 
Sinter tehnologija je izredno odvisna tudi od mineraloške sestave - 

natančno voden proces žganja gline z predvsem od razmerja silicijevega in 
ustrezno surovino (glino). Surovina se aluminijevega oksida, 
segreje skoraj do točke tališča, tako da Znano je, da je odpornost ploščic

se strešniki še lahko oblikujejo. 
Vpijanje vode sinter izdelkov je manjše 
od treh odstotkov. Malo bolj segreta 
surovina z vpijanjem vode pod enim 
odstotkom se imenuje porcelanski greš 
oziroma granitogres. Če bi surovino še 
nekoliko bolj segreli, bi dobili steklo, 
ki vode ne vpija.

Kaj je klinker?
Klinker izdelki imajo lastnost 

vpijanja vode med 3 in 6 %, zato se po 
obstojnosti proti mrazu ne morejo 
primerjati z granitogresi oziroma sin
ter izdelki.

Sinter izdelki so izredno odporni 
proti mrazu in prenesejo prek 400 
ciklov zmrzovanja in odtajevanja (od - 
20 do +20 °C je en cikel). Za 
primerjavo: nekdanji JUS le 35 cikolv.

Visoka temperatura žganja še ni

proti zmrzali odvisna od vpojnosti 
vode, ki mora biti za zunanjo uporabo 
manj kot 3 %. Vsi ostali izdelki, ki niso 
sinter (ploščice, strešniki) ne dosegajo 
tolikšne obstojnosti proti mrazu, kot jo 
prenesejo sinter izdelki. To potrjuje 
pogoste reklamacije takih izdelkov, ki 
jih krovci dobro poznajo, a se kljub 
temu dobro prodajajo. Zato mora biti 
kupec pri izbiri strešnikov zelo pazljiv.

Zakaj trend v smeri kakovostnih 
sinter izdelkov?

Strešniki sinter zdržijo več 
generacij in jih ni mogoče primerjati z 
običajnimi strešniki. To pa pomeni, da 
sinter kakovost predstavlja tudi korak 
v smeri ekološke ozaveščenosti, saj 
uporaba teh izdelkov pomaga pri 
preprečevanju širjenja ozonske luknje.

Slovenski proizvajalci in trgovci za

zdaj ne nudijo niti klinker niti sinter 
izdelkov. Predvidevamo sicer, daje to 
mogoče, zato bi bili kupci informacije 
o tem vsekakor veseli.

Pri nas nudi proizvodni program 
sinter strešnikov podjetje Lipa, Andrej 
Abrahamsberg s. p. iz Solkana. V 
programu imajo nemške izdelke 
koncema Lafarge, ki se lahko pohvali 
z naj starejšo evropsko tradicijo 
izdelave strešnikov, saj so prve 
opekarne v Westfaliji v okolici 
Hannovra nastale že v sredini 13. 
stoletja (Haisterholz in BDK).

Navodilo kupcem!
Kupec, ki želi resnično kakovostne 

strešnike, naj izbere strešnike, ki so 
izdelani po sinter tehnologiji. Kakovost 
teh strešnikov potrjuje tudi dejstvo, da 
se na našem trgu prodajajo že 16 let, a 
v tem času ni bilo niti reklamacije niti 
poškodb.

Andrej Abrahamsberg

Andrej Abrahamsberg je 
diplomirani inženir kemije s 
35-letnimi operativnimi 
izkušnjami v gradbeništvu, 
zlasti z gradbenimi materiali. 
Na pogosto reakcijo kupcev, 
češ da trgovci vedno hvalijo 
svojo robo, odgovarja 
strokovno, z argumenti: samo 
sinter je prava kvaliteta! 
Bodočim kupcem je na voljo 
tudi za morebitna vprašanja, 
tudi provokativna. Svoja 
vprašanja pošljite na uredništvo 
Snežnika, odgovore pa bomo 
objavili v naslednjih številkah.

HEISTERHOLZ guppKermmk BRAAS lafarge

NAŠI ŠTIRJE ASI Najboljša kakovost = sinter
- NAJSTAREJŠA TRADICIJA ŽGANJA GLINE (PREKO 750 LET)
- OBSTOJNOST STREŠNIKOV ŽE OD LETA 1873 (v okolici Petershagena, 

blizu Hannovra, so še danes nepoškodovani strešniki iz omenjenih časov)
- OKOLJU PRIJAZNI IZDELKI (ZA PITNO VODO)
- KONKURENČNE IN AKCIJSKE CENE
- STREŠNIKE PRITRJUJEMO - SUHO - S SPONKAMI

Kritina je tudi že v ILIRSKI BISTRICI in si jo lahko gledate na objektih, sicer pa tudi v Postojni, v bližini 
Škocjanskih jam, Divači, Sežani (povsod po Krasu oziroma že po polovici površine naše domovine (od Dolenjske, 
Ljubljane, Krasa, bovškega itd.)

Slabe stvari stanejo več — veliko več

HRANILNICA IN POSOJILNICA VIPAVA D.D.
r Poslovalnica Ilirska Bistrica, Bazoviška 19

Telefon: 05 / 36 64 506 
05 /71 44 546

OB 110 LETNICI HRANILNICE VIPAVA

ZNIZANA OBRESTNA MERA ZA

KREDITE
V MESECU MARCU

■M

PLAČILO VSEH POLOŽNIC
PROVIZIJA SAMO 195 SIT 

URNIK m
Ponedeljek 8-12 Sreda 8-12 in 14 - 16 

Četrtek 13 - 17 Petek 8-12
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Podjetništvo - izziv 21,stoletja___________

BLAGOVNE
ZNAMKE

Blagovna ali storitvena znamka na razločevalen način identificira proizvode 
in storitve določenih podjetij ali skupine podjetij.

V nekaterih državah se varstvo lahko pridobi s pomočjo registracije ali uporabe 
same, vendar zakonski predpisi večine držav določajo nujnost registracije blagovne 
znamke. Četudi imate možnost zaščite brez registracijskega postopka (na osnovi 
uporabe), je dobro vseeno opraviti registracijo in s tem pridobiti čvrsto varstvo. 
Registracijo opravite z oddajo vloge na nacionalnem uradu za intelektualno 
lastnino. Po plačilu pristojbin urad pregleda vlogo in začne s postopkom. Obstaja 
več razlogov, zaradi katerih je vaša vloga lahko zavrnjena in v praksi se to 
največkrat zgodi zaradi:

- verjetnosti, da bodo potrošniki zamenjevali vašo blagovno znamko z znamko, 
kije že registrirana ali v postopku registracije

- blagovna znamka opisuje le proizvod ali storitev oz. njegove lastnosti
- blagovna znamka vsebuje geografsko oznako, katera j e lahko za potrošnika 

zavajajoča
- blagovna znamka prekrši javni red in moralo
- blagovna znamka vsebuje elemente identične oz. podobne že zaščitenih 

znamk, grbov, zastav, emblemov in žigov.

Trajanje varstva se tudi razlikuje od države do države, vendar ne traja manj 
kot 7 let (večinoma 10). Vendar pa se lahko varstvo blagovnih znamk obnovi.

KOLEKTIVNE ZNAMKE
Društva ali združenja pravnih ali fizičnih oseb, vključno z zvezo društev ali 

združenj, lahko določen znak registrirajo tudi kot kolektivno znamko. Kot 
kolektivna znamka se lahko registrira vsak znak, ki je primeren za razlikovanje 
blaga ali storitev članov nosilca kolektivne znamke od blaga ali storitev drugih 
podjetij z ozirom na proizvodni ali geografski izvor, vrsto, kvaliteto ali kakšne 
druge značilnosti, ki so določene s pravilnikom o kolektivni znamki. Vložnik 
prijave za registracijo kolektivne znamke mora skupaj s prijavo predložiti pravilnik 
o kolektivni znamki.

ZNANE ZNAMKE
Dobro znane blagovne znamke v večini držav uživajo zaščito pred znaki, 

katere se smatra za reprodukcijo ali imitacijo, saj le-ti lahko pri potrošniku 
povzročijo zmedo. Dobro znane blagovne znamke so ponavadi zaščitene, ne glede 
na to ali so registrirane ali ne. V nekaterih državah so pod določenimi pogoji 
zaščitene tudi za nepodobne in različne proizvode. Potrebno j e omeniti, da dokler 
ne obstaja dogovorjena in natančno določena definicija, kaj znana znamka pomeni, 
se lahko zainteresirani poslužujejo skupnih predlogov svetovne organizacije 
varstva intelektualne lastnine WIPO »Joint Recommendations on the Protection 
of Well-Known Marks«.

Vir: JAPTI

Če vas katera tematika posebno zanima ali če imate vprašanja, na katere bi 
želeli odgovor, se obrnite na Razvojni center Ilirska Bistrica; Bazoviška 12, Ilirska 
Bistrica; 05/71 00 385 ali center.razvoini@siol.net.

Naslednjič: Geografske označbe in modeli

Turizem pod drobnosledom________________________________________

IZLETNIŠKI TURIZEM
Projekt Izletniški turizem poteka 

pod okriljem Turistične zveze Slovenije 
in Združenja TIC Slovenije.Projekt 
bodo uresničevali kot široko zasnovano 
izletniško dejavnost. Izletništvo je del 
turizma in prispeva k druženju in 
zbliževanju ljudi, spoznavanju manj 
znanih krajev doma in v tujini, 
seznanjanju z zgodovino, kulturo, 
dediščino in okoljem. Stalno se 
povečuje interes za izletništvo med 
šolsko mladino in starejšimi ljudmi v 
okviru društev upokojencev.

Slogan »Prebivalci Slovenije 
spoznavajmo Slovenijo« ostaja 
aktualen.

Razvoj izletniškega turizma je 
povezan s turističnim vodenjem, 
organizacijo prevozov, oblikovanjem 
kakovostnih programov ponudbe, 
urejenim okoljem, kulinariko ter vin in 
nakupovalnim turizmom. Vsaka 
turistična organizacija naj organizira 
izlet za svoje člane in simpatizerje po 
Sloveniji v smislu spoznavanja 
domačih krajev.

S strani Razvojnega centra Ilirska 
Bistrica smo se 31. januarja udeležili 
posvetovanja na temo »Stanje, 
izkušnje in perspektive razvoja 
izletništva v Sloveniji« v Postojni, v 
organizaciji Turistične zveze Slovenije, 
Turističnega društva Postojna, Občine 
Postojne in Inštituta za raziskovanje 
krasa ZRC SAZU ter ob podpori 
Ministrstva za gospodarstvo - 
Direktorata za turizem. Namen 
posvetovanja je bilo oceniti stanje na 
področju izletništva, predstaviti 
izkušnje in težave ter utrditi bodoče 
usmeritve razvoja izletništva.

O samem razvoju izletništva v 
občini Ilirska Bistrica vas bomo 
obveščali sprotno, naj navedemo le 
nekaj statističnih podatkov turistične 
dejavnosti v Razvojnem centru Ilirska 
Bistrica.

Bližamo se utripu izletniškega 
turizma, ki bogati občino Ilirska 
Bistrica predvsem spomladi in v 
jesenskem obdobju. Na leto imamo (po

dosedanjih podatkih) med 40 - 45 
avtobusnih skupin, katere vodimo 
širom celotne občine in jim 
razkazujemo naravne in kulturne 
danosti ter druge posebnosti, katere 
nam dajejo raznolikost in po drugi 
strani tudi drugačnost od drugih 
Slovenskih krajev, kar pa je v turistični 
ponudbi zelo pomembno.

V letu 2005 je Razvojni center 
Ilirska Bistrica organiziral 
izobraževanje za lokalne vodnike ter 
tako vzpostavil vodniško službo, ki 
obsega dvajset novih lokalnih 
vodnikov, kateri bodo predstavljali 
našo občino raznim skupinam, ki si 
bodo želeli ogledati naše kraje.

Za vse informacije in rezervacije 
nas lahko pokličete na tel. 05/710 1 
384 ali

e-pošti: center.razvoini@siol.net

Lep pozdrav do prihodnjič
Mojca Memon 

svetovalka za turizem 
Razvojni center

Obrt

KOLEKTIVNE POGODBE
Delodajalska pogajalska skupina je pripravila predlog besedila nove Splošne kolektivne pogodbe za 

gospodarske dejavnosti. Temeljna novost j e, da naj bi kolektivna pogodba veljala le za tiste delodajalce in 
pri njih zaposlene delavce, za katere ne velja nobena panožna kolektivna pogodba. Poleg tega je predlog 
krajši, saj vsebuje le tiste določbe na urejanje, kijih napotuje Zakon o delovnih razmerjih.

Dogovor, da se začnejo pogajanja dejavnosti. OZS je tudi predlagal, da bodo nadaljevala letos marca.
za sklenitev nove Kolektivne pogodbe 
med delavci in zasebnimi delodajalci, 
je bil dosežen s sprejemom Aneksa št. 
I h Kolektivni pogodbi med delavci in 
zasebnimi delodajalci. Pri tem velja 
poudariti, da je upravni odbor 
Združenja delodajalcev obrtnih 
dejavnosti Slovenije že konec leta 2004 
pripravil izhodišča za novo Kolektivno 
pogodbo med delavci in zasebnimi 
delodajalci, lanskega januarja pa sprejel 
sklep, da si bo združenje prizadevalo 
za sklenitev nove kolektivne pogodbe, 
ki bi veljala za vse delodajalce v obrti 
in bi bila na ravni kolektivnih pogodb

se oblikuje skupna delodajalska 
pogajalska skupina, sestavljena iz 
pogajalske skupine ZDODS in 
pogajalske skupine OZS, z namenom 
poenotenja skupnih stališč v pogajanjih 
s sindikati. Uradna pogajanja med 
delodajalci in sindikati so se začela 
letošnjega februarja. Glede na to, da se 
pogajalci niso uspeli dogovoriti, katero 
besedilo veljavne kolektivne pogodbe 
(sindikalni ali delodajalski predlog) bi 
bilo podlaga za pogovore, so sprejeli 
odločitev, da se najprej sestane 
strokovna skupina, ki bo skušala 
pripraviti podlago za pogajanja, ki se

AKTUALNO
V petek, 10. marca 2006, vabimo 

na seminar o sestavi davčnega 
obračuna. Predavatelj g. Iztok Mohorič 
se bo sprehodil po davčnih novostih 
in spopadel z dokončnim obračunom 
davka iz dejavnosti (praktični primeri). 
Seveda bo tudi tokrat dovolj časa za 
vprašanja in odgovore.

Seminar, ki bo potekal v prostorih 
Osnovne šole Antona Žnideršiča v 
Ilirski Bistrici, je za imetnike kartice 
Obrtnik brezplačen.

Več informacij o seminarju je na 
voljo na Območni obrtni zbornici 
Ilirska Bistrica! Alenka Penko

mag. Milena Urh

PODJETNIŠKI FORUM:

Ali je dovoljeno, da se pri oblikovanju oglasnega sporočila poleg 
slovenskega besedila uporabi tudi nekaj besed v tujem jeziku?

Načeloma morajo biti oglaševalska sporočila v slovenskem jeziku, 
vendar sta v zvezi s tem dovoljeni dve izjemi.

1. Zakon o varstvu potrošnikov dovoljuje uporabo jezika narodnih 
skupnosti na področjih, kjer avtohtono živita madžarska ali italijanska 
narodna skupnost. Zakon ne govori o dvojezičnosti, iz česar lahko 
sklepamo, daje dopustno, da se v oglaševalskem sporočilu na omenjenih 
področjih uporablja samo jezik ene ali druge narodne skupnosti.

2. Dopustna je uporaba posameznih besed in krajših besednih zvez v 
tujem jeziku, če je zadoščeno dvema pogojema:

- besede in krajše besedne zveze morajo biti zaradi običajne uporabe 
razumljive večini potrošnikov,

- predstavljati morajo sestavni del celostne podobe.

V praksi sicer še ni jasne interpretacije tega, kaj naj bi pojem »celostne 
podobe« obsegal, saj zakon ne navaja ali gre za celostno podobo družbe, 
izdelka ali storitve ali kakšno drugo celostno podobo.

BERNARD KAVČIČ
(1958-2006)

Bernard Kavčič je bil človek idej in velikih načrtov. 
Ponašal seje z natančnostjo, marljivostjo in zagnanostjo do 
dela. Življenjsko pot j e premagoval z odločnim korakom, da 
na tej poti ni tako velike ovire, katere se s poštenim in trdim 
delom ne bi dalo premagati. Prav zato smo po tihem ves čas 
upali, da bo zmogel zaobiti tudi največjo življenjsko oviro. 
Žal je bil tokrat nasprotnik močnejši.

Bernard se je že v mladosti zapisal gradbeništvu in prav 
tej panogi posvetil največji del svojega prekratkega življenja. 
Znanje bil kot neizprosen pogajalec, človek trde in odločne 
besede. Kljub temu je znal biti tudi zabaven in družbo 
nasmejati do solz, posebno takrat, ko je pripovedoval o svojih 
mladostnih doživetjih v rodnem Zagorju, prijatelju Štefacu 
in vragolijah iz gimnazijskih časov.

O njegovem delu in življenju pričajo številni spomeniki 
na področju nizkih in visokih gradenj. Naj večji spomenik pa 
mu je uspelo zgraditi v naših srcih: »Bernard, radi smo te 
imeli!«

Nekdanji stanovski kolegi in prijatelji
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jih bilo seveda potrebno očistiti in malo 
obnoviti ter jih na ta način vsaj ohraniti 
za naše potomce.

Od glavne ceste Ilirska Bistrica - Podgrad po dobrem kilometru vzpenjanja 
prispete do vasi

izvira vode, ki sta imela v preteklosti 
velik pomen za prebivalce, saj so tam 
dobivali vodo, prali perilo, napajali 
živino... Oba izvira vode sta obzidana 
s starim kamenjem, kar v današnjem, 
modernem času ponuja potencialno

SABONJE
Ko se peljete po cesti iz Ilirske Bistrice proti Podgradu, po skoraj devetih kilometrih zagledate na levi strani ceste odcep 

za vas - Sabonje. Po dobrem kilometru vožnje prispete na vrh hriba in hkrati v osrčje male gručaste vasice.

Še pred drugo svetovno vojno je naraven način, 
bilo v tej vasi, ki šteje 55 hiš, okoli 300 Zgodovinsko gledano imajo 
prebivalcev. Ta številka seje že kmalu Sabonje veliko srečo, kajti 17. maja 
po vojni začela drastično zniževati, saj 1943 so v vas prišli Nemci, z namenom, 
so ljudje začeli množično odhajati v da vas zažgejo, ker so menili, da se v
iskanju boljšega življenja. Prebivalci vasi skrivajo partizani. Na srečo so o

vozili prodajat v Reko in Trst. Vse kar 
so naredili je bil le sad dela njihovih 
rok, saj niso poznali nobenih strojev, 
ki bi jim bili v pomoč. Vse njive so 
obdelovali na roke, vsa drva so naredili 
le s sekiro, v pomoč so jim bili le konji, 
voli in podobne domače živali. Tako j e 
življenje potekalo skoraj do 
osamosvojitve Slovenije, med tem 
časom pa seje odprlo celo nekaj tovarn 
v okoliških krajih, kjer so se večinoma 
zaposlili vsi mlajši prebivalci Sabonj 
oziroma tisti, ki so v Sabonj ah ostali.

Sabonj so se naselili bolj ali manj po 
celem svetu; odšli so v Ameriko, 
Avstralijo, Kanado, Argentino in še 
marsikam drugam. Trenutno v vasi 
prebiva okoli 70 prebivalcev, od katerih 
je večina prebivalstva starejšega in so 
že upokojeni, nekaj jih je takih, ki so 
večinoma zaposleni po okoliških krajih

prisotnosti partizanov povprašali 
nekega starejšega možaka, ki jim je s 
svojim skromnim znanjem nemškega 
jezika razložil, da so partizani vas sicer 
prečkali, a jih ni bilo več v vasi. Nemci 
so tega možaka povprašali še o izgledu 
partizanov in spet sej je dobro znašel, 
ko jim je odgovoril, da so grdi in

V teku je obnova vaškega doma

in se nazaj v Sabonje vračajo po 
končani službi. Majhen del 
prebivalstva predstavljamo mlajši 
prebivalci, ki se še šolamo. Večina 
prebivalcev se sicer še vedno ukvarja 
tudi s kmetijstvom, a le toliko, da 
pridelajo hrano za lastne potrebe. Je pa 
na tem mestu vredno omeniti, da v 
Sabonjah premoremo celo eno redkih 
biokmetij v Sloveniji, ki vse svoje 
izdelke pridobiva na popolnoma

poraščeni. Tako je le srečno naključje 
ohranilo vas nedotaknjeno. Ta mož, 
Brkov po domače, je po svoje pravi 
vaški heroj, ki pa mu na žalost te časti 
ne izkazujemo v dovoljšnji meri.

Po vojni so se ljudje, ki so tu ostali, 
znašli po svojih najboljših močeh. 
Tovarn, kjer bi se zaposlili, ni bilo 
veliko, zato so se pretežno ukvarjali s 
kmetijstvom, gozdarstvom in podobno. 
Pridelke in drva, ki sojih pridelali, so

Življenje v Sabonjah je tako kar 
prijetno, ampak verjetnost, da si bomo 
mlajši uredili življenje v vasi, je dokaj 
majhna, saj ni nobene perspektive za 
zaposlitev v bližnji okolici. 
Najverjetneje bodo s časom Sabonje 
postale le kraj, kamor bomo hodili na 
oddih med vikendi po napornem 
delovnem tednu v kakšnem večjem 
mestu. Iskreno seveda upam, da se 
motim in da se bo ilirskobistriška 
občina razvila do te mere, da bomo vsi 
z veseljem lahko ostali doma in delali 
to, za kar smo oziroma bomo izšolani...

tekst: Kristina Božič, foto: a m

Pogled na vas iz smeri Pavlice

možnost za razvoj turizma, saj sta oba 
zelo zanimiva na pogled. Pred tem bi

V začetku 80-ih let se je začelo 
prebivalstvo spet nekoliko povečevati, 
saj so mlade družine, ki so v Sabonjah 
ostale, dobile svoje prve potomce. 
Ampak tu spet nastopi manjša smola, 
saj seje v letih od 1982 do nekako 1996 
rodilo le 12 punc, prvi fantekje prijokal 
na svet šele 1996. leta, kar je za 
ohranitev vasi zelo slabo - vsaj po 
mnenju starejših, ki so prepričani, da 
ne bo nihče več ostal v vasi, saj se 
punce poročajo proč od doma. Ali 
imajo prav, bo seveda pokazal šele 
čas...

Sam izgled vasi se iz leta v leto 
izboljšuje, saj se zidajo nove hiše, 
obnavljajo stare, več pomena dajemo 
vaščani izgledu skupnih površin z 
organiziranjem različnih delovnih 
akcij. S pomočjo rojaka, ki sedaj živi v 
Kanadi, smo obnovili tudi vaško cerkev 
in kapelico. Kot zanimivost, ki je žal 
že zelo pozabljena, imamo v vasi dva

Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 
! tel.: 05 / 71 41 500

mmi atem - šiš,

METRAZNO BLAGO ZA ZAVESE7
GOTOVE ZAVESE DO7 
KARNISE7:

0: ‘ / 
\

KREPPOSTELJNINA; , j/,^ 
BRISAČE 50xl00cm I. klasa ; , x

ZNIŽANJE
VSEH

REDNI PROGRAM:
široka ponudba

* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves 

metraze
(brezplačno šivanje po naročilu) __r

ŠIRŠI PROGRAM:
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

NOVOST V PONUDBI:
* posteljni program Meblo

(jogi vzmetnice)
* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise

NON-STOP 8-19 
SOBOTA 8-12 

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO
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SVEŽE NOVICE 
NADEBUDNIH 

NOVINARJEV OŠ JELŠANE
MIKLAVŽEV SEJEM 

V ponedeljek, 5. decembra lani, 
smo ob 17: 00 v šoli imeli Miklavžev 
sejem. Vsi učenci OŠ Jelšane smo 
izdelovali različne okraske, voščilnice, 
angelčke iz gipsa in še polno zanimivih 
stvari. Na Miklavžev sejem je prišlo 
polno staršev in sorodnikov.

Ogledovali so si naše izdelke ter jih tudi 
kupili. Bili smo zelo veseli, saj smo 
prodali skoraj vse. Kar je ostalo, smo 
naslednji dan prodali po vaseh. 
Izkupiček bomo namenili v dobrodelne 
namene, nekaj pa tudi za nas! O vsem 
tem bo še odločil šolski parlament.

Katja Štemberger, 5. r.

dogajalo v centru Šport city kamor smo 
prišli ob deveti uri. V garderobah smo 
se preoblekli v športno opremo, nato 
pomalicali. Pripravljeni za resno delo, 
smo se najprej porazdelili po skupinah. 
Naša skupina j e začela v majhni sobici 
z računalniško igro hranjenja živali. Na 
ekranu se je pojavila žival, spodaj pa

hrana, katero si moral uganiti. To si 
dosegel z nožnimi gibi levo, desno, 
naprej, nazaj. Maja je imela najboljši 
rezultat - 78 točk. Sledila je druga igra 
play station 2. Igralci smo se slikali na 
ekran, vsak je dobil svojo barvo, nato 
smo tekali, skakali, z raznimi gibi lovili 
ribe, žoge, preskakovali ovire in

rekviziti, vendar majhni. Kako nas je 
potem vse bolelo. Privoščila bi se nam 
kakšna kopel, a je ni bilo. Na koncu 
smo še plezali po steni, vendar je le 
nekaterim uspelo priti do konca. Ostali 
smo prej popadali na tla. Višja stopnja 
je imela še squash, aerobiko in pravi 
fitnes. Vsi smo bili zadovoljni s 
športnim dnevom in upamo, da gremo 
naslednje leto v atlantis. Utrujeni in 
prepoteni smo se odpeljali proti domu.

Novinarski krožek

TEČAJ PLAVANJA V LOGATCU
V nedeljo, 22. januarja, smo se 

učenci 3. razreda zbrali pred šolo, z 
namenom da odpotujemo na tečaj 
plavanja. Nestrpno smo dočakali 
avtobus, ki je imel nekoliko zamude. 
Ko smo prišli v Logatec, smo odložili 
prtljago in se odpravili v bazen, kjer 
smo preverili znanje plavanja. Na 
podlagi tega smo se razdelili v tri 
skupine, katere smo tudi poimenovali. 
Moja skupina seje imenovala Morski 
psi. Dan smo nadaljevali kot vsak 
drugi, ki smo ga preživeli v Logatcu. 
Kosilo, nato počitek in spret ure 
plavanja. Zvečer pa smo gledali risanke 
ali pa nam je učiteljica Nives brala 
pravljice. Zadnji dan pa je bil nekaj 
posebnega, saj smo imeli preverjanje 
znanja v plavanju, na katerem sem 
dosegel srebrnega morskega konjička.

Z nasmehom na obrazu smo se 
vrnili domov. Mark Iskra

ŠOLSKI PARLAMENT JE 
ZASEDAL

V petek, 13. januarja, smo na šoli 
imeli šolski parlament. Predstavniki 
razredov smo se zbrali v matematični 
učilnici, skupaj z mentorico Urško 
Valenčič, da bi se pogovorili o vsoti 
denarja, ki smo ga zaslužili na 
Miklavževem sejmu. Nič se nismo 
prepirali, ampak smo sklenili, da 
zaslužek razdelimo na polovico. 
Polovico denarja bomo namenili 
družini v stiski v oddaji Spet doma, ki 
jo vodi Mario Galunič. Z drugo 
polovico pa bomo kupili nov DVD za 
naše potrebe - oglede filmov, risank in 
drugih poučnih oddaj.

Denis Čekada 8/91

ŠPORTNI DAN OD A DO Ž
4. januarja smo se odpeljali z 

avtobusom proti zasneženi Ljubljani, 
na športni dan od A do Ž. Vse se je

podobno. Na koncu smo bili rdeči kot 
paprike in še sreča, da smo imeli toliko 
pijače s seboj, da smo se lahko odžejali. 
Nato smo si privoščili mali fitnes. Pravi

Na lepo sončno nedeljo nas je 
zgodaj zjutraj odpeljal avtobus proti 
Logatcu. Nastanili smo se v hotelu, kjer 
smo bili v sobah po 12 učenk in 
učencev.

V sobi sem spala skupaj s sošolko 
Tamaro, ter še z drugimi učenkami, z 
nami je bila tudi naša učiteljica Nives. 
Kakor hitro smo se razpakirali, so nas 
odpeljali v bazen, kjer so nas čakali naši 
plavalni učitelji. Povedali smo, koliko 
znamo plavati in nato smo opravili prvo 
testiranje. Rrazdelili so nas v tri 
skupine. Jaz sem bila uvrščena med 
plavalce. Mojo skupino je vodila 
vaditeljica Katja. Prva dva dni nas je 
učila plavanja žabice. Najprej smo 
morali poskusiti na suhem, nato pa 
zaplavati v bazenu in ga tudi preplavati. 
Tretji dan nas je naučila plavati kravelj 
- noge. Najzahtevnejša naloga pa je bil 
skok na glavo. Postavili smo se v vrsto

in eden za drugim po svojih najboljših 
močeh skakali na glavo. Ko sem bila 
na vrsti za moj prvi skok na glavo, sem 
globoko vdihnila in se pogumno 
odrinila. Čeprav meje bilo malo strah, 
sem bila ponosna nase, saj me je 
učiteljica Katja zelo pohvalila. Naučila 
sem se tudi, kako se odriniti od bazena 
in zaplavati kot čolniček.

Plavanje je bilo naporno, a tudi 
zabavno. V času počitka in v večernih 
urah pa smo se zabavali po svoje. 
Največ časa smo preživeli v sobi ob 
družabnih igrah, v telovadnici smo z 
učit.Nives plesali in poslušali 
grozljivke, v večnamenskem prostoru 
pa smo lahko gledali risanke.

Plavalni tečaj mi je bil zelo všeč, 
saj smo se skozi igro naučili boljše 
plavati. Spoznala pa sem tudi mnogo 
novih prijateljev in srečala stare znance 
z morja na Debelem rtiču. Največ časa 
sem preživela z novo prijateljico Jano, 
s katero sva si izmenjali tudi telefonski 
številki, tako da se bova lahko tudi 
poklicali. Upam, da bo naša šola še kdaj 
organizirala takšne in podobne tečaje, 
da se bomo spoznali tudi z učenci 
drugih šol.

Nastja Stopar

USTVARJALNO Z UMETNIMI 
MASAMI

V četrtek, 19. januarja, smo imeli 
učenci 7. razreda devetletke tehniški 
dan, na katerem smo obdelovali umetne 
mase.

Najprej nam je učiteljica Silva 
Valenčič razložila potek nalog , nato 
smo začeli s praktičnim delom. Naš 
prvi izdelek j e bilo stojalo za plastično 
epruveto, kije bila vaza za našo umetno 
rožico. Nato smo začeli z obdelavo 
granulata. V pripravljen model srčka 
smo nasuli granulat in ga raztalili v 
pečici. Izdelek nam je lepo uspel, 
izpopolnili smo ga še z vrvico ali 
sponko. Zadnji izdelek nam je bil 
naj ljubši, saj smo ustvarjali po svojih 
željah. Od doma smo si prinesli 
različno odpadno plastično embalažo 
in jo s pridom uporabili pri svojem 
delu. Tako je Tina izdelala lep avto v 
mestu, Domen dva tovornjaka (enega 
z zabojnikom), Matjažu pa je lepo 
uspela raketa. Patrik in Gvido sta 
izdelala tovornjak s prikolico za prevoz 
raket, jaz pa sem se podala k morju in 
ustvarila prijetno obmorsko mesto. Po 
končanem delu smo izdelke razstavili, 
izdelek po želji pa smo si vzeli domov.

SPOMINSKA URA OB 
SLOVENSKEM KULTURNEM 

PRAZNIKU
V petek, 3. februarja, smo se zadnjo 

šolsko uro spomnili našega velikega 
pesnika FRANCETA PREŠERNA. 
Učenci 3. in 4. razreda ter glasbeno

Sicer pa bomo svoje izdelke 
razstavili na šoli tudi ob dnevu Zemlje 
in s tem opozorili učence na skrb za 
okolje, ki je mnogokrat onesnaženo 
tudi z umetnimi masami.

Urša Logar, 5. r

dramska skupina z mentorico Nives 
Pirih so pripravili čudovit program.

Prešernove recitacije, glasbene 
točke s harmoniko, klavirjem in petje 
ljudskih, zborovskih pesmi ter 
Prešernove Železne ceste so odmevale 
v našem malem večnamenskem 
prostoru.

Na koncu smo si zaslužili tudi velik 
aplavz. Novinarski krožek

z ment. Nives Pirih
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ŠOLA SMUČANJA 
...»MAŠUN 2006«

Na pobudo učencev 2. in 3. razreda, njihovih staršev in razredničarke smo se 
na osnovni šoli Toneta Tomšiča Knežak odločili, da izpeljemo šolo smučanja. 
Glede na to, da le ta ne sodi v obvezni šolski program, smo se dogovorili, dajo 
bomo izvajali v popoldanskem času, hkrati pa še aktivno zapolnili prosti čas, se 
medsebojno družili in izmenjali znanja ter izkušnje.

Šola smučanja je potekala v zadnjem januarskem tednu na Mašunu. Spremljala 
sva jih učitelj smučanja Rado Fabjan in razredničarka Tanja Blažek. Po 
ponedeljkovem prihodu na smučišče so se učenci najprej srečali z različno opremo 
in ugotovili, da smučanje sploh ni tako enostavno in da se bo potrebno tudi precej 
potruditi. To je bila za njih velika izkušnja na poti do samostojnosti. Otroci so se 
poleg zapenjanja smučarskih čevljev, nošenja smuči, naučili tudi poslušanja, 
obnašanja na smučišču, nudenja pomoči sošolcem in šele na koncu seveda 
smučanja. Po začetnem preverjanju smučarskega znanja sva z vaditeljem učence 
razdelila v dve skupini. Preko igre in različnih didaktičnih metod, oblik in 
pripomočkov, sva začetnike navajala na smuči, sneg in različne smučarske veščine. 
Spretnejši učenci z nekim predznanjem pa so svoje veščine pod očesom 
smučarskega učitelja še utrjevali. Zadnji dan smo pripravili tekmovanje Pokaži 
kaj znaš!, na katerem so vsi uspešno premagali zastavljeni spretnostni poligon. 
Daje bila tekma pravega pomena, so poskrbeli tudi starši, ki so prišli spodbujati 
in navijati za svoje otroke. V tem času sta nas obiskala tudi gozdar Tone Smrekar 
in lovec Ivan Bolčina. Oba sta nam predstavila njihovo delo, predvsem v zimskem 
letnem času in povezanost oziroma sožitje ljudi, živali in rastlin.

Pri izpeljavi celotnega programa so nam poleg staršev in ravnateljice pomagali 
in bili vedno na razpolago tudi zaposleni v gostišču Mašun. Njim gre še posebna 
zahvala, saj so pokazali, kako z odprtimi rokami sprejemajo goste, se jim posvetijo 
in za njih živijo, še posebej za domačine. Na žalost, pa prav domačini premalokrat 
izkoristimo bližino smučišča, njegovo urejenost in primernost za preživljanje 
prostega časa.

Tanja Blažek, razredničarka 2. in 3. razreda 
OŠ Toneta Tomšiča Knežak

GLASBENA TORTA
Učenci višjih razredov Osnovne šole Rudolfa Ukoviča Podgrad smo v okviru 

kulturnega dne v četrtek, 16. februarja, v Cankarjevem domu v Ljubljani obiskali 
koncert z naslovom Glasbena torta ali Orkester se sestavi. Koncert je organizirala 
Glasbena mladina Slovenije in ga namenila mladim poslušalcem. Izvajalci so bili 
Trobilni ansambel Slovenske filharmonije, Godalni kvartet Fiasco, Slovenski 
tolkalni projekt SToP ter Big band Srednje glasbene šole Ljubljana.

Na zabaven način so nam predstavili različne zvrsti glasbe od baroka do rapa. 
Vsaka glasbena skupina je v desetih minutah predstavila svojo zvrst glasbe. Na 
koncu predstave pa so se vse skupine združile v skupni nastop s skladbo Funky 
Zaratustra. Koncert je duhovito povezoval znani raper Boštjan Gorenc-Pižama.

Učenci smo bili najbolj navdušeni nad nastopom tolkalne skupine Slovenski 
tolkalni projekt SToP. Na zanimivih tolkalih, od klasičnih in etnoloških do 
kuhinjskih tolkal, so nam predstavili ritmično razgibano skladbo Malca. Živahna 
predstavitev nas je navdušila in domov smo odšli zadovoljni.

Maja Šajina, 8.razred, Erik Mršnik, S.razred

V CERKNEM
V soboto, 4. februarja, smo se 

učenci petega in sedmega razreda 
devetletke odpravili v šolo v naravi v 
Cerkno. Zgodaj zjutraj smo s smučmi 
in kovčki odšli na avtobus, nato pa 
pobrali še druge učence. Vozili smo se 
dolgo in čez nekaj ur končno prispeli v 
hotel, kjer smo se nastanili. Odložili 
smo prtljago in se odpeljali do smučišča 
Črni Vrh. Vzeli smo smuči, si 
zavarovali glave s čeladami in očali ter 
obuli pancerje. Dobili smo smučarske 
karte. S sošolkami smo vstopile na 
šestsedežnico. Zavarovale smo se z 
varovalom in poneslo nas je naprej. 
Trdno smo morale držati smuči, da nam 
niso padle. Visoko v zraku j e bilo zelo 
mraz, a razgled na Julijske Alpe je bil 
čudovit. Videle smo tudi Triglav. Ko 
smo se bližale vrhu, smo se morale 
pripraviti na pravočasen izstop.

Nekateri učenci so znali že dobro 
smučati, zato smo se razvrstili v 
skupine od najboljših do najslabših. 
Marsikateri učenec pa še nikoli ni stal 
na smučeh.

Mojo skupino je vodila vaditeljica 
Nataša. Eni učenci so se spretno 
spuščali po smučišču, drugi pa smo bili 
ves čas na tleh. Na srečo se ni nihče 
poškodoval. Opoldne smo se utrujeni 
odpravili proti restavraciji, ki je bila 
blizu smučišča. V njej smo namreč vsak 
dan jedli kosilo ter imeli enourni 
počitek.

4. I ; • ' ■'* -

Po popoldanskem smučanju smo si 
ob treh končno odpeli smuči in vso 
opremo pospravili v shrambo za smuči. 
Hitro smo posedli po klopeh in posrkali 
vroč čaj. Nato smo se odpravili na 
sedežnico in se z njo spustili k 
avtobusu. Bolečih nog smo sezuli 
pancerje in jih obesili na radiatorje. 
Odpeljali smo se do hotela, kjer smo 
imeli pospravljene potovalke. Odnesli 
smo jih v sobe in zložili svoje stvari v 
omare.

Ob štirih smo se dekleta odpravila 
k bazenu. Veselo smo čofotale, plavale 
in se zabavale. Kmalu so prišli še fantje, 
zato smo morale oditi. Sledila je 
zaslužena večerja. Po večerji smo se 
igrali družabne igre, nato smo morali 
v postelje. Tako smo v celodnevnih

aktivnostih preživljali dan za dnem. In 
žeje prišel zadnji, poslednji dan.

Po večerji smo imeli poslovilno 
zabavo, kjer smo se vsi zabavali. 
Naslednje jutro smo še zadnjič stopili 
na sneg, pospravili prtljago na avtobus 
in se odpeljali. Dolgo smo se vozili in 
končno zagledali domačo šolo, kjer so 
nas že nestrpno čakali starši in nas 
odpeljali domov.

Marsikomu izmed nas je bila šola 
v naravi prva izkušnja pri 
osamosvajanju, naučeno smučarsko 
znanje pa dobra popotnica za zdravo 
življenje.

Nina Mavrič, 5.razred 
Novinarski krožek OŠ Rudolfa 

Ukoviča Podgrad

NA KARNEVAL V OPATIJO

znanko Opatijo. Mavrično obarvana j e izgledala premajhna, da 
W bi sprejela vse, ki sojo želeli obiskati, pa vendar smo si končno 

lahko našli košček Opatije tudi zase.
Približno 2500 - 3000 pravljičnih bitij oz. 45 pustnih skupin 

seje sprehodilo po opatijski glavni ulici proti letnemu gledališču 
ob morju in je bila dolga tri debele ure. Šele 34. po vrsti smo 
očarali gledalce, ki so nas spremljali ves čas poti in nam 
spodbudno ploskali, medtem ko smo se na vso moč trudili, da 
bi koga preplašili, začarali in da bi naše metle končno poletele. 
Čudno, nič nam ni uspelo. Verjetno zato, ker j e čarobnemu prahu 
že pretekel rok uporabnosti?...

Po toplem čaju in pustnem krofu smo se prijetno utrujeni 
odpeljali proti domu. Za nami je bil nepozaben pustni dan, dan 
naših malih likovnikov s svojimi najbližjimi, dan prijetnega 
druženja, dan naših družin,... in domača postelja ni bila še nikoli 
tako vabljiva kot ta večer. Spomini so hrana za sanje in kot 
začarani smo se željno potopili vanje.

Za realizacijo naših pustnih želja so poskrbeli Piama pur 
D.D., Rezid- Renko Bogomir s.p., Dobrepolje, gospod Zvezdan 
Šuber, Dekani, Banka Koper PE Ilirska Bistrica, Kraške lekarne 
Ilirska Bistrica, Krajevna skupnost Ostrožno Brdo, Turistično 
društvo Ilirska Bistrica.

Mentorica skupine vzgojiteljica Laura Novak

Še pod vplivom 
novoletnih praznikov smo v 
naši likovni delavnici 
naj mlajših na OŠ Dragotina 
Ketteja že morali zavihati 
rokave. S pomočjo spretnih 
sestric, bratcev predvsem pa 
staršev nam je spet uspelo 
izdelati pustne kostume, s 
katerimi smo želeli začarati 
in očarati Opatijo, kjer so 12. 
februarja pripravili že 11. 
otroški pustni festival.

Po mrzlem jutru nas je 
pozdravilo sonce in 
razvedrilo naša srca. Polni 
nemirnega pričakovanja 
smo se odpeljali proti morju, 
da bi obiskali našo staro
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PROSLAVA OB 
KULTURNEM 

DNEVU
V torek, 7. februarja, smo na naši šoli zadnje tri šolske ure posvetili proslavi 

ob kulturnem dnevu. Vsak razred se je predstavil s kulturno točko. Vrtčevi in 
prvošolčki so zapeli pesmico, tri drugošolke so prebrale pesmico, ki jo je napisal

Skupinski posnetek z gospo Dragico v sredini.

drugi razred. Tretješolci in četrtošolci so odlični pesniki, zato so nam recitirali 
pesmi, ki so jih napisali. Petošolec Matic in jaz sva zaigrala na harmoniko, 
osmošolci pa so deklamirali pesem Povodni mož. Nekaj učencev predmetne 
stopnje je zaigralo igro Povodni mož v dvorani.

Poleg nastopa učencev smo na proslavi imeli tudi kviz na temo kulture. 
Tekmovala sta dva predstavnika iz petega razreda in dva iz sedmega, proti dvema 
iz osmega in devetega. Z znanjem smo poslušalce očarali.

Proslave pa seje udeležila tudi gospa Dragica Sušanj, ki slika z usti. To nam 
je tudi pokazala in nad tem smo bili vsi navdušeni. Še posebej smo občudovali 
njene slike.

Ko je bilo proslave konec, smo vsi nestrpno pričakovali avtobus, saj smo se 
veselili naslednjega šole prostega dne. Tadeja Logar

TABU TEME
Na temo letošnjega otroškega parlamenta tabu teme smo učenci OŠ 

Jelšane izpeljali anketo o nam tabu temah. Največkrat seje pojavila tema 
o nasilju, zato smo se odločili, da bomo na razrednih urah govorili in se 
pogovarjali o nasilju ter izdelali plakate na to temo. Učenci smo se razdelili 
v štiri skupine. Vsaka skupina je imela eno obliko nasilja. Učenci petega 
razreda so naredili plakat o nasilju nad otroki, učenci sedmega razreda o 
fizičnem, učenci osmega razreda o spolnem in učenci devetega razreda o 
psihičnem nasilju.

Izbrali smo štiri učence, ki smo se 6. februarja odpravili na OŠ Antona 
Žnideršiča v Ilirsko Bistrico, kjer je potekal občinski otroški parlament. Z 
učenci ostalih okoliških šol smo si izmenjali mnenja o nekaterih tabu temah. 
Prisotne nas je pozdravil tudi župan. Ob koncu parlamenta so mentorice 
izbrale najboljši prispevek, ki se je naslednji dan udeležil regionalnega 
otroškega parlamenta.

Gvido Maljevac 779 
Nika Bratovič in Martina Štemberger 8. /9 

Samanta Mikuletič 9.19

PRESENEČENJE ZA VALENTINOVO
V torek, 14. februarja, 

smo učenci na pobudo 
učiteljice angleškega 
pouka, pripravili
presenečenje za učitelje in 
delavce naše šole. Srčke z 
ljubezenskimi sporočili 
smo naredili že doma in jih 
nalepili na avtomobile.
Učitelji so bili navdušeni in 
po svoje presenečeni, saj so 
kaj takega prvič doživeli.

BRALNI NAHRBTNIK
Na OŠ Podgora seje v začetku februarja v okviru "Zdrave šole"začel projekt "Bralni nahrbtnik". Cilj tega projekta j e, da 

bi učenci več brali in imeli bogatejši besedni zaklad. Projekt pa ni namenjen le učencem, temveč tudi družinskim članom. 
V nahrbtniku so na voljo revije in knjige, ki sijih učenci izberejo sami. Vsak posameznik ima teden dni časa, da skupaj s 
svojo družino čtivo prebere. Priložena so tudi navodila, v katerih so navedene naloge v povezavi z vsebino knjige, revije ali 
se tematsko navezujejo nanje (npr. slika, izdelava knjižice, plakata, izdelka iz papirja ali drugih materialov, učenci lahko 
napišejo pesem, dramatizacijo ali pripravijo računalniško predstavitev v PowerPointu). Priložen je tudi zvezek za mnenje, 
v katerega lahko učenci skupaj z družinskimi člani zapišejo, ali ta projekt podpirajo in ali so jim bile knjige in revije všeč. 
Čeprav je ta projekt šele na začetku, so najmlajši nad njim navdušeni in že hitijo prebirat knjige in pridno izpolnjujejo 
izbirne naloge. Dobili smo že prve izdelke povezane s projektom.

Tanja, Tjaša in Tadeja 
Novinarski krožek, OŠ Podgora

BUUU...VAS JE STRAH TEME?
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Šolska planinska 
skupina OŠ Antona 
Žnideršiča je spet 
organizirala nočni pohod na 
Drago. Dogodil seje drugič, 
in sicer v jasnem, mrzlem 
vremenu, a z veliko 
udeležbo staršev in otrok OŠ 
Antona Žnideršiča in OŠ 
Podgora. Za dobro 
varovanje so poskrbeli 
planinski vodniki PD 
Snežnik in tako smo doživeli 
prelesten zimski večer ob 
skoraj polni Luni. Rekli 
smo, da bomo izlet spet 
ponovili.

Lepa doživetja štejejo...
dd

RIB IN IGER
DPM RAZPISUJE UDELEŽBO NA 

velikih igrah staršev in otrok 
za dobre odnose v družini in zdravo prehrano

IZOLA, vikend 30.06.2006 - 02.07.2006

Društvo prijateljev mladine Izola, v sodelovanju z Občino Izda, bo letos poleti organizirala zabavne igre, v 
katerih bodo sodelovale družine iz različnih slovenskih krajev ter iz Hrvaške in Italije. Z igrami želijo v slovenski 

prostor poslati apel, da si morajo starši vzeti več časa za otroke in igro z njimi, in daje potrebno več skrbi za
zdravo prehrano otrok.

Nastanjeni bodo v hotelu Riviera, lastno kritje stroškov prehrane (za tri člane 15 000 SIT)
Predvideli so, da bi iz vsakega kraja/občine prišle po tri družine ga zastopale in sicer:

- ena s predšolskim otrokom,
- ena z otrokom od 6-9 let in
- ena z otrokom od 9 - 12 let.

Seveda k družini spadata tudi oče in mama.

OBRAZLOŽITEV:
Družine se bodo pomerile v različnih igrah, katerih skupni imenovalec je druženje in zabava. Naslednji skupni 

imenovalec pa je riba, predvsem sardela, kot ena najbolj zdravih rib. Družine bodo1 morale pokazati svojo 
spretnost v pripravi sardel, posebna komisija bo ocenila izvirnost njihovega recepta, po koncu pa bomo izdali

malo knjigo njihovih receptov.
To pomeni, da bomo od družin pričakovali čim več znanja o zdravi prehrani, predvsem o ribah, pri drugih igrah

pa ni potrebno kakšno posebno znanje ali spretnosti.

SPREJMETE IZZIV? SPREJMITE IZZIV!
Prijave, informacije na e-naslov darinka.dekleva@guest.ames.si do 10. aprila 2006.
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GREGOR SLAVEC PRESTOPIL 
V AK ELEKTRODEKLEVA

Gregor Slavec, kije lani odlično nastopal v Seicento Siemens Junior pokalu, 
je pripravil nov, zanimiv tekmovalni projekt. V prihajajoči tekmovalni sezoni 
2006 bo branil barve AK Elektrodekleva in nastopal z vozilom Alfa Romeo 156TS 
v konkurenci SNP pokala oziroma 3.divizije na gorsko hitrostnih dirkah državnega 
prvenstva Republike Slovenije.

Potem, ko je svoji prvi dve leti tekmoval v osnovni šoli dirkanja, kot lahko 
rečemo Seicento Siemens Junior pokalu in nastope kronal s tretjim mestom, seje 
Gregor Slavec odločil za prestop v močnejšo kategorijo. Samo zaradi tega seje 
razšel s svojim dosedanjim klubom SEC Racing, katerega barve je branil zadnji 
dve sezoni, in prestopil v AK Elektrodekleva. V moštvu gorskega prvaka Slavka 
Dekleve je našel tudi svoj novi tekmovalni avtomobil. Kupil je Alfa Romeo 156TS, 
ki gaje lani upravljal David Kraševec. S tem dirkalnikom bo nastopal na Gorsko 
Hitrostnih dirkah v okviru DP Slovenije, ni pa izključena tudi kakšna krožna 
dirka. Čaka ga vsaj 6 zahtevnih nastopov v konkurenci 3.divizije oziroma 
Slovenskega Nacionalnega pokala. Čeprav število nastopajočih ni zelo veliko, pa 
ge za odlične voznike z dobro pripravljenimi avtomobili. Kljub temu so ambicije 
mladega voznika iz Ilirske Bistrice visoke. Zeli enakopravno sodelovati v boju 
za zmago. Zato se bo primemo pripravil sam in poskrbel, da bo v pravi formi 
ostal tudi letošnji zmagoviti dirkalnik. Prvi podatki že govorijo o nekaj izgubljenih 
kilogramih. Vseeno pa spoštuje tekmece in če bodo boljši, se bo pač potrebno še 
bolje pripraviti.

Vlado Krivec

Bistriške lokostrelske novice
Turnir za Slovenski pokal v 

Žalcu - Jadran prvi, Biserka druga
Naši lokostrelci ne počivajo. Tudi 

v zimskem času se odvijajo turnirji za 
Slovenski pokal. 28. januarja smo sicer 
imeli nekoliko okrnjeno udeležbo na 
dvoranski tekmi v Žalcu. Na razdalji 
18 m so naši lokostrelci in lokostrelka 
izstrelili vsak po 60 in več puščic in 
dosegli naslednje rezultate:

Prvo mesto si je med veterani z 
golim lokom nastreljal Jadran Čekada

Drugo mesto je zasedla Biserka 
Čeh v članski konkurenci z golim 
lokom.

Najboljšega lokostrelskega dne pa 
ni imel med člani s sestavljenim lokom 
Josip Maljevac, ki se je preizkusil z 
dmgačnim lokom kot do sedaj. Zasedel 
je 18. mesto. Zelo seje med kadeti 
trudil tudi Marko Vidmar, vendar mu 
tokrat več kot 8. mesto s sestavljenim 
lokom ni uspelo nastreljati. Na turnirju 
je sodelovalo 128 tekmovalcev. 
Organizacija tekme je bila kar dobra.

PO ŠTIRIH KOLIH NA 2. 
MESTU

Bistriški lokostrelci so se 11. 
februarja udeležili lokostrelskega 
turnirja za Slovenski pokal in 4. kola 
Prve Slovenske lige v lokostrelstvu. 
Tekma seje odvijala v športni dvorani 
v Škofji Loki, in sicer na razdalji 18 m 
v PITA dvoranskem krogu. 
Tekmovanja se je udeležilo 223

tekmovalcev, od tega 11 bistriških. 
Nekaj rezultatov je bilo kar 
vzpodbudnih, saj se je pet naših 
lokostrelcev oziroma lokostrelk 
povzpelo na zmagovalne stopničke.

V kategoriji goli lok sta 2. mesto 
zasedla Jadran Čekada pri veteranih 
in Biserka Čeh pri članicah, 3. mesto 
pa Nina Vičič in Tina Valenčič pri 
mlajših deklicah oziroma kadetinjah

Nekoliko nižje uvrstitve so dosegli 
Patrik Ceglar (9. mesto), Nejc 
Debevc (11. mesto) in Luka Gerečnik 
(13. mesto) pri mlajših dečkih.

V kategoriji ukrivljeni lok je pri 
članicah premočno zmagala Dolores 
Čekada, 6. mesto si je nastreljal Teo 
Čekada, 11. mesto pa Marko Vidmar

V kategoriji sestavljeni lok smo 
imeli le enega tekmovalca pri članih. 
Josip je med močno konkurenco 
dosegel 30. mesto.

V tekmovanju za Slovensko 
dvoransko prvenstvo so naši lokostrelci 
v dvobojih zbrali 3 točke in so po 4. 
kolu na drugem mestu. Tekmujejo v 1. 
ligi.

Lestvica pa izgleda takole:
LK MINS Postojna 12 točk
LK Ilirska Bistrica 10 točk
LK Ankaran 8 točk
LK Škofja Loka 8 točk
LK Varing Novo mesto 6 točk
LK Vilijem 3 točke

VŠ

ANA KRESEVIČ 
NAGRAJENA V KOPRU

2005 prejela tudi ANA 
KRESEVIČ, in sicer za 
odlične uvrstitve na 
EVROPSKEM prven
stvu v Tradicionalnem 
karateju na Malti v 
mesecu juniju 2005. V 
bojih je zasedla tretje, v 
katah pa peto mesto.

ANA KRESEVIČ, 
sicer doma iz Zabič, je 
članica KARATE KLU
BA SAMURAI - KOPER in je to visoko priznanje prejela že prejšnje leto, prav 
tako za uvrstitve na Evropskem prvenstvu v Skopju v Makedoniji.

Mestna Občina Koper, Javni zavod za šport Koper in Športna zveza Koper so 
2. februarja na OŠ Antona Ukmarja podelili plakte najuspešnejšim športnikom in 
njihovim trenerjem za leto 2005. Pred številno publiko in gosti iz Olimpijskega 
komiteja, občinskimi 
veljaki in tujine ter v 
sklopu programa, ki so ga 
pripravili otroci OŠ, so 
podelili priznanja
športnikom, ki so s 
svojimi uspehi vidno 
obeleželili prejšnje leto.

Poleg ostalih 
športnikov iz rokometa, 
jadranja, veslanja in še 
nekaterih športov, je 
PRIZNANJE za leto

Boško Haupt

KARATE 
KLUB - 

OLDERSI
Čas j e, da povemo in pokažemo kaj 

se je zgodilo in kaj se dogaja v Karate 
klubu - oldersi. Klub šteje sedemnajst 
članov v starostnem razponu od 18 let 
do 64 let. V letu 2005/2006 je klub 
pridobil 7sedem novih članov, šest 
fantov in eno dekle. Treniramo dvakrat 
na teden, ob sredah in petkih od 20. do 
21. ure. Do pred kratkim smo imeli dva 
trenerja, žal pa nas je Anja Čekada 
zapustila zaradi študija v tujini. Tako 
Branko Štembergar nima lahke naloge, 
glede na to, da smo 3. februarj a polagali 
pasove. Vseh sedem članov je osvojilo 
rumeni pas. Ena članica je osvojila 
oranžnega in dva sta osvojila zeleni pas. 
V naši ekipi so zastopani vsi pasovi od 
rumenega do črnega. Opla, zdaj pa nam 
primanjkuje belih.

Še je mesta za nove člane in tudi 
pasov ne bo zmanjkalo. Jeseni pa se 
nam le pridružite, vabljene tudi dame, 
ki bi rade razvijale to borilno veščino, 
ki v enaki meri krepi tudi duha.

Pridite in si oglejte kako in na kak 
način poteka trening karateja.

Za informacije pa pokličite na 041 
649 951 Neta

IŠČEMO NOVE SODELAVCE
Ponuja se vam dobra poslovna priložnost v 
finančno zavarovalni industriji. Lahko si 
ustvarite boljše življenje in donosne 
prihodke. Če ste komunikativni in imate 
nekaj prostega časa pokličite na gsm: 041 
835 060. Na voljo imamo še nekaj 
brezplačnih vstopnic za seminar »Najboljši 
posel na svetu«, kjer boste izvedeli o poslu 
stoletja, ki se šele začenja, vse kar vas 
zanima. Ne odlašajte, pokličite in postanite 
sami scenaristi in režiserji svojega življenja!
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DOMAČINI DRUGI
V soboto, 18. februarja, j e v telovadnici osnovne šole v Podgradu 

potekal turnir U-10, ki gaje pripravil NK Plama-pur v sodelovanju 
z OŠ. Slavili so člani MLD Tabor iz Sežane, ekipa gostiteljev NK 
Plama-pur je osvojila drugo mesto, tretji pa so bili mladi nogometaši 
Železničarja.

Tekmovanja so se sicer udeležili mladi nogometaši iz sedmih 
klubov, na preostalih štirih mestih pa so se zvrstile ekipe NK 
Postojna, MNK Jadran Junior, NK Komen in NK Ilirska Bistrica.

mr

KEMIČNA ČISTILNICA 
IN PRALNICA

Iva Dujmovič SP
Kosovelova la, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007

URNIK
PONEDELJEK/SREDA/PETEK

7-14
TOREK/ČETRTEK

12-19
SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI

ZAPRTO
ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 

NUDIMO 5% POPUST!!!

Pozor!
Nevaren oglas!

„SVD
svd d. o. o. * 

varnost pri delu 
požarno varstvo

Cankarjeva 1 
SI-6230 Postojna

www.svd.si » 
info@svd.si a 

+386(0)5 72 11 620 r 
+386(0)5 72 11 626 n

-J-
P RO JING

Podjetje za gradbeni inženiring 
in promet z nepremičninami d.o.o.

PROJEKTNA DOKUMENTACIJA 
ZA GRADITEV OBJEKTOV

PRIDOBIVANJE GRADBENIH 
DOVOLJENJ

PROJEKTANTSKI INŽENIRING 

STROKOVNI NADZOR PRI GRADNJI 

PROMET Z NEPREMIČNINAMI

DOLGOLETNE IZKUŠNJE

BRCE 8, 6250 IL. BISTRICA 
Tel.: 041 768 744 

E-mail: projing@siol.net

TELES

50 TELEVIZIJSKIH IN 20 RADIJSKIH PROGRAMOV
kabelski internet BREZ OMEJIM že o J 3.600 SIT naprej

TELES, telekomunikacije, d.o.o.
Vilharjeva 35,6250 Ilirska Bistrica

P®0SHJJ^MS = JS S2
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Pisani svet živali

ALPSKI SVIZEC 
(MARMOTA MARMOTA)

»" , a*
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Rod svizcev je precej številen, največ vrst živi v Severni Ameriki in Aziji, Evropo pa naseljujeta dve vrsti, in sicer 
alpski ter stepski svizec, ki v živi pri Črnem morju.

Alpski svizci živijo v skalnatih predelih na nadmorski višini 1500 - 3000 m. Pred zadnjo poledenitvijo so bili razširjeni 
širom po Sloveniji, o čemer pričajo pogoste najdbe okostij, zaradi ledene dobe pa so iz naših Alp izginili. Obdržali so se le 
v Zahodnih Alpah, od koder izvirajo tudi naši današnji svizci, ki so bili k nam 
uspešno naseljeni pred dobrimi štiridesetimi leti in sicer najprej v Julijce, kjer so 
še danes najštevilčnejši. Naselili sojih tudi v Karavanke in Kamniško-Savinjske 
Alpe. Svizci so sorodniki veverice. Zrastejo do 70 cm, rep pa meri okoli 15 cm.
Tehtajo od tri pa do osem kilogramov, kar je odvisno predvsem od letnega časa.
Telo je čokato in robustno. Noge so kratke, na prstih pa imajo močne kremplje, ki 
jim še kako prav pridejo pri kopanju rovov. Dlakaje rjavkasta in kratka. Po zgornji 
strani so nekoliko temnejši, posebej še okrog glave. Samica je breja 33-34 dni in 
skoti v enem leglu 2-4 mladiče, včasih celo 7. Ob rojstvu so mladiči slepi, 
spregledajo šele po 1 mesecu.

Svizci so dnevne živali, ki živijo v nekakšnih družinskih skupnostih, le-te pa 
sestavljajo kolonijo do največ 12 osebkov. Najraje naselijo južna pobočja alpskih 
pašnikov in travnikov nad gozdno mejo. Pomembna so tudi tla, saj mora biti 
dovolj prsti, da si vanjo lahko izkopljejo mrežo rovov. Vhod v glavni rov je 
običajno pod kakšno skalo, svež rov pa prepoznamo po sveže izkopani zemlji.
Rovov je več, le eden pa je glavni, v tem družina tudi prezimi. Ostali rovi so 
poletni, kjer svizci preživijo noči ali pa se v njih skrivajo pred plenilci. Tam, kjer 
je veliko skal in naravnih razpok, se svizci, namesto da bi kopali poletne rove, 
zadržujejo tudi med njimi. Ob vhodu v njihovo domovanje vedno straži eden od 
članov skupine, pripravljen da z žvižgom opozori ostale na nevarnost. Med sabo 
se sporazumevajo z žvižgi, torej zvočno, in s pomočjo vonjav. Iz žlez, ki jih imajo ob straneh glave na licih, izločajo 
posebne izločke, ki jih nanašajo na obrobne dele svojega območja, ter na ta način obveščajo sovrstnike o zasedenosti

območja. Njihova najhujša sovražnika v 
® Alpah sta lisica in planinski orel.. Večji del 

dneva preživijo v iskanju hrane, kar še 
posebej velja za jesenski čas, ko si nabirajo 
zalogo za dolgo zimo. So rastlinojedi. Na 
dan potrebujejo preko kilograma različnih 
trav in zelišč. Oktobra ali novembra se 

N odpravijo k dolgotrajnem zimskem spancu
(do pol leta). Vhod dobro zatesnijo z zemljo 
in travo. Vendar ne spijo povsem trdno, 
ampak se med spanjem tudi zbujajo, da 
izločijo izločke, ki so se nabrali v telesu. V 
času zimskega spanja se jim močno 
zmanjšajo življenjske funkcije: telesna 
temperatura se jim zniža na okoli 5 °C, srce 
bije le še trikrat na minuto, število vdihljajev 
pade na enega do štiri v minuti. Če pade 

temperatura pod 4 °C, se zbudijo in povečajo porabo rezervne hrane v obliki podkožne tolšče. S svojo toploto ogrejejo 
brlog, da ne bi zmrznili. Njihova življenjska doba j e največ 20 let v idealnih pogojih. Svizci so zelo plahe živali. Kakor hitro 
opazijo morebitno nevarnost, se oglasijo s piski in če se nevarnost, recimo človek, še bolj približa, se urno poskrijejo v 
svojih rovih. Niso pa povsod tako plašni: ob poteh z veliko obiskovalci in ob obleganih kočah znajo biti precej zaupljivi.

V svetu pa njihove sorodnike Preriske pse gojijo kot hišne ljubljenčke.A o 
njih kdaj drugič. gk

041/811 593

'[gradbeništvo saftic
I SAFTIČ ZDENKO s.p.
JELŠANE 73, tel. 05/78-85-545

.susec

W
$

www.gradbenistvo-saftic.si ■o

■ Tli ri kam

KRF 47.900 sit
22.4. klub hotel
4 x nočitev z zajtrkom,

EGIPT-SSH
3.3., 10.3. 84.9OO Sit
hotel 3*
7 dni .polpenzion, Sfa iz L)

TERME ROGAŠKA
15.4. 24-000 sit
vikend paket, polpenzion, 
kopanje

AZURNAOBALA
IN MONACO
21.4., 30.4. 38.8OO sit
3 dni, po programu, S

JORDANIJA
15.3. 759.900 sit
Jordanski mozaik
5 dni, po programu,iz L)

TERME OLIMIA
15.4. 28.9OO sit
vikend paket, polpenzion, 
kopanje

BUDIMPEŠTA
22.4. 75M500 sit
2 dni, po programu, ^

ZELENORTSKI OTOKI 
4.,11.3. 799.900 sit
Hotel 4*
7 dni vse vključeno, izTS

TERME ČATEŽ
15.4. 39.900 sit
4 dni, polpenzion, kopanje

UGODNE[LETALSKE 
VOZOVNICE
IZ Ljubljane, Zagreba,

"*1W

NEWYORK
februar, marec tj.8.000 sit 
doplačilo letališke takse

TORONTO
februar, marec 58.87O sit 
doplačilo letališke takse

Za vse, ki bi nam 
radi pisali: 

sneznik@kabelnetnet

NEPREMIČNINSKA
AGENCIJA

PRVA NEPREMIČNINSKA 
AGENCIJA NA BISTRIŠKEM 

Z LICENCO MOPE

PODJETJE ZA MODERNO

Intel" Product
Integrator IVltHO

TEHNOLOGIJO d.o.o.

NOVO!
Glasbena produkcija, snemanje in produciranje glasbenih skupin, 

zborov, prireditev, izdelava reklamnih spotov...

^ symantec.
Svetovanje

Servis računalniške opreme 
Vzdrževanje in postavitev računalniških mrež 

Prodaja računalniške opreme 
Registracija domen

Postavitev in gostovanje spletnih strani 
Obročno odplačevanje

SONY Madd d.o.o. 
Vojkov drevored 2 

Ilirska Bistrica m
AtittoHMd

Prpstlgla
Partner*o

tel.: 05 710 14 98 in
fax: 05 710 14 99 

e-mail: info@madd.si 
http://www.madd.si

Od ponedeljka do petka od 8 do 12 In od 13 do 17

Microsoft

Dolenje 2a, 05 / 788 60 10

OVtO PE Ilirska Bistrica, 05 / 710 14 30

NOVA PONUDBA ■

MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV
delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. ure. 

Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 1
Akcija staro za novo do 530.000 SIT popusta

agila, corsa, astra, meriva, zafira, vectra, signum, vivaro, combo
NOVA OPEL ASTRA

1 POOBLAŠČENI OPEL-©- SERVIS
ORIGINALNI REZERVNI DELI i

Dve leti garancije
E ORIGINALNA DODATNA OPREMA 1

Plaming, >>*
projektiranje in izdelava^jjj 
tehndoške opreme, d 0.0. 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: infcgplaming.si^.
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OBČINA ILIRSKA BISTRICA

Na podlagi 41. člena Zakona o zdravstveni dejavnosti - uradno prečiščeno besedilo (UL RS, št. 36/2004), Sklepa o splošnih 
usmeritvah zdravstvene dejavnosti na primarni ravni na območju občine Ilirska Bistrica v obdobju 2005-2010 z dne 
29.09.2005,16. člena Statuta občine Ilirska Bistrica (Uradne objave Primorskih novic, št. 18/95,18/97,30/98 in Uradni list 
RS, št. 31/99) ter sklepa Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica z dne 09.02.2006, Občinski svet Občine Ilirska Bistrica 
objavlja

JAVNI RAZPIS

Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ilirska Bistrica za leto 2006 (Uradne 
objave časopisa Snežnik, št. 8//05), Občina Ilirska Bistrica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje organizacije in izvedbe 

»Velikonočne prireditve 2006« 
v Občini Ilirska Bistrica

za podelitev koncesije na področju zdravstvene dejavnosti 
na primarni ravni v Občini Ilirska Bistrica

1. Koncedent: Občina Ilirska Bistrica

Predmet javnega razpisa je sofinanciranje organizacije in izvedbe »Velikonočne 
prireditve 2006« v Občini Ilirska Bistrica.

Občina Ilirska Bistrica bo sofinancirala omenjeno prireditev v višini 175.545,00 
SIT.

2. Predmet koncesije: opravljanje javne zdravstvene službe na primarni ravni in sicer:
a) splošne medicine

Koncesija se podeli enemu zasebnemu zdravstvenemu delavcu v obsegu 100% 
standardne ekipe

b) zobozdravstvenega varstva odraslih, otrok in mladine
Koncesija se podeli enemu zasebnemu zdravstvenemu delavcu v obsegu 95% 
standardne ekipe (0,85 odrasli in 0,10 mladinsko zobozdravstvo)

c) zdravstveno varstvo otrok - pediater
Koncesija se podeli enemu zasebnemu zdravstvenemu delavcu v obsegu 100% standardne ekipe

d) fizioterapije
Koncesija se podeli enemu zasebnemu zdravstvenemu delavcu v obsegu 100% 

standardne ekipe

3. Koncesijsko območje: območje občine Ilirska Bistrica

4. Pričetek in trajanje koncesije: koncesionarji so dolžni pričeti z izvajanjem koncesijske pogodbe najkasneje v roku 15 dni 
po podpisu koncesijske pogodbe in podpisu pogodbe z ZZZS, okvirno v letu 2006. Koncesija se podeli za dobo 10 let.

5. Pogoji, kijih morajo izpolnjevati koncesionarji:

Na razpis se lahko prijavijo neprofitne organizacije in društva ter pravne in fizične 
osebe s sedežem v občini Ilirska Bistrica.

Rok za izvedbo prireditve je v času med 8.4.2006 in 23.4.2006.

Prijave morajo biti oddane na razpisni dokumentaciji, ki je vlagateljem na voljo 
od dneva objave javnega razpisa do zaključka javnega razpisa v sprejemni pisarni 
Občine Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica in na spletni 
strani Občine Ilirska Bistrica (www.ilirska-bistrica.si').

Prijava mora biti oddana v zapečateni kuverti oz. ovitku in ustrezno označena. 
Na prednji strani kuverte oz. ovitka mora biti izpisano: “Ne odpiraj - Velikonočna 
prireditev 2006”

Prijava mora biti oddana do do četrtka, dne 16.03.2006 do 11.00 ure po pošti na 
naslov: Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, ali 
osebno v sprejemni pisarni Občine Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 
Ilirska Bistrica. Komisija bo obravnavala prijave, ki bodo pravilno opremljene in 
bodo prispele pravočasno.

I. Splošni pogoji iz 35. člena Zakona o zdravstveni dejavnosti:
- pravnomočna odločba o vpisu v register zasebnih zdravstvenih delavcev, ki jo izda Ministrstvo za zdravstvo;
- uporabno dovoljenje za poslovne prostore oz. najemno pogodbo najemodajalca;
- potrdilo sodišča, da mu ni s pravnomočno odločbo prepovedano opravljanje zdravstvene službe oziroma poklica;
- pozitivno mnenje Zdravniške zbornice Slovenije k pridobitvi koncesije;
- pozitivno mnenje Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije k pridobitvi koncesije.
Dokazila iz tega člena ne smejo biti starejša od 12 mesecev, razen potrdila sodišča iz 3. alinee, ki ne sme biti starejše od 30 
dni. Mnenje iz 4. alinee pridobiva upravni organ Občine Ilirska Bistrica, pristojen za zdravstvo.

Prijave bo ocenila tričlanska komisija, ki jo bo imenoval župan Občine Ilirska 
Bistrica. Odpiranje prijav bo 16.03.2006 ob 12.00 uri. Odpiranje prijav ni javno. 
Predlagatelji bodo o izbiri obveščeni v roku 8 dni od odpiranja ponudb.

Namen prireditve je poudaijanje identitete kraja, obogatitev celovite turistične 
ponudbe Občine Ilirska Bistrica, oživitev starih običajev in prenos tradicije na 
otroke in mladino. Prireditev mora biti brezplačna (brez vstopnine). Podrobnejši 
pogoji so razvidni v razpisni dokumentaciji.

II. Koncesionarji iz 2. točke tega razpisa morajo izpolnjevati tudi naslednje pogoje:
- uporaba laboratorijskih, rentgenskih, diagnostičnih, terapevtskih ter drugih storitev Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica 
po veljavnem ceniku (2/a, 2b in 2/c);
- uporaba storitev zobotehničnega laboratorija in rentgenskih storitev Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica po veljavnem 
ceniku (2b);
- zaposlitev ali refundacija stroškov pripadajočega kadra za polni delovni čas (2a, 2b, 2c, 2d) z vsemi pridobljenimi pravicami 
iz delovnega razmerja;
- odkup opreme in inventarja po vrednosti, ki jo določi pooblaščeni cenilec zdravstvene stroke (2a, 2b, 2c, 2d);
- najem ordinacije in čakalnice ter refundacija materialnih stroškov v: Gregorčičeva 8, Ilirska Bistrica (2a in 2c), Gregorčičeva 
8/d, Ilirska Bistrica (4d) in Zdravstveni postaji Podgrad (2b);
- dostava evidenc o izvajanju preventivne dejavnosti Zdravstvenemu domu Ilirska Bistrica za vsako polletje (2b, 2c);
- zagotavljanje nujne medicinske pomoči te mrliško-pregledne službe v lastni izvedbi ali z zagotovitvijo nadomestnega 
zdravnika (2a, 2c).
- zagotavljanje dežurne službe po razporedu, ki ga pripravlja Zdravstveni dom Ilirska Bistrica, in sicer v lastni izvedbi ali z 
zagotovitvijo nadomestnega zdravnika (2a, 2c),
- zagotavljanje sobotnega dela po razporedu, ki ga pripravlja Zdravstveni dom Ilirska Bistrica (2b),
- uskladitev umikov in ordinacijskih časov z zdravstvenim domom (2a, 2b, 2c, 2d),
Kandidati za zagotovitev teh pogojev sklenejo predpogodbo z Zdravstvenim domom Ilirska Bistrica.
Kandidati za zagotovitev prostorov za dejavnost fizioterapije na Gregorčičevi 8/d sklenejo predpogodbo z Občino Ilirska 
Bistrica.

6. Vloge z zahtevanimi dokazili morajo biti oddane v zapečateni kuverti z naslovom: Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška 14, 
6250 Ilirska Bistrica, Oddelek za družbene dejavnosti, s pripisom »Vloga za podelitev koncesije javne zdravstvene službe 
na primarni ravni« najkasneje v roku 30 dni po objavi razpisa.

7. Vodja oddelka za dmžbene dejavnosti občine Ilirska Bistrica izda odločbo o podelitvi koncesije na podlagi določil 
Zakona o splošnem upravnem postopku, Sklepa o splošnih usmeritvah zdravstvene dejavnosti na primarni ravni na območju 
občine Ilirska Bistrica v obdobju 2005-2010 ter določil tega javnega razpisa.

8. Koncesijsko pogodbo skleneta zasebni zdravstveni delavec in župan Občine Ilirska Bistrica v roku 15 dni po pravnomočnosti 
odločbe. Sestavni del koncesijske pogodbe so tudi pogodba o medsebojnem sodelovanju ter najemna pogodba za poslovne 
prostore, ki jo skleneta Zdravstveni dom Ilirska Bistrica in koncesionar in ki vsebujeta določila predpogodbe iz 5. točke 
tega javnega razpisa, ter najemna pogodba, ki jo skleneta Občina Ilirska Bistrica in zasebni zdravstveni delavec za prostore 
fizioterapije v Gregorčičevi 8/d, Ilirska Bistrica .

9. Kontaktna oseba za posredovanje informacij glede tega javnega razpisa je Zdravko Kim.

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

Številka: 14001-2/2005 
Datum: 22.02.2006

Dodatne informacije lahko zainteresirani dobijo na Oddelku za gospodarstvo in 
finance, Občine Ilirska Bistrica, v času uradnih ur na telefon številka: 05 - 71 41
361.

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

DIESm
OLIVERI

SMITH

<=>rTNKA
Gregor Primc

Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA
Tel.: 05/71-00-510

Trgovski cener PIVKA
Tel.: 05/75-71-530

A OKREPČEVALNICA
TRNOVO

Tel.: 05/714 12 07, 041/424 974
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NUDIMO HLADNE NAREZKE

- DOMAČI PRŠUT
- SUHE KLOBASE
- OVČJI SIR

* ODLIČNA ODPRTA VINA* 
TOPLI NAPITKI

- KUHANO VINO
- VROČA ČOKOLADA

Delovni cas:

Delavnik

od 7:00 do 19:00
Sobota

Nedelja in prazniki

Dežurstva

Delavnik

od 19:00 do 21:00
Sobota

od 19:00 do 21:00
i Nedelja in prazniki S
od 9:00 do 11:00 in 
od 18:00 do 19:00
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OBČINA ILIRSKA BISTRICA, Občinski svet, Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja, na podlagi 18. člena Odloka o priznanjih 
Občine Ilirska Bistrica (Uradne objave PN, št. 18/2000, z dne 9.5.2000) objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA PODELITEV PRIZNANJ 

OBČINE ILIRSKA BISTRICA ZA LETO 2006

Občina Ilirska Bistrica vabi občane, krajevne skupnosti, podjetja, zavode, društva, 
združenja, organizacije in skupnosti, da predložijo predloge kandidatov za 
priznanja Občine Ilirska Bistrica za leto 2006.

Občina Ilirska Bistrica podeljuje naslednja priznanja, ki jih lahko prejmejo 
posamezniki, podjetja, zavodi, društva, združenja, skupine, organizacije in 
skupnosti:

1. ZLATA PLAKETA Občine Ilirska Bistrica se podeljuje za življenjsko delo
na posameznem področju, posamezne vrhunske dosežke, izkazano izredno 
požrtvovalnost, hrabrost in človekoljubnost ob izrednih dogodkih. Zlata plaketa 
Občine Ilirska Bistrica se podeljuje tudi za najmanj petnajst let dela in 
sodelovanja, s čimer so predlagani kandidati prispevali k izboljšavam za 
posamezna področja, tako da so s svojim neposrednim delom pripomogli k 
avtonomiji posameznega strokovnega področja; prispevali k razvoju in obogatitvi 
posameznega področja z aktivnim sodelovanjem; prispevali k utrjevanju 
človekovih pravic in dostojanstva; prispevali k napredku na področju zdravstvene 
in socialne problematike; za raziskovalno, umetniško, vzgojno, izobraževalno in 
publicistično delo, ki ima poseben pomen za razvoj posamezne vrste dejavnosti v 
Občini Ilirska Bistrica.

2. SREBRNA PLAKETA Občine Ilirska Bistrica se podeljuje za najmanj pet 
let dela na posameznih področjih, s čimer so predlagani kandidati prispevali k 
splošnemu napredku strokovnosti; dokazali kvalitetno in strokovno delo z rezultati 
na posameznem področju; prispevali k tehnični in drugi izboljšavi določene stroke; 
izkazali dosežke na področju kakovosti proizvodov in storitev ter poslovanja, kot 
rezultat razvoja znanja in inovativnosti; dosegli uspehe pri odpiranju na nove 
trge in odpiranju novih delovnih mest; za delo na raziskovalnem, umetniškem, 
vzgojnem, izobraževalnem in publicističnem področju ter na področju zdravstvene 
in socialne problematike ali na humanitarnem področju, ki ima poseben pomen 
za razvoj posamezne vrste dejavnosti v Občini Ilirska Bistrica.

3. BRONASTA PLAKETA Občine Ilirska Bistrica se podeljuje za spodbudo 
za nadaljnje delo kandidatom, ki svojim odnosom do dela, gospodarnostjo, 
uvajanjem racionalnih novosti, stvaritvami na knjižnem, likovnem, glasbenem 
področju, posebnim naporom in prizadevanji dosegajo uspehe in rezultate na raznih 
področjih življenja in dela, ki imajo velik pomen za Občino Ilirska Bistrica.

4. SPOMINSKA PLAKETA Občine Ilirska Bistrica se podeljuje 
posameznikom, podjetjem, zavodom, društvom, združenjem, skupinam, 
organizacijam in skupnostim za dolgoletno, uspešno in ustvarjalno delo ob 
njihovih pomembnejših jubilejih.

Predlogi za podelitev priznanj Občine Ilirska Bistrica morajo vsebovati:
- za posameznike: pomembnejše življenjske podatke in utemeljitev predloga;
- za podjetja, zavode, društva, združenja, skupine, organizacije in skupnosti: ime, 
dejavnost in sedež ter utemeljitev predloga;
- navedbo, katero od priznanj naj bo kandidatu podeljeno.

Predlogi morajo biti oddani v zaprti ovojnici z oznako “Ne odpiraj - priznanja 
Občine Ilirska Bistrica”.
Predloge za podelitev priznanj lahko predlagatelji oddajo osebno ali po pošti 
priporočeno ali s povratnico. Predlogi za podelitev priznanj morajo na naslov 
prispeti najkasneje do 31. marca 2006 do 11.00 ure. Predloge je potrebno do 
navedenega roka predložiti na naslov: Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 
14, 6250 Ilirska Bistrica.

Priznanja bodo podeljena ob občinskem prazniku “4. junij".

Upoštevali bomo samo popolne predloge, ki bodo oddani v razpisnem roku. 
Komisija lahko pozove predlagatelja k morebitnemu dodatnemu pojasnilu 
predloga. Vse informacije v zvezi s tem razpisom dobijo predlagatelji pri Ivanu 
Barbi, Občina Ilirska Bistrica, tel. 05 71 41 361, el. pošta: občina.ilirska- 
bistrica@ilirska-bistrica.si.

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

KOMUNALNO PODJETJE 
ILIRSKA BISTRICA

Prešernova 7, Ilirska Bistrica

Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ilirska Bistrica za leto 2006 (Uradne 
objave časopisa Snežnik, št. 8//05), Občina Ilirska Bistrica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje organizacije in izvedbe 

prireditve »Vizita 2006« v Občini Ilirska Bistrica

Predmet javnega razpisa je sofinanciranje organizacije in izvedbe prireditve »Vizita 
2006« v Občini Ilirska Bistrica, katere namen je ohranjanje tradicionalnega običaja, 
ki se je v občini Ilirska Bistrica izvajal do leta 2003.

Občina Ilirska Bistrica bo sofinancirala omenjeno prireditev v višini 1.023.000,00 
SIT.

Na razpis se lahko prijavijo neprofitne organizacije in društva ter pravne in fizične 
osebe s sedežem v občini Ilirska Bistrica.

Vizita se izvede v sklopu prireditev organiziranih ob občinskem prazniku. Kraj 
osrednje prireditve je v Ilirski Bistrici, na območje Bazoviške, Cankarjeve ulice 
ali Trg Maršala Tita. Rok za izvedbo osrednje prireditve je sobota, dne 3.6.2006.

Prijave morajo biti oddane na razpisni dokumentaciji, kije vlagateljem na voljo 
od dneva objave javnega razpisa do zaključkajavnega razpisa v sprejemni pisarni 
Občine Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica in na spletni 
strani Občine Ilirska Bistrica (www.ilirska-bistrica.si~).

Prijava mora biti oddana v zapečateni kuverti oz. ovitku in ustrezno označena. 
Na prednji strani kuverte oz. ovitka mora biti izpisano: “Ne odpiraj - Vizita 
2006«

Prijava mora biti oddana do do četrtka, dne 16.03.2006 do 11.00 ure po pošti na 
naslov: Občina Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 Ilirska Bistrica, ali 
osebno v sprejemni pisarni Občine Ilirska Bistrica, Bazoviška cesta 14, 6250 
Ilirska Bistrica. Komisija bo obravnavala prijave, ki bodo pravilno opremljene in 
bodo prispele pravočasno.

Snežnik
Časopis Snežnik je nestrankarski 

časopis, ki izhaja na območju 
občine Ilirska Bistrica.

Cena izvoda je 300,00 SIT.

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica, 
tel. 05/71-00-320, fax. 05/71-41-124 
e-mail: sneznik@kabeinet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič

Izdajatelj: “GA Commerce” d.o.o. 
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica

Glavni in odgovorni urednik:
Borislav Zejnulovič

Urednica: Mateja Rotih

Uredniški odbor: Laszlo Balazs, Vladimir 
Čeligoj, Dimitrij G rij, Maksimiljan Modic, 
Ksenija Montani, Jožko Stegu, Ivica 
Smajla, Jožef Siene, Igor Stemberger, 
Heda Vidmar, Bojan Oblak, Aleš Zidar 
in Anica Kocjančič.

Slika v glavi: Fotografija - Hinko Poročnik 
Oblikovanje - Romeo Volk

Tisk: “GA Commerce" d.o.o.
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica

Naklada: 1500 izvodov

Nenaročenih člankov 
ne honoriramo.

Rokopise in fotografije vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis 
med proizvode, za katere se obračunava 

DDV po stopnji 8,5%.
Medij Snežnik je vpisano v razvid medijev, 

ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, 
pod zaporedno številko 347.

Prijave bo ocenila tričlanska komisija, ki jo bo imenoval župan Občine Ilirska 
Bistrica. Odpiranje prijav bo 16.03.2006 ob 12.30 uri. Odpiranje prijav ni javno. 
Predlagatelji bodo o izbiri obveščeni v roku 8 dni od odpiranja ponudb.

Program prireditve mora vsebovati več kot tri tradicionalno okrašene vozove s 
konjsko vprego. Namen prireditve je poudarjanje identitete kraja, obogatitev 
celovite turistične ponudbe Občine Ilirska Bistrica, oživitev starih običajev in 
njihov prenos na otroke in mlade. Prireditev mora biti brezplačna (brez vstopnine). 
Podrobnejši pogoji so razvidni v razpisni dokumentaciji.

Dodatne informacije lahko zainteresirani dobijo na Oddelku za gospodarstvo in 
finance, Občine Ilirska Bistrica, v času uradnih ur na telefon številka: 05 - 71 41 
361.

OBČINA ILIRSKA BISTRICA

NOVI FILMI IN DVD-JI V 
KNJIŽNICI MAKSE SAMSA

Knjižnica Makse Samsa
Ilirska Bistrica

1. Agents secrets = Vohunska naveza
2. Agents secrets = Vohunska naveza - 
dvd
3. Alexander
4. The aviator
5. Bewitched
6. The chronicles of Riddick = 
Riddickove kronike
7. City by The Sea = Mesto na obali
8. Closer
9. Curse of the ring = Nibelunški prstan
10. Dances with wolves = Pleše z 
volkovi - dvd
11. Dirty dancing : Havana nights = 
Umazani ples 2 - dvd
12. Duplex = Stara, spelji se! - dvd
13. Elvis has left the building = Elvis 
je odšel - dvd
14. Five childem and It = Pet otrok in 
Zeljozaver - dvd
15. Hannibal - dvd
16. Hellboy
17. Hitch
18. Hostage = Talec - dvd
19. The in-laws = Družinske vezi
20. Jersey girl = Moja mala navihanka 
- dvd

21. Kung fu hustle = Kung 
fu frka - dvd
22. The legend of
Suriyothai = Legenda o 
Suriyothai - dvd
23. The legend of
Suriyothai = Legenda o 
Suriyothai
24. Luther
25. Madagascar =
Madagaskar
26. Mar adentro = Morje v meni
27. Pat & Mat 5 = — A je to! - dvd
28. Pat & Mat 6 = — A je to! - dvd
29. The perfect man = Popolni moški - 
dvd
30. The Punisher = Punisher
31. Racing stripes = Hitra zebra
32. Rezervni deli - dvd
33. The ring two = Krog 2 
34.Smeh in kazen
35. Secret window = Skrivnostno okno
36. A series of unfortunate events = 
Zaporedje nesrečnih dogodkov - dvd
37. Shrek 2
38. Sky captain and the world of to- 
morrow = Nebeški kapitan in svet

prihodnosti - dvd
39. Sniper 3 = Ostrostrelec 3 - dvd
40. Spanglish = Špangleščina
41. The Terminal = Terminal
42. The third wheel = Nadležnež
43. Der Untergang = Propad
44. Der Untergang = Propad -dvd
45. War of the worlds = Vojna svetov - 
dvd
46. Warriors of heaven and earth = 
Bojevniki neba in zemlje
47. The whole ten yards = Morilec 
mehkega srca 2

V knjižnici so na voljo tudi 
številne nove knjižne izdaje.
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Brezplačni mali oglasi
PRODAM
V stanovanjski soseski Rozmanova ulica 
24, Ilirska Bistrica prodam trisobno 
stanovanje v izmeri 69,67m2. Cena 
stanovanja znaša 15.500.000,OOsit. Resni 
interesenti lahko dobite informacije na 
tel. št. 040-718-876 med ponedeljkom in 
petkom od 18 do 20 ure.

Prodam kombi Peugeot Partner 1.4,
170.000 prevoženih kilometrov, cena
650.000 SIT. Tel.: 031/357 463 ali 041/535 
642

Prodam otroške carving smuči Elan Inte
gra 5.0 JR, dolžina 103 cm, z vezmi 
Salomon, rabljene dve sezoni - cena 15.000 
SIT in veleslalomske carving smuči za 
dobre smučarje Elan Integra 9.0, dolžina 
180 cm, z vezmi Equipe, malo rabljene za
25.000 SIT. Tel.: 051/319 115

Prodam stanovanje v Opatiji, 65 m2, II. 
nadstropje, sončna stran, pogled na morje, 
informacije zvečer na tel.: 00385 51 715 
047

Prodamo hišo na Bazoviški 31 v Ilirski 
Bistrici. Tel.: 05/714 40 34

V Ilirski Bistrici prodamo večjo 
dvostanovanjsko hišo, razgibano, 
nadstandardno, večja parcela na zanimivi 
lokaciji, letnik 1962, cena 35 mio SIT. Tel.: 
031/487 227

Prodam zidani garažo v Tomšičevi ulici - 
Trnovo. Tel.: 031/682 124

Prodam dvosobno stanovanje, 55 m2, v 
Ilirski Bistrici, rozmanova ulica. Tel.: 041/ 
230 853

Prodam dobro ohranjen Ford Orion 1.4i 
za rezervne dele, cena po dogovoru. Tel.: 
05/714 20 92 ali 051/603 141

V Novokračinah prodam parcelo za vikend 
ali čebelnjak - asfalt, voda in elektrika v 
neposredni bližini. Tel.: 041/739 829

Prodam parcelo v Jelšanah (1500 m2) 
primemo tudi za gradnjo.
Tel.: 041/590 793

Prodam moško gorsko kolo Specialized 
Hard rock oprema Deore/Alivio, vilice z 
regulacijo, plus ostala oprema. Tel.: 031/ 
339 204.

Na Jurčičevi 18 v Ilirski Bistrici 
adaptiramo 4 stanovanja, tri v velikosti 50 
m2 in eno 70 m2. Interesenti pokličite na 
041/740 583; možnost dogovora o 
razporeditvi prostorov.

Prodam zazidljivo parcelo velikosti 2000 
m2 za gostilno Gril Danilo (v celoti ali po

polovicah). Informacije po telefonu 031/ 
672 050

Prodamo zazidalno parcelo. Okolica Ilirske 
Bistrice. Tel.: 05/71 42 150 ali 041/353 
397.

Prodam pomivalni vgradni stroj Candy. 
Tel.: 05/71 45 704

Prodam seno (bale) in domačo slovovko. 
Tel.: 05/753 03 87

Ugodno prodam kabelsko za stanovanje. 
Tel.: 070/450 033

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno 
stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 750m2, 
starejša, meščanska, dvonadstropna z 
visokim podstrešjem, vseljiva, vrt, 
dvorišče, parcela 800 m2, primerna za 
večdružinsko stanovanjsko hišo s 
poslovnimi prostori v pritličju 300 m2. 
Tel.: 05/714 50 53

KUPIM
Kupim ali vzamem v najem manjše 
stanovanje. Brane Pusto vrh, Tovarniška 
10, 1000 Ljubljana

Kupim dvosobno stanovanje v Ilirski 
Bistrici. Tel.: 031/573 943

Kupim starejšo hišo v okolici Ilirske 
Bistrice, lahko tudi manjšo kmetijo. Pogoj 
je velikost parcele nad 1.500 m2. Tel.: 
040/838 520

ODDAM
Oddam opremljeno dvosobno stanovanje 
mna Grgorčičevi ulici v Ilirski Bistrici. 
Informacije na tel: 031/340 404

Ugodno oddam v najem Pink Floyd bar 
(prvi del). Tel.: 041/796 610

Oddam lokal v Ilirski Bistrici (bivša 
Planika). Info: 031/453 340 ali 041/245 
160

Oddamo poslovni prostor v Jelšanah, 
primeren za različne dejavnosti. Tel.: 041/ 
363 422

V najem oddamo opremljeno pisarno 
površine 40 m2, v OIC Trnovo, Vilharjeva 
35. Informacije TELES d.o.o. Tel.: 05/711 
01 00; GSM:041/616 411

NAJAMEM
Najamem garažo za osebni avtomobil v 
okolici Grgorčičeve ulice v Ilirski Bistrici. 
Tel.: 041/449 786 (v večernih urah)

ŽIVALI
Na prodaj mladi potomci nemškega 
ovčarja-vredno ogleda.info&slike- 
smolav@volia.net. Info: 041/556 536

ZAHVALA

ob smrti naše drage 
sestre, svakinje in tete

VOJKE KOPRIVA roj. ČOTAR
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam izkazali spoštovanje, izrekli 
sožalje ter j o pospremili na njeni zadnji poti. Zahvaljujemo se darovalcem 
cvetja in sveč.

sestra Valči in brat Edo z družinama

Ilirska Bistrica, 15. februar 2006

Prodam čistokrvnega koker španjela zlato 
rjave barve, star 13 tednov. Tel.: 041/758 
767 (popoldne)

Male pasemske živali, svilene kokoši, 
aurokane, nosijo jajca z zeleno lupino, 
race, muflone, štajerske kokoši prodamo! 
Tel.: 041 564749

STORITVE
Potrebujem pomoč pri čiščenju hiše in 
likanju - cena 800 SIT na uro. Tel.: 031/ 
231 450

Inštruiram angleščino in italijanščino za 
osnovno in srednjo šolo. Tel.: 71 44 384

Starejša gospa iz Zarečice išče pomoč v 
gospodinjstvu ter 24-urno oskrbo. 
Informacije na 05/714 64 77

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Jelšanah. Tel.: 041/242 563 ali 05/788 50 
79

Kvalitetno inštruiram matematiko, fiziko 
in kemijo. Tel.: 040/905 356,05/71 17790

Inštruiram in poučujem italijanščino, 
popravljam diplomske naloge v 
slovenščini.
Tel.: 040/378 888 Patricija

Lektoriram slovnične, tiskarske napake 
vseh slovenskih besedil, prevajam tudi 
hrvaška in srbska besedila. Tel.: 040/640 
429

Brezplačne 
male oglase 
sprejemamo 

do 20. v mesecu na 
tel. št. 05/ 710 03 20 

ali po e-pošti.

PROSIMO še, da nam 
sporočite, ko objava 

oglasov ni več 
potrebna.

POLICIJSKA KRONIKA ZA OBDOBJE

OD 16. 01. 2006 
DO 15. 02. 2006

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 24 
kaznivih dejanj, in sicer 5 kaznivih dejanj vlomov, 4 kazniva dejanja tatvin, 
3 kazniva dejanja prepovedanega prehoda državne meje, 3 poškodovanja 
tuje stvari, 2 kazniva dejanja ogrožanja varnosti, 2 kazniva dejanja nasilništva, 
2 napada na pooblaščeno uradno osebo ter po eno kaznivo dejanje zatajitve, 
ponarejanja listin in nedotakljivosti stanovanja.

Kot je bilo že v dmgih medijih obširneje objavljeno, je v enem primeru 
napada na pooblaščeno uradno osebo ilegalni prebežnik pri identifikacijskem 
postopku pričel bežati. Ko ga je policist dohitel, ga je ilegalni prebežnik 
fizično napadel in mu pri tem povzročil telesne poškodbe. Skupaj s kazensko 
ovadbo zaradi napada na pooblaščeno uradno osebo je bil priveden k 
preiskovalnemu sodniku Okrožnega sodišča v Kopru, kjer postopek še poteka.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 30 oseb, ki so v R Slovenijo 
vstopile ilegalno. Večina jih je bila obravnavanih v hitrem postopku pri 
prekrškovnem organu in so bili po končanih postopkih izročeni hrvaškim 
mejnim organom.

Policisti so obravnavali 11 oseb zaradi kršitev javnega reda in miru, 
večina od teh kršitev na javnih krajih oziroma v gostinskih lokalih. Zoper 
kršitelje so bili podani obdolžilni predlogi in se bodo morali žago valjati na 
sodišču. V enem primeru smo zaradi kršitev Zakona o orožju osebi odvzeli 
legalno pridobljeno orožje.

Na območju naše policijske postaje seje pripetilo 8 prometnih nesreč, od 
tega ena prometna nesreča s hudimi telesnimi poškodbami, ena z lahkimi 
telesnimi poškodbami in 6 s premoženjsko škodo. Zoper eno osebo smo podali 
kazensko ovadbo na sodišče, za 4 osebe smo podali obdolžilne predloge in 
jih 3 predlagali v postopek pri prekrškovnemu organu PP Ilirske Bistrice. 
Poleg tega so morali policisti obravnavati še 17 poškodovanj osebnih 
avtomobilov na parkirnih prostorih ali nesreč z udeležbo divjadi.

Med ostalimi dogodki smo obravnavali tudi 3 požare.

Božidar Stemberger 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

NOTRANJSKI RADIO LOGATEC D.O.O.
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ZAHVALA

Ob prezgodnji izgubi draga žene, mame in none Vojke Kopriva, 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam ob teh težkih trenutkih stali 
ob strani. Hvala za besede sočutja in toplino, ki ste nam jih dali.

mož Nito
Nadja in Rihard, Vlasta in Jani 

Nina, Jaka, Matej in Grega 
ter ostali sorodniki

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

ZAHVALA
Ob smrti drage sestre in tete

ZORE DOLGAN
(1922 - 2006)

se iskreno zahvaljujemo vaščankam in vaščanom Mereč in Podstenj, 
gospodu župniku za opravljen pogrebni obred ter vsem sorodnikom in 

prijateljem, ki ste jo pospremili na zadnji poti.

Zahvala tudi Zorini sostanovalki Ani Furar za dolgoletno pomoč. 
Posebna zahvala za vse Inki Jnezinovi in Jadranki Lekačevi.

Sestre Draga, Marija, Slava 
ter nečakinja Miranda
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Upravna enota sporoča_________________________

... spremembe in dopolnitve zakona o gostinstvu vplivajo tudi na 
poslovanje društev, ki opravljajo gostinsko dejavnost

S 27. novembrom 2005 je stopil v veljavo Zakon o spremembah in 
dopolnitvah zakona o gostinstvu (ZGos-B, Ur. list RS, štev. 101/2005), ki 
prinaša kar nekaj novosti. Med drugim določa, da gostinsko dejavnost 
opravljajo pravne osebe in samostojni podjetniki posamezniki, ki so 
registrirani za opravljanje gostinske dejavnosti, ter društva, ki imajo 
gostinsko dejavnost določeno v svojem temeljnem aktu, če izpolnjujejo 
pogoje določene z zakonom.

To pomeni, da so vsa društva, ki v svojih prostorih opravljajo 
gostinsko dejavnost, izenačena z gostinskimi obrati, v katerih opravljajo 
gostinsko dejavnost bodisi samostojni podjetniki ali pravne osebe. Zaradi 
navedenega morajo tudi društva izpolnjevati minimalne tehnične pogoje 
in si pridobiti uporabno dovoljenje za poslovni prostor ter odločbo o 
izpolnjevanju pogojev, določenih s tem zakonom in drugimi predpisi, ki ju 
izda pristojna upravna enota. Rok za uskladitev teh pogojev za društva j e 6 
mesecev.

Pomembna novost Zakona o gostinstvu je tudi ta, da za opravljanje 
gostinske dejavnosti ni potrebno več izpolnjevati pogojev glede minimalne 
stopnje strokovne izobrazbe oseb, ki opravljajo dela v gostinski dejavnosti.

Upravna enota Ilirska Bistrica poziva vsa društva, ki so na dan 
uveljavitve Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o gostinstvu 
opravljala gostinsko dejavnost, da do 27.05.2006 uskladijo pogoje 
poslovanja novim zahtevam, saj so predpisane kazni za kršitelje zelo visoke. 
Tako se npr. z globo od 300.000 tolarjev do 10.000.000 tolarjev kaznuje 
pravna oseba (torej tudi društvo, kije pravna oseba zasebnega prava) ali 
samostojni podjetnik posameznik za prekršek, če opravlja gostinsko 
dejavnost v nasprotju z odločbo ali brez odločbe pristojne upravne enote.

RC - TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER 
Bazoviška cesta 12, 6250 ILIRSKA BISTRICA 
tel. :05/710 1 384, e-mail: center.razvoini@siol.net

InstaIacIJe

Brenčič Jože s.p.
IliRsliA BisTRiCA
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ESIMIT technology d.o.o. 
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n.c. telefon: 05/711 02 00 
teleta: 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si
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Koledar prireditev za marec 2006
KJE KDAJ KDO INFO

Knjižnica Makse Samsa

Knjižnica Makse Samsa
Likovne delavnice 
za osnovnošolce, 
srečanje z
ilustratorjem in karikaturistom 
Miranom Kohek
Predstavitev knjige Knjižnica Makse Samsa
Kodrlajsasti piton

cel mesec 
torek

09.00 - 10 ure
10.00 - 11.00 ure 

četrtek
10.00 - 11.00 ure

2.3.2006 
od 10. do 12

16.03.2006

Knjižnica Makse Samsa 05/ 71 44 188

Knjižnica Makse Samsa 05/ 71 44 188 
z Miranom Kohek

Knjižnica Makse Samsa 05/ 71 44 188 
lokalna akcijska skupnost LAS

naravna ,r in kulturna dediščina 
ogled gradu Prem 
( stalna razstava 
prazgodovinskih gradišč) 
ogled muzejsko urejene 
spominske sobe 
Dragotina Ketteja 
Ogled učne poti 
na Goliče
Ogled Hodnikovega 
Mlina v Ilirski Bistrici

srečanja
srečanje Primorskega
numizmatičnega pizzerija Park 26.03.2006 Primorsko numizmatično Vojko Čeligoj
društva II.Bistrica Ilirska Bistrica od 9.00 - društvo II.Bistrica 05/ 7142 639

12.00 ur

g rod Prem vsak dan TZC
Ilirska Bistrica

05/710 1 384 
05/ 7147 400

nekdanjo ljudska šola 
Prem

vsak dan TIC
Ilirska Bistrica

05/ 710 1 384 
05/ 7147 374

Jelšane po dogovoru OŠ Jelšane 05/ 788 50 01

Ilirska Bistrica 
(plač)

po dogovoru Turistično društvo 
Ilirska Bistrica

05/ 7145 280

Spomladanske prireditve
Predstavitev društva 
KTŠD PREM

ŽENSKA SEM - ZMOREM 
Prireditev ob materinskem 
prazniku

Prireditev
Staršem s hvaležnostjo

' '
OS Podgora Kuteževo 5.03.2006 KTŠD PREM Jerica Strle

05/7147 365

Materinski praznik 

Praznujmo skupaj

37.revija Primorska poje 
2006

OŠ Podgora Kuteževo

OŠ Knežak 

OŠ Jelšane

OŠ Pregarje

Dom na Vidmu

ob 17.uri

24.03.2006 
ob 17. uri

31.03.2006 
ob 18.uri

24.03.2006 
ob 18.uri

31.03.2006 
ob 17.uri

12.03.2006 
ob 17.00 uri

OŠ Podgora 
Kuteževo

OŠ Knežak 

OŠ Jelšane 

OŠ Pregarje

JSKD 
II.Bistrica

05/7148 162

05/ 788 00 02

05/ 788 50 01

05/789 51 60

05/711 00 90

727

Marec je dokaj miren mesec, saj si večina ureja misli in spomine na 
Valentinovo, karnevale in smučarijo. Slednja je aktualna tudi v marcu, posebno 
za lovce na last minute ponudbe. Tisti bolj »zmrzli«, ki niso vezani na šolske 
obveznosti, pa bodo izkoristili skok v tople kraje. Tuje še vedno najugodnejši 
Egipt, konkretneje Sharm El Sheikh, kjer bodo nekateri izkoristili bistveni 
padec cene in letovali že za 64.900 SIT v znanem in priljubljenem hotelu 
Palermo. Odhodi 3., 10. in 17. marca.

April bosta označila dva izletniška termina: Velika noč in prvomajski 
prazniki. Agencije so predvsem za zadnjega pripravile številne izlete. Odločite 
se lahko med Beogradom, Prago, bavarskimi gradovi, Berlinom, 
Amsterdamom Rimom in Parizom ali odpotujete z avionom dlje recimo v 
Tunis, Egipt, na Kitajsko ali v Mehiko, na Šrilanko ali v Maroko. Še bolj 
bogata j e ponudba na hrvaški obali. Opozorili bi vas radi na Banjole pri Puli, 
kjer lahko preživite tri dni za 14.900 SIT na bazi polpenziona, ali za isto ceno 
v Crikvenici v hotelu Interancional, tisti, ki se vam ljubi nekoliko daljša vožnja 
pa lahko skočite do Hvara, kjer boste za 16.990 SIT preživeli 5 dni, popeljali 
vas bodo z ribiško ladjico na fish piknik, pa na kmetijo, kjer si boste ogledali 
vinsko klet in pokusili vino in ložo, pa še vsak večer se boste lahko zavrteli 
ob prijetni glasbi.

First minute paketi so še vedno aktualni. Naj ponovimo. Globtour se je 
odločil za ponudbo s plačilom na 12 obrokov, v nekaterih krajih v določenih 
terminih ponuja storitve z enim dnevom gratis, omogoča zamenjavo 
destinacije v določenem času; Ilirika ponuja na nekaterih destinacijah obročno 
plačevanje in začenja prodajo svoje Rivine fortune, Kompas daje fiksne 
popuste 20.000 do 30.000 SIT na rezervacijo za posamezno destinacijo. Odisej 
je ponudil nekaj krajev po res neverjetno nizkih cenah z možnostjo rezervacije 
do konca marca, nekatere celo do konca aprila. Atlas pa dal v prodajo prve 
hotele v Mediteranu po neverjetno niških cenah. Vsi pa prisegajo na 
čimprejšnje rezervacije in zagotavljajo, dana istih destinacijah ne boste dobili 
nikoli last minute cene ugodnejše od teh, ki sojih sedaj predstavili. So seveda 
tudi tisti, ki nimajo tovrstnih akcij, saj sodijo, da so njihove cene dovolj ugodne, 
da ne rabijo tovrstno spodbujanje. Mednje sodi Relax, katerega lahko že 
rezervirate pri nas. Je pa še nekaj drugačnih oblik tega predhodnega naročanja. 
Italijanske agencije Alpetour, I Viaggi del Turchese, Eden Viaggi, Costa če 
naštelemo samo nekatere kijih rodajamo, pa so se odločile, da namesto paketov 
1=2, ali last minute ponudb znanih iz prejšnjih let, raje sprejeli ponudbo 
zgodnje rezervacije, ki potnikom omogoča 200 do 500 evrov nižje cene, če 
se rezervacije izvršijo najmanj dva meseca pred odhodom.

V marcu vam pripravljamo presenečenje. Kakšno, naj ostane zaenkrat 
skrivnost. Bo pa prijetno.

GREMTOUR.SI ima poslovne prostore v zgradbi Telesa na Vilharjevi 
cesti 35, za Petrolovo bencinsko črpalko. Odprto: ponedeljek-petek od 9. do 
12. in popoldne od 15. do 17. ure. Lahko nas tudi pokličete na telefon 71 00 
727 in izvršite telefonsko rezervacijo ali obiščete našo spletno stran 
www.grem.si in vse vam bo jasno.

IŠČEMO SODELAVCE ZA SEZONSKO PRODAJO TURISTIČNIH 
ARANŽMAJEV V BISTRICI ALI DRUGJE PO SLOVENIJI.

Nagradna igra GREMTOUR.SI
Gremtour.si in Snežnik vam podarjata paket razvajanja v Kapelskem hramu 
za dve osebi v mesecu aprilu. Nagrada vključuje (5 x polpenzion v 
Kapelskem Hramu 4*, 5 x turistično takso, v ponedeljek celodnevno kopanje 
v Termah Radenci (3 km), v torek v celodnevno kopanje Termah Banovci 
(12 km), v sredo organizirani izlet in ogled oljarne bučnega olja, etnološki 
muzej, mlin na veter, cerkev sv. Duha na Stari gori, Blaguško in Negovsko 
jezero, domačijo Ivana Krambergerja, negovski grad, cerkev sv. Marije v 
Negovi, pogostitev pri negovskem župniku, ivaniševski izvir mineralne vode 
in za krono viteško večerjo v gradu v Gornji Radgoni v posebnih oblačilih in 
v četrtek celodnevno kopanje v avstrijskih termah Bad Radgensburg (10 km) 
v vrednosti 88.400 SIT

Odgovor in svoje podatke (tudi davčno številko) pošljite na dopisnici na 
naslov:
Snežnik, za počitnice GREMTOUR.SI, Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica
Žrebanje bo lS.marca 2006.
Ime nagrajenca bo objavljeno v aprilski številki Snežnika.
Nagrajenec bo obvestilo o nagradi prejel po pošti.

C J

I------------------------------------------------------------------------------------------------- 1
H OTE E VIVAT se nahaja v:

a.) Istrskih toplicah h.) Moravskih toplicah c.) Radencih

Ime in priimek:____

Ulica, hišna številka:

Poštna številka, kraj:

Predstava Marjetka Dom na Vidmu 31.03.2006 
ob 19.00 uri

ZKD 
II.Bistrica

05/711 19 00

Informacije, ki jih želite objaviti v koledarju prireditev, pošljite do 18. v mesecu na zgoraj navedeni naslov._______
LTO Ilirska Bistrica, Mojca Memon, Svetovalka za turizem

Podpis: Davčna št:

J
Nagrada ni izplačljiva v gotovini. Nagrada ni prenosljiva.
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BORZNOPOSREDNIŠKA 
HIŠA ih).

Naše poslovalnice:

LJUBLJANA
01/425-80-74
KOPER
05/672-72-32
SEŽANA
05/734-14-10

AJDOVŠČINA 
05/366-14-94 
NOVA GORICA 
05/333-42-43 
POSTOJNA 
05/726-10-50 
ILIRSKA BISTRICA 
05/714-19-35

* posredujemo pri vaših 
prodajah in nakupih 
vrednostnih papirjev na 
ljubljanski borzi
* kupujemo tudi delnice, 
ki niso uvrščene na borzo

BORZNI PREGLED MESECA
(25.1. - 25. 2. 2006)

Vlagatelji na Ljubljanski borzi v zadnjem mesecu ne morejo biti 
zadovoljni z gibanjem tečajev delnic. Glavni borzni indeks SBI 20 je pošteno 
izgubil na vrednosti, še slabše pa seje godilo z indeksom PIX. Glavni razlog 
za nižanje cen delnic lahko iščemo v povečani ponudbi s strani manjših 
lastnikov, ki so ob koncu januarja dobili izpiske KDD o stanju na trgovalnih 
računih in se odločili prodati svoje delnice. K prodaji j ih j e vzpodbudila tudi 
bolj ali manj nespremenjena ali pa celo nižja vrednost premoženja, kot je 
bila v tem času lani, in pa seveda tudi bližajoče zimske počitnice, za katere j e 
bilo potrebno pridobiti sredstva. Zato ni čudno, da so se najbolj pocenile 
delnice tistih podjetij, ki so se v lanskem letu gibale v negativni smeri, med 
katerimi so bile tudi delnice treh primorskih podjetij - Luke Koper, Intereurope 
in Istrabenza.

Delnice Intereurope in Luke Koper so bile najbolj na udaru in morda j e 
bilo tudi klavrno stanje trgovanja razlog za srečanje vodstev teh dveh podjetij, 
kjer so razpravljali o morebitnem poglobljenem sodelovanju. Vrednost delnice 
Luke Koper trendno pada že vse od maja 2004. Ob skromnih načrtih 
poslovanja za letošnje leto, kjer si uprava želi bolj ali manj zgolj doseči 
rezultate lanskega leta, pa je težko verjeti, da bodo te delnice vlagateljem 
kmalu prepevale zimzelene melodije.

Otožno obdobje padanja delnic Intereurope je dobrega pol leta krajše, 
vendar pa je zato toliko bolj udarilo po žepu imetnike, ki so bili še v tem času 
lani za njih pripravljeni odšteti tri tisočake več, kot znaša njihova sedanja 
cena. Napovedi družbe za leto 2006 so sicer bolj obetavne, saj družba pričakuj e 
okoli 6,7% rast prodaj e in 15% rast dobička. Vendar pa po drugi strani družba 
s tem še vedno ne bo dosegla rezultata iz leta 2004, medtem ko je Luka 
Koper vsako leto do sedaj izboljševala svoj uspeh.

Istrabenz razen lokacije praktično nima skupnih imenovalcev z obema 
logistoma, čeprav j e tudi cena delnice Istrabenza dosegla naj lepše čase, takrat 
kot Luka Koper, to je sredi leta 2004. Družbi tudi ne moremo očitati, daje 
zaspala na svojih dosedanjih uspehih oz. da se sooča s težavami v poslovanju, 
saj Istrabenz vsako leto izvede kakšen uspešen naložbeni podvig. Vendar pa 
je za dejavnost te družbe značilno, da nima kontinuiranih prihodkov, kar pa 
pomeni, da lahko tudi dobiček družbe kako leto močno zaniha. Padanje cene 
v zadnjem letu in polje tako bolj posledica previsokih pričakovanj vlagateljev 
po izkazanem uspehu v letu 2004, ki pa so v tem obdobju precej zvodenela.

Karel Lipnik 
borzni posrednik, Ilirika d.d.,

r
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
I
k

DRUŽINSKE SKUPINE 
AL-ANON

Pomoč svojcem in prijateljem 
Alkoholikov!

Alkoholizem ni samo bolezen 
posameznika, ampak je to 
družinska bolezen. Če trpite zaradi 
pitja nekoga od vaših bližnjih in 
potrebujete anonimno in 
brezplačno pomoč, vas toplo 
vabimo, da se nam pridružite, ne 
glede na to, ali vaš alkoholik še 
pije ali ne.

Vsak četrtek imamo srečanja tudi 
pri vas, in sicer na Centru za 

socialno delo v Ilirski Bistrici. 
Pokličite na tel. št. 041 590 789 

ali 01 432 30 01

Lahko obiščete tudi 
našo spletno stran: 

www.al-anon-drustvo.si 
ali nam pišete na e-naslov: 

alanon@email.si

SPOMIN
PREŠERNU

Spet spominjamo se tvojih dni, 
Preteklo let je že dvesto in šest, 
Odkar rodil si se Slovencem ti. 
Minilo od tedaj je mnogo let 
In odkar pomni te ta svet,
Naš največji si poet.

N

ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV ILIRSKA BISTRICA 
vabi na ogled gledališke predstave

MARJETKA, str. 89

Mestnega gledališča Ptuj.

Igrata:
Mojca Funkl in Gojmir Lešnjak-Gojc

Režija: Samo M. Strele

Dom na Vidmu, petek, 31. marca 2006, ob 19. uri

Predstava je za Abonma predstave na Vidmu in izven.
Vstopnice bodo na voljo od 23. marca v TA Oaza. 

Informacije: ZKD tel. 71-11-900
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IŠČEMO NOVEGA j

OBLIKOVALCA KRIŽANK ■
Če sestavljate križanke in bi jih radi ponudili v reševanje našim bralcem, B 

se oglasite na naš elektronski naslov ali pokličite na 05 71 00 320. u
Uredništvo "■

Ponosni smo na zapuščino tvojo,
Rod Slovencev tebi venec vije, 
Enkratne vse so tvoje poezije,
Še danes enako kot takrat so žive. 
Eros-bog ljubezni - ni ti sreče dal, 
Rodovi naši dolgo pomnili te bodo, 
Naš največji poet za vedno boš ostal, 
Utrinek zvezdni naše poezije.

Lea Božič

A/lalgaj Postojna, Tržaška 84, tel.: 05 721 14 00

Snežak velikan iz Jelšan. Pust je pregnal zimo, vsaj zaenkrat, ostali pa so nam 
lepi spomini na snežne radosti.

8* marec 2006
v Domu no Vidmu ob 19, uri

pogovor z znanimi bistriEankami 
kulturni program 

in nageljni kot nekoE...
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